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روزنامه صبح ایران

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

کشور را نباید در انزوا قرار داد
زنگنه در جمع بازرسان چهار شرکت اصلی وزارت نفت: 

چرخش مالی 150 میلیارد دلاری نفت 
زمینه ساز فساد است 

رییس سازمان حفاظت محیط  زیست: 

منافع  سیل های اخیر 10 برابر خسارت هایش بود
محسن رضایی:

نیازمند ساختار جدید در اداره کشور هستیم 

رئیس جمهور در جلسه مدیریت بحران استان لرستان: 

باید درس های لازم را 
از تجربه سیل بیاموزیم 

* امسال برای ما سال پرنعمت و پرزحمتی است
*  مردم مطمئن باشند که خسارت ها داده می شود 

* شب سیل پلدختر تا صبح چند بار از خواب بیدار شدم
* برنامه های بازسازی باید بر مبنای تکرار سیل تدوین شود 
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وزیر نفت گفت: چرخش مالی سالیانه صنعت نفت حدود 
150 میلیارد دلار است که رقم بالایی به شمار می رود و امکان 
ایجاد فساد را مهیا می کند. بیژن زنگنه در جمع بازرسان 
چهار شرکت اصلی وزارت نفت اضافه کرد: با فساد در هر 

سطحی باید مبارزه کرد و کوچک و بزرگ ندارد. اینکه فردی 
که فساد کرده آدم خوب و آبروداری است و به این دلیل از 
کنار فساد او بگذریم اول فساد خودمان است و در درگاه 

خداوند باید جوابگو باشیم. زنگنه افزود: نباید با آدم فاسد ...

 رئیس جمهور تاکید کرد: 12 فروردین که با استاندار درباره پلدختر صحبت کردم گفت ارتباط ما قطع است خبری نداریم 
احساس خطر می کنیم خیلی نگران شدم بعد از تلفنش کمی قرآن خواندم و دعا کردم تا صبح چند بار بیدار شدم تا اینکه 

صبح گفتند تلفات جانی نداشته است و خبر خوشحال کننده بود...

نائب رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که طرح هایی که 
با سرمایه کم اشتغال بیشتری را ایجاد کنند، باید مورد حمایت و 
توجه جدی قرار گیرد، گفت: باید به دنبال اجرای پروژه هایی برای 
برون رفت از وضعیت نابسامان اقتصادی باشیم. مسعود پزشکیان 
در نشست شورای هماهنگی ادارات و سازمان های تابعه وزارت در 
آذربایجان شرقی، اظهار کرد: درصورت مدیریت صحیح تسهیلات 

پرداخت شده برای اشتغال، می توانیم در حوزه کسب و ...

یـک فعـال سیاسـی اصلاح طلـب بیـان کـرد: باتوجـه بـه 
شـرایطی کـه امروز در کشـور وجـود و برآیند جامعه این اسـت 
که هـر دو جریان سیاسـی ناکارآمد هسـتند باید نگـران نتایج 
انتخابـات بـود. عبداللـه ناصـری در گفت وگـو بـا ایلنـا،  درباره 
عمکلـرد دولـت و اینکـه گفتـه می شـود بـا توجـه بـه خروج 
ایـالات متحـده از برجام سـال 98 سـال سـختی بـرای کابینه 

دوازدهـم خواهـد بـود و تنگناهـا و چالش های بیشـتری ....

مسعود پزشکیان: 

جنگ و جدل نمی تواند 
مشکلات را حل کند

هشدار عبدالله ناصری به جناح های سیاسی:

باید نگران انتخابات 
پیش رو بود 
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شهرداری قم در ایام نیمه شعبان با برنامه ریزی و هماهنگی با ستاد خدمات زائران استان با 
بسیج کلیه امکانات  وتوانمندی های خود وبیش از سه هزار نیروی خدماتی و ستادی ، خدماتی 
به مراتب بهتر از سالهای قبل به زائران و شهروندان قمی درجمکران ارایه کرد.آماده سازی بستر 
رینگ دوم مسجد مقدس جمکران ، بررسی و کنترل ترافیک، اجرای راه بند و گاردریل، از عمده 
فعالیت های ترافیکی قبل از نیمه شعبان است .ارائه خدمات مطلوب به شهروندان و بخصوص 
مسافرین و زائرین در برنامه ها و مراسمات به خصوص نیمه شعبان همواره دغدغه شهرداری قم 
بوده که با برنامه ریزی های انجام شده و جایگزینی رینگ دوم جمکران بعنوان پارکینگ امسال 
شاهد کمترین مشکل ترافیکی و تامین پارکینگ بودیم.مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری 

قم گفت: ریسه بندی و آذین بندی های متنوع و جذاب در سطح شهر و صحن ها و ...

نماینده مردم قم در مجلس گفت: زحمات نیروهای مختلف از جمله استانداری، فرمانداری، 
هلال احمر، بهداشت و درمان، آتش نشانی، حمل و نقل و ترافیک، شهرداری و دستگاه های 
مختلف که در نیمه شعبان مشارکت داشته اند نیز قابل تقدیر است.احمد امیرآبادی فراهانی در 
حاشیه حضور در ستاد تسهیلات زائرین شهرداری قم مستقر در مسجد مقدس جمکران، با بیان 
اینکه امسال وضعیت از نظر نظم و انضباط و روند خدمات رسانی به زائران نسبت به سال های 
گذشته مطلوب تر شده است، اظهار کرد: در حوزه ترافیک نیز وضعیت مطلوب تری داریم چراکه 
مسیر ویژه ای برای رساندن مردم به مسجد مقدس جمکران با استفاده از بلوار پیامبر اعظم)ص( 
درنظر گرفته شده است.وی اضافه کرد: امسال شهرداری نیز اتوبوس های جدید را خریداری کرده 

و برای نخستین بار از آن ها در بلوار پیامبر اعظم)ص( استفاده می کند...

با بسیج کلیه امکانات  صورت گرفت 

اقدامات شهرداری قم 
در ایام نیمه شعبان

امیرآبادی فراهانی نماینده قم:

زحمات شهرداری در نیمه شعبان 
قابل تقدیر است
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اجتماع منتظران ظهور در مسجدمقدس جمکران
همزمان با سالروز ولادت حضرت مهدی)عج( صورت گرفت

	

یک ملت در دو قاب 
وفاق	ملی	که	در	اشکال	مختلف	و	بعضا	در	گوناگونی	
شرایط	تلخ	و	شیرین	یک	ملت	پدیدار	می	شود	گاه	تا	مراتب	
اقتدار	ملی	ارتقا	می	یابد	که	ای	بسا	این	اقتدار	محصول	
شرایط	بسیار	دشواری	نظیر	دفاع	مقدس	سرزمینی	و	یا	
همیاری	و	همدلی	با	مصیبت	زدگان	واقعه	طبیعی	چون	

سیل	باشد.	سیلاب	اخیر	که	از	شمال	تا	جنوب	کشور	در	گستره	پهناور	جغرافیایی	
هموطنان	زیادی	را	زمین	گیر	کرده	و	تقریبا	همه	دسترنج	ها	و	داشته	های	آنان	را	در	گل	
ولای	پوشانده	و	حتی	با	ستاندن	برخی	عزیزان	برای	بسیاری	سیه	روزی	به	همراه	آورده	
اما	حمّیتی	را	در	دیگر	ایرانیان	فارغ	بال	از	این	بلای	طبیعی	برانگیخته	و	نوع	دوستی	را	
که	شاید	سال	ها	زنگار	بر	آن	نشسته	را	شسته	و	به	زیبایی	آشکار	کرده	است.انبوه	کمک	
های	سرازیر	شده	به	سوی	هموطنان	آسیب	دیده	و	حضور	داوطلبانه	و	مشتاقانه	برای	
امداد	رسانی	و	اعطای	داشته	های	نقدی	و	غیرنقدی	به	سیل	زدگان	یادآور	اوج	از	خود	
گذشتگی	ایرانیان	در	دوران	دشوار	سال	های	نه	چندان	دور	دوران	تنهایی	کشور	در	ایام	
دفاع	مقدس	است	که	از	مال	تا	جان	،	همه	را	در	طبق	اخلاص	ارزانی	می	داشتند.روزگاری	
نه	چندان	دور،	ملتی	متحد	چونان	مشتی	منسجم	و	پشت	به	پشت	هم	،	چون	کوهی	
استوار	و	خشت	به	خشت	در	کنار	هم	همانند	سدی	سدید	برابر	دیو	و	دد	تا	به	دندان	
مسلح	بعثی	ها	و	بدخواهان	این	سرزمین	تا	پای	جان	ایستادن	و	با	هدیه	جان	شیرین	
شهد	شهادت	نوشیدن	اما	ذره	ی	از	این	خاک	به	دشمن	نسپردن	و	رنج	وطن	و	هموطن	
در	بند	اهریمنان	را	برنتابیدن	و	به	یاری	یار	و	دیار	شتافتن	و	در	این	راه	با	خون	خود	غسل	
شهادت	ساختن.	اکنون	نیز	که	قهر	طبیعت	در	شمایل	سیل	و	سیلاب	به	صورت	جمع	
کثیری	ازهم	میهنان	لت	زده	و	بار	و	بنه	از	آنان	ستانده	و	خانه	و	کاشانه	بر	آنان	آوار	کرده	
و	فرش	را	از	آنها	دریغ	کرده	و	به	جایش	گل	ولای	بر	کف	خانه	هایشان	گسترانده	،	متاع	
کمیاب	و	غریب	سال	های	اخیر	،	یعنی	نوع	دوستی	و	همبستگی	و	برادری	به	جنبش	
در	آمده	و	وجدان	خفته	برخی	از	ماها	با	تلنگری	بیدار	شده	و	به	خویشتن	خویش	یعنی	
انسانیت	بازگشتیم	که	اساس	خلقت	و	هدف	آفرینش	نیز	در	همین	اصل	نهفته	است.اما	
پرسش	اینجاست	چگونه	ملتی	که	وقتی	به	مصیبتی	گرفتار	می	آید	به	بهترین	وجه	ممکن	
انسانیت	را	که	هدف	آفرینش	آن	از	سوی	خالق	او	رسیدن	به	این	درجه	ازمرتبت	انسانی	و	
حتی	خلیفه	اللهی	است	،	معنی	می	بخشد	اما	بخش	قابل	توجهی	از	همین	ملت	از	خود	،	
خدا	و	خویشتن	خویش	غافل	می	شود	و	از	مراتب	انسانی	سقوط	می	کند	به	طوری	که	نه	
تنها	خدا	و	خلق	خدا	بلکه	فقط	فقط	خود	را	می	بیند.	آیا	علت	این	نقیصه	را	باید	در	سبک	
زندگی	ایرانی	و	عدم	رعایت	حقوق	دیگران	جستجو	کرد	و	برخلاف	ادعای	ما	ایرانیان،	دنیا	
طلبی	و	خود	بینی	در	میان	ما	بیش	از	آنچه	که	می	نماییم	،	هست؟	و	بین	ظاهر	و	باطن	
و	گفتار	و	کردار	ما	فاصله	ای	زیاد	وجود	دارد؟	و	یا	اینکه	بازخورد	واژگانی	چون	راستگویی	
،	درستکاری	،	نوع	دوستی	،	خداترسی	و	نیکوکاری	در	زندگی	ما	ایرانیان	چقدر	است؟	
به	تعبیری	در	این	تعریف	نسبی	می	توان	یک	ملت	را	در	دو	قاب	دید	اگر	کمی	به	عقب	
بازگردیم	و	تلاطم	و	بحران	یک	سال	گذشته	اقتصاد	کشور	که	آنهم	از	سوی	دشمنان	به	
دولت	و	ملت	ما	تحمیل	شد	،	بنگریم	خواهیم	دید	بخشی	از	این	ملت	با	سودجویی	بی	حد	
و	مرز	از	نمد	بحران	زدگی	،	کلاهی	برای	خود	ساخته	و	دست	در	جیب	دیگران	کرده	و	نان	
از	سفره	دیگری	برداشته	و	بر	خوان	خویش	افزوده	است.سودجویان	دنیا	طلب	طی	یک	
سال	گذشته	از	بازار	ارز	و	سکه	تا	دارو	و	درمان	هموطنان	بیمار	،	از	نان	و	پیاز	سفره	مردم	
تا	اختلاس	های	چند	هزار	میلیارد	تومانی	بیت	المال	،	از	خرده	فروشان	حاشیه	خیابان	تا	
خودروسازان	و	خودروفروشان	و......	همگی	نوع	دوستی	را	به	دست	نسیان	سپرده	و	منفعت	
طلبی	را	به	بهای	خاکسترنشینی	و	فقر	دیگری	ترجیح	دادند	و	هر	روز	دستان	خویش	را	
عمیق	تر	در	جیب	دیگران	برده	و	از	سفر	هموطنان	مستمند	بیشتر	و	بیشتر	برداشته	اند.

این	دو	گانگی	در	فرهنگ	یک	ملت	که	عده	ای	همواره	از	رنج	دیگران	برای	خود	گنجی	
بسازند	و	عده	ای	با	نثار	جان	و	مال	خویش	از	محنت	دیگران	بکاهند	به	مثابه	نبرد	خیر	و	
شری	می	ماند	که	توامان	در	یک	ظرف	نمی	گنجند	به	خصوص	براساس	آموزه	های	دینی	

و	ملی	ما	ایرانیان	بر	پلیدی	نکوهش	و	نیکوکاری	سفارش	شده	است.
پس	شایسته	آن	است	که	مطابق	وجه	انسانی	و	هم	به	موجب	وجوه	آموزه	های	ملی	
و	مذهبی	،	وفاق	ملی	که	پیش	زمینه	اقتدار	ملی	است	در	تمامی	شرایط	تلخ	و	شیرین	
زندگی	ما	ایرانیان	پیوسته	ساری	و	جاری	باشد،	نه	اینکه	رانت	جویان	و	رانت	خواران	و	
فرصت	طلب	ها	و	ابن	الوقت	ها	تا	فرصت	را	در	بحران	های	اقتصادی	همانند	یک	سال	
گذشته	غنمیت	یافته	اند	از	داروی	حیات	بخش	انسان	ها	تا	قوت	لایموت	هموطنان	برای	

خود	طرفی	ببندند	و	همه	را	با	محک	سود	جویی	غیرانسانی	بسنجند.	
بنابراین	تردیدی	نیست	ضمن	پای	فشردن	به	آموزه	های	دینی	و	ملی	باید	برای	توسعه	
یافتگی	بر	مدار	قانون	استوار	بود	و	برای	مسئولیت	پذیری	اجتماعی	هیچکس	از	قاعده	
قانون	مداری	مستثنی	نباشد	و	با	سبک	زندگی	منظم	و	معقول	نظام	اجتماعی	ثبات	و	
قوام	یابد	و	اخلاق	و	فرهنگ	در	زیستن	جایگزین	دوزیستی	اجتماعی	شود	تا	دیگر	از	یک	
سو	شاهد	احتکار	شیر	خشک	نوزاد	و	پوشک	کودکی	و	از	سوی	دیگر	باد	نوع	دوستی	در	

غبغب	نباشیم	.

سرمقـاله

فرشاد محسن زاده 

جشن	میلاد	امام	زمان	)عج(	در	شب	وروز	نیمه	شعبان	با	
حضور	منتظران	ظهور	در	مسجد	مقدس	جمکران	برگزار	شد.
بسیاری	از	مردم	از	شهرها	و	استان	های	مختلف	کشور	
از	عصر	شنبه	خود	را	به	شهر	مقدس	قم	رسانده	بودند	تا	
در	شب	نیمه	شعبان	در	مسجد	مقدس	جمکران	حضور	
یابند	و	دست	های	دعای	خود	را	برای	ظهور	حضرت	حجت	

بلند	کنند.
صحن	های	مختلف	مسجد	مقدس	جمکران	چراغانی	
شده	بود	و	پرچم	های	فیروزه	ای	»لبیک	یا	مهدی«	در	

گرداگرد	این	مسجد	با	فضیلت،	به	اهتزاز	در	آمده	بود.
بلوار	پیامبر	اعظم	)ص(	از	یک	روز	قبل	نیمه	شعبان	حال	
و	هوای	خاصی	داشت	و	۱۵۰	موکب	و	ایستگاه	صلواتی	از	
زائران	مسجد	مقدس	جمکران	با	انواع	غذاها	و	شربت	و	چای	
و	شیرینی	پذیرایی	می	کردند	که	این	صحنه	ها	خاطرات	

اربعین	حسینی	)ع(	را	تداعی	می	کرد.
در	این	مسیر	که	از	ظهر	روز	شنبه	به	روی	خودروها	
مسدود	بود	انواع	و	اقسام	خدمات	به	زائران	ارائه	می	شد؛	
از	پیرایش	و	واکس	صلواتی	تا	ایستگاه	های	فرهنگی	برای	

کودکان	و	پذیرایی	های	مختلف.
در	یکی	از	این	غرفه	ها	که	متعلق	به	مؤسسه	تبیان	و	
شهر	بازی	معارفی	بود	و	کلیه	وسایل	آن	را	بچه	های	طلبه	
و	دانشجوی	قمی	ساخته	بودند	تانک	هایی	قرار	داشت	که	
کودکان	و	نوجوانان	می	توانستند	با	شلیک	به	ماکت	ترامپ	
و	نتانیاهو	و	مریم	رجوی	امتیاز	لازم	را	کسب	کنند	که	سود	
حاصل	از	فروش	این	غرفه	نیز	به	سیل	زدگان	اهدا	می	شد.

بسیاری	از	زائران	به	صورت	خانوادگی	و	با	پای	پیاده	و	

با	در	دست	داشتن	پرچم	های	لبیک	یا	مهدی	)عج(	مسیر	
بلوار	پیامبر	اعظم	)ص(	را	طی	کردند	تا	شب	نیمه	شعبان	
در	میعادگاه	عاشقان	و	منتظران	ظهور	حضور	داشته	باشند	و	
در	این	شب	تقریباً	ظرفیت	تمامی	صحن	های	اصلی	مسجد	

تکمیل	شده	بود	و	مملو	از	زائران	و	مجاوران	بود.
مراسم	جشن	نیمه	شعبان	در	مسجد	مقدس	جمکران	با	
اقامه	نماز	مغرب	و	عشاء	به	امامت	آیت	الله	نوری	همدانی	آغاز	
شد.اجرای	گروه	های	سرود	و	مداحی	مادحین	و	سخنرانی	
حجت	الاسلام	عالی	از	بخش	های	مختلف	مراسم	نیمه	

شعبان	در	مسجد	مقدس	جمکران	بود.
پرچم	های	منقش	به	نام	امام	زمان	)عج(	و	ده	ها	هزار	
شاخه	گل	که	از	سوی	خیرین	تهرانی	و	محلاتی	به	مسجد	

مقدس	جمکران	آورده	شده	بود	در	بین	زائران	توزیع	شد.
* تجلیل از آیت الله شیخ عیسی قاسم

در	جشن	نیمه	شعبان	مسجد	جمکران	با	حضور	حجت	
الاسلام	رحیمیان	تولیت	این	مسجد	از	شخصیت	آیت	الله	
شیخ	عیسی	قاسم	رهبر	شیعیان	بحرین	که	این	روزها	در	
قم	اقامت	دارند	به	عنوان	شخصیت	مهدی	یاور	سال	تجلیل	

بعمل	آمد	و	تندیس	ویژه	این	عنوان	به	ایشان	اهدا	شد.
آیت	الله	شیخ	عیسی	قاسم	نیز	در	سخنانی	با	تبریک	
ولادت	امام	زمان	)عج(	بر	شناخت	درست	انسان	در	خصوص	
مسیر	و	هدفی	که	برای	او	ترسیم	شده	تأکید	کرد	و	راه	نجات	
بشر	را	تمسک	به	قرآن	و	اهل	بیت	علیهم	السلام	برشمرد.

بخش	انتهایی	جشن	میلاد	امام	زمان	عجل	الله	تعالی	
فرجه	الشریف	در	مسجد	مقدس	جمکران	برنامه	نورافشانی	
بود	که	با	استقبال	زائران	مواجه	و	صحنه	های	به	یادماندنی	

برای	آنان	خلق	کرد.
شبکه	های	مختلف	سیما	و	شبکه	های	استانی	و	بین	
المللی	نیز	برنامه	هایی	به	صورت	زنده	از	این	مسجد	بر	
روی	آنتن	بردند	و	حال	و	هوای	این	مکان	مقدس	را	برای	

بینندگان	تلویزیونی	انعکاس	دادند.
مراسم	احیای	شب	نیمه	شعبان	که	فضیلت	بسیاری	در	
روایت	برای	آن	برشمردند	نیز	پس	از	برگزاری	جشن	نیمه	
شعبان	در	مسجد	مقدس	جمکران	برگزار	شد	و	منتظران	
ظهور	تا	سحرگاهان	به	اقامه	نماز	و	قرائت	دعا	و	نیایش	
پرداختند	و	از	خداوند	ظهور	امام	زمان	عجل	الله	تعالی	فرجه	

را	طلب	کردند.
* عاشقان امام عصر)عج( مسجد جمکران را 

گلباران کردند
در	حرم	مطهر	حضرت	معصومه	سلام	الله	علیها	نیز	
برنامه	های	ویژه	شب	نیمه	شعبان		و	روز	نیمه	شعبان	برگزار	
شد	و	مراسم	احیای	این	شب	در	حرم	بانوی	کرامت	برگزار	

شد.
و	 چراغانی	 قم	 مقدس	 شهر	 سطح	 جای	 جای	 در	
ریسه	بندی	است	و	جوانان	شهر	تا	پاسی	از	شب	میلاد	امام	

زمان	عجل	الله	تعالی	فرجه		روز	میلاد	را	جشن	گرفتند.
خیل	عظیم	دلدادگان	امام	عصر)عج(	که	از	روز	شنبه	با	
حضور	گسترده	در	مسجدجمکران،	عشق	و	ارادت	خویش	
را	به	ساحت	اهل	بیت)ع(	به	نمایش	گذاشتند،	از	ساعات	
ابتدایی	روز	میلاد	نیز	با	در	دست	داشتن	دسته	های	گل	به	
صورت	فردی	و	گروهی	در	مسجد	جمکران	حاضر	شدند	و	

به	گل	افشانی	این	مکان	مقدس	پرداختند.

یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	گفت:	جریانات	اصلاحات		
در	عین	حال	که	نقدهای	منصفانه	خود	را	درباره	کارهایی	
که	باید	انجام	می	شد	و	نشد،	بیان	می	کنند،	باید	درباره	
محدودیت	ها	و	مشکلات	دولت	حرف	بزنند	و	دستاوردها	

و	پیشرفت	های	این	دوره	را	برای	مردم	بگویند	
معصومه	ابتکار	درباره	نگاه	خود	به	پیشنهاد	حجاریان	
برای	مشارکت	مشروط	اصلاح	طلبان	در	انتخابات	مجلس	
گفت:	فعلا	مسائل	مطرح	شده	در	حد	گمانه	زنی	و	طرح	
کلی	هستند	بنابراین	خیلی	زود	است	تا	تصمیم	گیری	و	
جمع	بندی	نهایی	درباره	انتخابات	برسیم.	اصلاحات	وسیعی	
دارد،	طبعا	نظر	همه	ی	گروه	ها	بیان	می	شود،	ضمن	آنکه	
باید	نظر	اقشار	مختلف	مردم،	تشکل	ها،	دانشجویان	و	
اساتید	مورد	توجه	قرار	گیرد.	طیف	اصلاحات		همیشه	برای	
خودش	اصولی	داشته	و	از	اصول	خودش	عبور	نکرده	بنابراین	

اگر	اقدامی	داشته	باشد	یا	ائتلافی	کند	با	حفظ	اصولش	است.
وی	درباه	تحریم	انتخابات	یادآور	شد:	اساسا	موافق	
تحریم	انتخابات	نیستم	هیچ	وقت	هم	نبودم	چراکه	مخالف	
هر	گونه	تحریم	نظام	ها	و	ساختارهای	مردم	سالاری	در	

انتخابات	هستم.
این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	درباره	چرایی	ناامیدی	
اصلاح	طلبان	از	مشارکت	مردم	در	انتخابات	اظهار	کرد:	
اصلاح	طلبان	ناامید	نیستند	ولی	نگران	اند	مثل	همه	که	
نگران	اند.	مردم	به	دلایل	مختلفی	مشکلاتی	دارند	ولی	اصلا	
ناامید	نیستیم	کمااینکه	مشارکت	مردم	در	همین	قضیه		
سیل	غیرقابل	تصور	بود،	هیچ	کس	فکر	نمی	کرد	به	این	

گستردگی	مردم	برای	کمک	رسانی	حضور	پیدا	کنند.
وی	ادامه	داد:وقتی	در	مناطق	سیل	زده	بودم،	مشاهده	
کردم	حضور	سازمان	های	مردم	نهاد	فارغ	از	هرگرایش	

سیاسی	برای	کمک	به	مردم	سیل	زده	بسیار	بسیار	چشمگیر	
است	و	این	مسئله	از	یک	جریان	یک	تحول	عمیق	اجتماعی	
حکایت	می	کند	که	می	تواند	حتی	آثار	سیاسی	برای	کشور	
داشته	باشد.	اینها	نشانه	هاست،	ما	شگفتی	های	زیادی	در	
کشور	داریم	که	باید	امید	داشته	باشیم	اول	به	لطف	خدا	و	

بعد	به	همت	مردم.
ابتکار	درباره	اقدام	هایی	که	اصلاح	طلبان	باید	برای	
افزایش	مشارکت	مردم	در	انتخابات	انجام	دهند،	اظهار	کرد:	
اولا	باید	در	فضای	اطلاع	رسانی	و	انتقاد	اخبار	صحیح	بیشتر	
تلاش	کنند	چون	جریانات	خاصی	هم	از	بیرون	کشور	و	هم	
در	داخل	کشور	می	کوشند	تا	فضای	غیر	شفافی	در	این	
عرصه	باشد.	بنابراین	خیلی	فضا	غبارآلود	و	امکان	تفکیک	
اخبار	صحیح	از	اخبار	فیک،	دروغ،	اتهام،	تخریب	و	جوسازی	

خیلی	سخت	شده	است.

همزمان با سالروز ولادت حضرت مهدی)عج( صورت گرفت

اجتماع منتظران ظهور در مسجدمقدس جمکران

معصومه ابتکار: 

موافق تحریم انتخابات نیستم، باید امیدوار باشیم

آذر منصوری:

 حاکمیت باید همه توان خود را
 صرف رضایت مندی مردم کند 

	یک	فعال	سیاسی	اصلاح	
از	 که	 است	 معتقد	 طلب	
همه	 تا	 گرفته	 صدا	و	سیما	
نهادهای	انتخابی	و	انتصابی	
که	به	نوعی	جزئی	از	ساختار	
تعریف	 درکشور	 قدرت	
می	شوند	و	رفتار	و		کلامشان	
در	تقویت	و	یا	تضعیف	مؤلفه	ها	
مؤثر	است،	باید	رویکردهای	

خود	را	تغییر	دهند.	
آذر	منصوری		درباره	مهم	ترین	اولویت	های	امسال	گفت:	برای	تعیین	اولویت	در	سال	
۹۸	باید	دید	کشور	در	سال	۹۷	با	چه	چالش	ها	و	دشواری	هایی	روبه	رو	بوده	است.	با	این	
رویکرد	به	نظر	می	آید	مهم	ترین	چالش	کشور	در	سال	۹۷،	خروج	دولت	آمریکا	از	برجام	
و	نقض	همه	تعهداتی	بود	که	باید	در	قالب	برجام،	پایبندی	خود	را	به	آن	ها	نشان	می	داد.

* کشورهای اروپایی تا کنون موفق نشده اند مانع اقدامات ترامپ شوند
وی	افزود:	هر	چند	هوشیاری	ایران	برای	حفظ	برجام	و	فشار	بر	اروپا	به	منظور	راه	اندازی	
امکانی	که	بتواند	زیان	های	ناشی	از	تحریم	های	آمریکا	را	جبران	کند،	قابل	تقدیر	است	اما	
کشورهای	اروپایی	تا	کنون	موفق	نشده	اند	مانعی	جدی	برای	انجام	اقدامات	ترامپ	و		تسهیل	

مبادلات	تجاری	ایران	ایجاد	کنند.	
منصوری	اظهار	داشت:	ترامپ	مجموعه	ای	از	تحریم	ها	را	در	دو	مرحله	علیه	ایران	
اجرایی	کرده	و		در	آخرین	اقدام	نیز	یکی	از	نهادهای	نظامی	و	قانونی	ایران	را	تروریست	
اعلام	کرده	است.	از	طرف	دیگر،	ائتلاف	ضد	ایرانی	که	او	و	متحد	اصلی	اش	نتانیاهو	
علیه	ایران	در	منطقه	رهبری	می	کنند	نیز	حاکی	از	سیاست	گذاری	جدی	او	برای	
به	آشوب	کشیدن	خاور	میانه	با	توسل	به	قدرت	دادن	بیشتر	به	هم	پیمانانش	در	

منطقه	است.
* سال 98، سال دشوار و بزنگاه سختی برای ایران خواهد بود

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	در	ادامه	گفت:	با	این	تحلیل	سال	۹۸،	سال	دشوار	و	
بزنگاه	سختی	برای	ایران	خواهد	بود.	سالی	که	به	نظر	می	آید	با	تداوم	اعمال	سیاست	های	
خصمانه	آمریکا	علیه	ایران،	بر	سختی	های	آن	افزوده	شود.	با	این	حال	نمی	توان	گفت	
شرایطی	که	ایران	امروز	در	حال	سپری	کردن	آن	است	در	طول	۴۰سال	گذشته	بی	سابقه	

بوده	است.
وی	در	گفت	وگو	با	خجماران	با	اشاره	به	آنچه	ایران	در	سال	۹۷سپری	کرده	و	
پیش	بینی	هایی	که	از	سال	۹۸محتمل	به	نظر	می	رسند	،	گفت:	ایران	امروز	بیش	از	
هرزمان	دیگری	برای	عبور	از	این	بزنگاه	سخت	به	انسجام،	اعتماد	و	امید	به	آینده	نیاز	
دارد.	این	نیز	محقق	نمی	شود	مگر	آنکه	مجموعه	حاکمیت	و	جریان	های	سیاسی	با	
در	نظر	گرفتن	همه	عواملی	که	منافع	ملی	کشور	را	تهدید	می	کند.	برای	تقویت	این	

مؤلفه	ها	تلاش	کنند.
* نمی توان چشم بر واقعیت های موجود بست

این	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	گفت:	از	صدا	و	سیما	گرفته	تا	همه	نهادهای	انتخابی	و	
انتصابی	که	به	نوعی	جزئی	از	ساختار	قدرت	درکشور	تعریف	می	شوند	و	رفتار	و		کلامشان	
در	تقویت	و	یا	تضعیف	این	مؤلفه	ها	می	تواند	مؤثر	واقع	شود،	باید	رویکردهای	خود	را	
تغییر	دهند.	نمی	توان	بر	واقعیت	های	موجود	چشم	بست	و	چالش	ها	را	دید	و	بدون	تغییر	
رویکردها	انتظار	داشت	که	هم	اعتماد	و	امید	اجتماعی	و	هم	انسجام	و	وحدت	ملی	در	

کشور	تقویت	شود.
وی	ادامه	داد:	به	نظرم	بدون	توجه	به	عواملی	که	بر	امید	و	اعتماد	اثرگذار	است	و	نیز	بر	
شکافهای	بین	حاکمیت_ملت	می	افزاید،	نمی	توان	انتظار	تقویت	این	شاخص	ها	را	داشت.	

به	خصوص	که	در	سال	۹۸	قرارست	انتخاباتی	مهم	نیز	برگزار	شود.
* صدای مردم باید در حاکمیت به درستی شنیده شود 

منصوری	با	بیان	اینکه	حاکمیت	باید	برای	عبور	از	این	بزنگاه	و	دور	کردن	تهدیدها	
بیشترین	توان	خود	را	صرف	رضایت	مندی	مردم	و	تقویت	اعتماد	و	امید	اجتماعی	کند،	
گفت:	این	اصل	بدون	تغییر	برخی	رفتارها	و	رویکردها	محقق	نخواهد	شد.	نباید	تردید	
داشت	که	تداوم	وضع	موجود	بر	حضور	و		همراهی	مردم	در	عبور	از	این	شرایط	و	یا	به	

تعبیری	مقاومت	مردم	در	برابر	مخالفین	بدون	تاثیر	نیست.
وی	در	پایان	گفت:	اگر	صدای	مردم	در	حاکمیت	به	درستی	شنیده	شود	و	بر	واقعیت	ها	
سرپوش	گذاشته	نشود	و		رویکردها	و	رفتارها	از	سرپوش	گذاشتن	و		پاک	کردن	صورت	
مسئله	به	حل	واقع	بینانه	مسائل	تغییر	پیدا	کند،	می	توان	انتظار	همدلی	و	همراهی	مردم	را	

با	حاکمیت	داشت.در	غیر	این	صورت	باید	نگران	بود.

خبــر
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پارادوکس در 
جریان آزاد اطلاعات

'مارشال	مک	لوهان'	در	سال	1962	با	انتشار	کتاب	
'کهکشان	گوتنبرگ'	نظریات	بدیع	و	متعددی	پیرامون	
رسانه	ها	ارائه	کرد	که	محور	همه	آنها	این	بود:	'جریان	آزاد	

اطلاعات'	پدیده	ای	اجتناب	ناپذیر	در	جوامع	انسانی	خواهد	بود.	'مک	لوهان'	هنگامی	
نظریات	رسانه	ای	خود	را	ارائه	کرد	که	هنوز	هیچیک	از	وسایل	ارتباط	جمعی	کنونی	مانند	
اینترنت،	شبکه	های	مجازی	و	رسانه	های	دیجیتال	بوجود	نیامده	بود.این	اندیشمند	در	
ترسیم	فضای	رسانه	ای	جهان	و	گسترش	اجتناب	ناپذیر	وسایل	ارتباط	جمعی	تا	آنجا	
پیش	رفت	که	از	اصطلاح	'دهکده	جهانی'	برای	به	تصویر	کشیدن	آینده	سخن	به	میان	
آورد.مک	لوهان	معتقد	بود	با	گسترش	ابزارهای	رسانه	ای	و	تنوع	وسایل	ارتباط	جمعی،	
جهان	به	منزله	یک	دهکده	خواهد	بود	که	نه	تنها	ملت	ها	بلکه	تک	تک	انسانها	می	توانند	
و	باید	در	لحظه	به	انواع	اطلاعات	در	ارتباطات	اجتماعی	و	بین	فردی	دست	یابند.نظریات	
مک	لوهان	در	اندک	زمانی	نه	تنها	از	سوی	اندیشمندان	و	افکار	عمومی	جهان	مورد	تایید	
قرار	گرفت،	بلکه	روند	گسترش	رسانه	های	اجتماعی	و	تنوع	این	رسانه	ها	،	بسیاری	از	
دیدگاههای	مک	لوهان	را	کاملا	به	اثبات	رساند.اینک	افکار	عمومی	جهان	با	در	اختیار	
داشتن	تجارب	دهه	های	گذشته	و	با	فراگیر	شدن	رسانه	های	جمعی	و	بویژه	پس	از	ابداع	
اینترنت	و	بوجود	آمدن	فضای	مجازی،	نه	تنها	بیش	از	پیش	به	اهمیت	و	لزوم	'جریان	آزاد	
اطلاعات	'	پی	برده،	بلکه	این	پدیده	را	یک	اصل	اساسی	در	زندگی	اجتماعی	می	داند.نکته	
حایز	اهمیت	اینکه	در	دهه	های	گذشته	به	موازات	گسترش	وسایل	ارتباط	جمعی	و	تحقق	
نظریات	مک	لوهان،	جریان	دیگری	بوقوع	پیوست	که	به	گونه	ای	دستاوردها	و	پیامدهای	
پدیده	'دهکده	جهانی'	را	مخدوش	ساخت.در	این	مدت	قدرت	های	بزرگ	با	آگاهی	از	توان	
و	قدرت	رسانه	در	مدیریت	افکار	عمومی	تلاش	کرده	اند	با	استیلا	و	بهره	گیری	از	این	ابزار	
آن	را	در	جهت	منافع	خود	بکار	بندند.	قدرتهای	بزرگ	با	این	تلاش	در	واقع	اصل	جریان	
آزاد	اطلاعات	را	به	چالش	کشیده	و	این	پدیده	اجتماعی	را	با	تنافض	و	پارادوکس	جدی	
مواجه	کرده	اند.غولهای	رسانه	های	جهان	در	حالی	از	لزوم	'جریان	آزاد	اطلاعات'	سخن	
می	گویند	که	در	همان	حال	با	امکاناتی	که	در	اختیار	دارند	از	فعالیت	رسانه	های	دیگر	
ممانعت	بعمل	می	آورند.	این	قدرتها	تلاش	می	کنند	'جریان	آزاد	اطلاعات'	را	به	پدیده	ای	
انحصاری	تبدیل	کنند.	اخیرا	گوگل	دسترسی	پرس	تی	وی	و	هیسپان	تی	وی	به	حساب	
های	رسمی	این	شبکه	های	خبری	در	برخی	از	سرویس	های	خود	از	جمله	یوتیوب	و	
جی	میل	را	بدون	اطلاع	قبلی	مسدود	کرد	و	هیچ	توضیحی	نیز	در	این	خصوص	ارائه	
نکرد.	اقدام	گوگل	برای	محدود	کردن	دامنه	فعالیت	رسانه	های	دیگر	با	هیچیک	از	اصول	
رسانه	ای	قابل	توضیح	نیست.	بویژه	اینکه	هنوز	افکار	عمومی	جهان	فراموش	نکرده	است	
که	گروههای	تروریستی	نظیر	داعش	در	زمان	اوج	فعالیت	خود	با	استفاده	از	امکانات	شبکه	
های	اجتماعی	نظیر	گوگل،	یوتیوپ،	فیس	بوک	و...	از	اقدامات	تروریستی	و	غیر	انسانی	
خود	خبر	،	گزارش	و	فیلم	تهیه	می	کردند	و	با	هدف	ایجاد	رعب	و	وحشت	در	معرض	
دید	افکار	عمومی	جهان	قرار	می	دادند؛	و	نکته	تناقض	آمیز	اینکه	غول	های	رسانه	ای	به	
جای	مقابله	با	این	پدیده	شوم	و	مسدود	کردن	حسابهای	کاربری	این	گروههای	تروریستی،	
اطلاعیه	ها،	تهدیدها	و	فیلم	های	غیرانسانی	آنان	را	بازنشر	می	دادند	!	اینک	در	آستانه	
انقلاب	چهارم	صنعتی	و	ظهور	و	گسترش	سامانه	های	هوشمند	و	ابر	هوشمند،	تلاش	
قدرتهای	بزرگ	برای	محدود	کردن	جریان	آزاد	اطلاعات	چقدر	واقعی	است؟	آیا	انحصاری	
کردن	اطلاع	رسانی	عملی	است؟با	ظهور	پدیده	'ریز	رسانه'،	غول	های	رسانه	ای	در	پس	

این	پارادوکس	زمین	گیر	خواهند	شد.	
*تحلیلگر مسایل بین الملل 

مقصر اصلی گرانی 
مسکن کیست؟

در	ماههای	اخیر	بازار	مسکن	شوک	های	بزرگی	را	تجربه	
کرده	بگونه	ای	که	در	سال	گذشته	و	همزمان	با	تحولات	
بازار	ارز،	مسکن	انفجاری	عظیم	داشت.	در	نگاه	اول	شاید	

بتوان	گفت	بدلیل	تاثیرات	زنجیروار	تحولات	اقتصادی	برهمدیگر	در	صورت	هر	تغییر	و	
تحولی	بر	یکی	از	عناصر	بازار	سرمایه	بطور	حتم	بقیه	هم	متاثر	گشته	و	در	برخی	موارد	
هم	بازارهای	مختلف	وارد	رقابت	با	هم	می	شوند.از	سوی	دیگر	از	آنجا	که	بازار	مسکن	در	
جامعه	ما	بعنوان	یک	کالای	سرمایه	ای	به	ان	نگاه	می	شود	بهمین	خاطر	این	بخش	از	
جامعه	همیشه	خود	را	در	معرض	نوسانات	دیگر	بازار	ها	قرار	داده	تا	جایی	که	اغلب	دنباله	
روی	دیگران	بوده	است.بازار	مسکن	در	ایران	حرکت	های	سینوسی	داشته	و	هر	چند	سال	
یکبار	اوج	ناگهانی	گرفته	و	با	توجه	به	سیاست	های	جاری	کشور	و	عرضه	و	تقاضای	جامعه،	
به	یک	مرحله	تثبیت	جدید	از	نظر	قیمت	می	رسد.البته	بدلیل	کشش	همیشگی	مردم	
به	زمین	و	مسکن	مجموعه	ای	از	کسانی	که	در	این	بازار	دست	دارند	همیشه	سعی	در	
ایجاد	التهاب	و	بحرانی	کردن	این	فضا	داشته	تا	قیمت	ها	افزایش	یافته	و	در	نتیجه	آنها	به	
نون	و	نوایی	بیشتر	برسند.علاوه	بر	اینها	میزان	نقدینگی	و	نحوه	گردش	آن	از	جمله	عوامل	
موثر	در	فراز	و	نشیب	های	بازار	مسکن	بوده	تا	انجا	که	این	حضور	توانسته	در	چند	مرحله	
تاکنون	موجب	افزایش	لجام	گسیخته	قیمت	ها	شده	و	این	بازار	را	آشفته	سازد.سیاست	
های	دولت	حاکم	نیز	از	دیگر	عناصر	مهم	تاثیرگذار	بر	فضای	بازار	مسکن	است	تا	جایی	که	
بهره	گیری	از	تسهیلات	،	ارائه	وام	های	بهینه	و	وارد	کردن	سرمایه	مناسب	در	این	بخش	
توانسته	اند	در	برخی	موارد	این	بازار	را	مدیریت	کنند	ولی	در	برخی	مواقع	هم	بدون	داشتن	
هر	گونه	مداخله	مدیریتی	و	پولی	این	بازار	را	رها	کرده	تا	خودبخود	به	ارامش	برسد	که	
این	نیز	بسیار	هزینه	ساز	بوده	است.ورود	بخش	های	مختلف	اقتصادی	به	بازار	مسکن	نیز	
از	جمله	دردسرهای	آن	است	که	اینان	باعث	فضای	رقابت	مخرب	و	در	نتیجه	آغاز	یک	
رالی	با	سرعت	بالا	در	حوزه	قیمت	شده	است	که	این	فضا	اکنون	نیز	ادامه	داشته	است.از	
عوامل	دیگر	بسیار	موثر	در	بازار	مسکن	عوامل	روانی	جامعه	است	که	در	آن	مردم	به	انواع	
و	اقسام	شایعات	و	یا	حالات	انتظار	توجه	کرده	و	بنوعی	ضمن	کلیدزدن	یک	رقابت	پنهان	
در	بخش	قیمت	در	عمل	کار	خاصی	انجام	نمی	شود	ولی	حوزه	قیمت	مسکن	از	حالت	
تماشا	و	انتظار	صاحبان	و	مشتریان	مملو	می	گردد	و	این	وضعیت	نقطه	اغاز	طوفانی	قیمت	
هاست	که	این	امر	مدتی	است	جامعه	بدان	دچار	گشته	است.در	نقطه	پایانی	نیز	برخی	
مردم	با	حساب	احتمال	و	اقدامات	غیر	قابل	پیش	بینی	چنین	وانمود	می	کنند	تحولاتی	
با	قید	شاید	و	باید	مطرح	است	و	تاثیرات	این	موضوع	بر	بازار	مسکن	در	حد	تصور	تاکنون	
باقی	مانده		که	البته	این	بخش	بیشتر	به	مسائل	حوزه	سیاست	بویژه	سیاست	های	بین	
المللی	مربوط	می	شود.سخن	اخر	اینکه	ما	در	ماههای	گذشته	با	یک	شوک	بزرگ	قیمت	
در	حوزه	مسکن	مواجه	بودیم	و	که	حداقل	تا	دو	برابر	قیمت	در	مدت	مشابه	سال	گذشته	
رشد	داشته	ولی	اینک	بازار	در	شوک	روانی	اما	و	اگر	مردم	بسر	می	برد	و	همه	بنوعی	منتظر	
یک	حادثه	هستند	اقدامی	که	کسی	نمی	داند	چیست	و	نهایت	آن	چگونه	است،	شاید	اصلا	
چیزی	نباشد	و	برخی	عوامل	سوداگر	بازار	گرمی	می	کند	و	شاید	هم	مشکلات	اقتصادی	
پیش	روی	هزینه	های	خود	را	بر	مسکن	خراب	کند	که	در	آن	صورت	تدبیر	و	هنر	مردان	
حوزه	سیاست	و	اقتصاد	را	جامعه	انتظار	می	کشد	ولی	هر	چه	هست	این	حالت	صبر	و	

انتظار	خیلی	کشنده	است.

سخنگوی کمیسیون صنایع مجلس پیش بینی کرد

تولید 6هزار دستگاه خودرو 
در ایران خودرو و سایپا

سخنگوی	کمیسیون	صنایع	و	معادن	مجلس	گفت:	با	پرداخت	تسهیلات	۴۰۰۰	
میلیارد	تومانی	به	قطعه	سازان	و	افزایش	تزریق	قطعه	و	لوازم	یدکی	به	شرکت	های	
خودروساز،	پیش	بینی	می	کنم	تولید	خودرو	در	ایران	خودرو	و	سایپا	به	6۰۰۰	دستگاه	

در	روز	افزایش	یابد.
ولی	ملکی	گفت:	نظام	بانکی	در	ماه	های	پایانی	سال	گذشته	زیر	نظر	ستاد	تنظیم	بازار	
۴۰۰۰	میلیارد	تومان	تسهیلات	به	قطعه	سازان	پرداخت	کرد	که	باعث	جلب	اعتمادِ	نسبی	

قطعه	سازان	برای	افزایش	تولید	قطعه	و	لوازم	یدکی	خودرو	می	شود.
نماینده	مردم	مشکین	شهر	در	مجلس	افزایش	تولید	خودروهای	پرتیراژ	در	ایران	خودرو	
و	سایپا	را	در	کاهش	انتظارات	تورمی	بازار	خودرو،	گرفتن	بهانه	از	دست	دلالان	حاشیه	ساز	
و	مهار	نوسانات	قیمتی	خودرو	موثر	دانست	و	افزود:	مجموع	تولیدات	روزانه	این	دو	
خودروساز	تا	پایان	سال	گذشته	به	حدود	۴1۰۰	دستگاه	در	روز	افزایش	یافت	که	افزایش	
۳.۵	برابری	نسبت	به	اوایل	سال	داشت.	با	تسهیلاتی	که	اخیرا	به	قطعه	سازان	پرداخت	شد،	
پیش	بینی	می	شود	طی	ماه	های	پیش	رو	تولید	روزانه	خودرو	در	ایران	خودرو	و	سایپا	به	
6۰۰۰	دستگاه	در	روز	برسد	که	این	مسئله	موجب	افزایش	تولید	و	عرضه	بیشتر	خودرو	به	
بازار،	عمل	به	تعهدات	خودروسازان		در	پیش	فروش	خودرو	و	مهار	تدریجی	نابسامانی	های	

قیمتیِ	حاشیه	بازار	می	شود.
وی	ادامه	داد:	البته	با	ترخیص	16	هزار	کانتینر	قطعات	و	لوازم	یدکی	خودرو	از	گمرکات	
و	تزریق	آنها	به	چرخه	تولید	و		ترخیص	بیش	از	1۳	هزار	خودروی	خارجی	متوقف	شده	در	

گمرکات	کشور،	می	توان	بهانه	ها	را	از	دست	دلالانِ	حاشیه	بازار	گرفت.
سخنگوی	کمیسیون	صنایع	و	معادن	مجلس	از	جمع	بندی	نهایی	طرح	ساماندهی	
خودرو	در	کمیسیون	صنایع	و	معادن	و	تاثیر	آن	بر	بازار	سخن	گفت	و	افزود:	طرح	مذکور	تا	
ابتدای	اردیبهشت	در	کمیسیون	صنایع	و	معادن	نهایی	و	به	هیات	رییسه	مجلس	تحویل	
می	شود.	با	تعیین	تکلیف	آن	می	توان	بازار	خودرو	را	از		بلاتکلیفی	و	نابسامانی	خارج	و	

فعالیت	در	این	بازار	را	قانونمندتر	از	وضعیت	فعلی	کرد.	

یک عضو فراکسیون امید: 

نمایندگان مرد مجلس، زنان را
 رقیب جدی خود در انتخابات می دانند 

یکی	از	نمایندگان	تهران	معتقد	است	که	نمایندگان	مرد	مجلس	دهم،	زنان	را	رقیب	
جدی	خود	در	عرصه	انتخابات	می	دانند	و	به	همین	خاطر	حاضر	به	موافقت	با	حضور	بیشتر	

زنان	در	فهرست	های	انتخاباتی	نیستند.	
هفته	گذشته	نمایندگان	مجلس	شورای	اسلامی	با	اختصاص	سهمی	از	فهرست	های	
انتخاباتی	مجلس	به	زنان	مخالفت	کردند.طرح	اختصاص	یک	ششم	فهرست	های	انتخاباتی	
به	زنان	در	حوزه	های	انتخابیه	با	پیشنهاد	پروانه	مافی،	نماینده	مردم	تهران	مطرح	شد،	اما	
تنها	79	رأی	موافق	را	به	خود	اختصاص	داد	و	با	11۰	رأی	مخالف	و	6	رأی	ممتنع	رد	
شد.فاطمه	حسینی	نیز	پیشنهادی	را	مطرح	کرد	که	بر	اساس	آن	در	حوزه	های	دارای	سه	
کرسی	نمایندگی،	یک	نفر	از	فهرست	انتخاباتی	باید	به	زنان	اختصاص	یابد.	در	کرسی	های	
دارای	۴	و	۵	کرسی	نمایندگی	2	نفر	از	فهرست	انتخاباتی	به	زنان	اختصاص	می	یابد	و	
در	حوزه	های	دارای	6	کرسی	نمایندگی	و	بالاتر	یک	سوم	فهرست	انتخاباتی	به	زنان	
اختصاص	می	یابد.	همچنین	حوزه	های	انتخابیه	دارای	یک	یا	دو	کرسی	نمایندگی	تحت	
تأثیر	این	پیشنهاد	قرار	نمی	گرفتند	و	به	گفته		حسینی	بیش	از	17۰	حوزه	انتخابیه	مشمول	
این	پیشنهاد	نیستند.	این	پیشنهاد	نیز	با	76	رأی	موافق	و	1۰۴	رأی	مخالف	از	سوی	
نمایندگان	رد	شد.مافی	درباره	علت	مخالفت	بهارستانی	ها	و	اعضای	فراکسیون	امید	مجلس	
به	ایرناپلاس	می	گوید:	این	طرح	در	فراکسیون	امید	مطرح	شده	بود	و	همه	آقایان	گفته	
بودند	که	به	آن	رأی	خواهند	داد.	آقای	عارف،	آقای	لاریجانی	و	دبیر	فراکسیون	با	طرح	
اختصاص	یک	ششم	فهرست	های	انتخاباتی	به	زنان	موافق	بودند.این	عضو	فراکسیون	امید	
همچنین	تأکید	می	کند:	آقای	عارف	به	اعضای	فراکسیون	امید	گفته	بودند	و	حتی	قبل	از	
اعلام	طرح	نیز	به	آن	ها	پیامک	فرستاده	بودند	که	رأی	بدهند،	اما	آرا	مخفی	است	و	برخی	
آقایان	هم	احتمالا	رأی	نداده	بودند.او	معتقد	است	که	نمایندگان	مرد	مجلس	دهم،	زنان	را	
رقیب	جدی	خود	در	عرصه	انتخابات	می	دانند	و	به	همین	خاطر	حاضر	به	موافقت	با	حضور	
بیشتر	زنان	در	فهرست	های	انتخاباتی	نیستند.این	نماینده	مردم	تهران	در	ادامه	می	گوید:	
آقای	لاریجانی	چندین	بار	در	مجالس	مختلف	اذعان	داشتند	که	زنان	مجلس	دهم،	هم	

موثر	و	هم	موفق	بوده	اند.

رییس سازمان حفاظت محیط  زیست: 

منافع  سیل های اخیر
 ۱۰ برابر خسارت هایش بود

	رییس	سازمان	حفاظت	محیط		زیست	می	گوید	سیل	اخیر	منافع	زیادی	برای	ایران	
به	همراه	داشته	است.

سیل	فروردین	ماه	ایران	در	شرایطی	22	استان	کشور	را	تحت	تاثیرخود	قرار	داد	و	
۵	استان	را	به	وضعیت	بحرانی	کشاند	که	برآورد	می	شود	حدود	۳۰	هزار	میلیارد	تومان	
خسارت	به	کشور	تحمیل	کرده	است.	اما	همزمان	هستند	کسانی	که	معتقدند	که	این	سیل	
منافعی	نیز	برای	ما	داشته	است.در	واقع	صحبت	از	استفاده	از	منافع	سیل	یا	تخریب	های	
آن	بحثی	سنتی	میان	کارشناسان	این	حوزه	است	و	حالا	عیسی	کلانتری،	رییس	سازمان	
محیط	زیست	در	گفت	وگویی	از	منافع	آن	می	گوید.او	در	رابطه	با	منافع	سیل	اخیر	ایران	
گفت:	یک	بارندگی	۸۰میلیارد	مترمکعبی	در	حدود	2	هفته	در	ایران	بارید.	از	سویی	هرمتر	
مکعب	آبی	که	وارد	کشور	می	شود	دو	برابر	کشاورزی	برای	اقتصاد	کلان	کشور	سود	دارد،	
این	یعنی	این	بارش	ها	قطعا	برای	ایران	سود	داشته.	جای	تاسف	است	که	این	سیل	تلفات	
و	خسارت	هایی	داشت	ولی	منهای	این	تلفات	جانی،	منافع	کلان	این	سیل	برای	اقتصاد	

کشور	ده	ها	برابر	خسارت	هایش	است.
او	در	رابطه	با	منافع	سیل	اخیر	توضیح	داد:	وقتی	آب	وارد	طبیعت	می	شود	تالاب	ها،	
باتلاق	ها	و	درخت	های	زاگرس	که	داشتند	از	بی	آبی	خشک	می	شدند	جانی	دوباره	

می	گیرند	و	از	سویی	میزان	آب	های	زیرزمینی	و	سطحی		هم	افزایش	پیدا	می	کند.
کلانتری	با	اشاره	اینکه	همه	این	اتفاقات	برکات	سیل	اخیر	بودند	افوزد:	شاید	
خسارت	های	این	سیل	در	سطح	کلان	کشور	یک	دهم	منافع	آن	هم	نباشد.	البته	تلفات	

انسانی	این	حادثه	غیرقابل	جبران	است.
رییس	سازمان	حفاظت	محیط		زیست	در	رابطه	با	وضعیت	برنامه	احیا	دریاچه	ارومیه	
بعد	از	بارندگی	های	اخیر	گفت:	اینطور	نیست	که	بگوییم	در	احیا	دریاچه	ارومیه	چند	سال	
جلو	افتاده	باشیم.	این	اتفاق	شاید	ما	را	چند	ماه	جلو	بیاندازد،	چراکه	شمال	غرب	کشور	

بارندگی	زیادی	نداشته.	بارندگی	ها	بیشتر	در	غرب	کشور	بودند.	

رییس کمیسیون اقتصادی مجلس: 

اصلاح ساختار اقتصاد وقف ضروری است 
رییس	کمیسیون	اقتصادی	مجلس	شورای	اسلامی	در	دیدار	تولیت	آستان	قدس	
رضوی	گفت:	این	کمیسیون	برای	ایجاد	تحول	در	ساختار	اقتصاد	وقف	آمادگی	کامل	دارد.	
محمدرضا	پورابراهیمی	داورانی	و	اعضای	کمیسیون	اقتصادی	با	حجت	الاسلام	»احمد	

مروی«	تولیت	آستان	قدس	رضوی	دیدار	و	گفت	و	گو	کردند.
پورابراهیمی	درمورد	محورهای	این	دیدار	اظهار	داشت:	این	موضوع	مطرح	شد	که	باید	
از	ظرفیت	اقتصادی	وقف	در	کشور	استفاده	بهتری	شود	چرا	که	ظرفیت	بسیار	مهمی	
است.وی	تصریح	کرد:	یکی	از	اولویت	های	اقتصادی،	اصلاح	ساختار	اقتصاد	وقف	است.	
بر	اساس	مطالعات	انجام	شده	نرخ	بازده	دارایی	های	وقفی	اقتصاد	ایران	معادل	یک	چهارم	
نرخ	بازده	بدون	ریسک	برآورد	می	شود	که	هزینه	فرصت	را	در	اقتصاد	ایران	یا	به	عبارت	
دیگر	عدم	نفع	دارایی	های	وقفی	هزینه	سنگینی	بر	اقتصاد	کشور	تحمیل	می	کند.رییس	
کمیسیون	اقتصادی	مجلس	ادامه	داد:	به	نظر	می	رسد	ایجاد	تحول	در	ساختار	اقتصاد	وقف	
متناسب	با	شرایط	اقتصادی	کشور	در	راستای	اجرای	فرامین	مقام	معظم	رهبری	ضرورت	
است.پورابراهیمی	افزود:	کمیسیون	اقتصادی	جهت	فراهم	کردن	شرایط	برای	ایجاد	تحول	
در	ساختار	اقتصاد	وقف	آمادگی	کامل	را	دارد	و	در	این	راستا	اگر	پیشنهادی	باشد	در	

موضوعات	تقنینی	و	نظارتی	آمادگی	همکاری	دارد.

صفاری نطنزی:

 FATF را نباید سیاسی کرد
رییس	کمیته	سیاست	خارجی	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	
شورای	اسلامی	با	تاکید	بر	این	که	»موضوع	بررسی	لوایح	مرتبط	با	FATF	در	مجمع	
تشخیص	با	اقدام	آمریکا	علیه	سپاه	دو	مقوله	جداگانه	ای	است«،	گفت:	نباید	موضوع	

FATF	را	سیاسی	کرد.
مرتضی	صفاری	نطنزی	در	واکنش	به	برخی	اظهارنظرها	مبنی	بر	این	که	با	اقدام	آمریکا	
در	قراردادن	نام	سپاه	در	لیست	گروه	های	تروریستی،	لوایح	مرتبط	با	FATF	در	مجمع	
تشخیص	تصویب	نخواهد	شد،	اظهار	کرد:	این	حرف	ها	هیچ	گونه	منبع	و	پایگاه	مشخصی	
ندارد	کما	این	که	باید	این	دو	مقوله	را	از	یکدیگر	جدا	کرد.وی	با	تاکید	بر	این	که	»موضوع	
مربوط	به	FATF	را	نباید	سیاسی	کرد«،	ادامه	داد:	برخی	به	اشتباه	این	موضوع	را	به	صحن	
جامعه	آورده	و	سیاسی	کردند	حال	این	که	این	مباحث	کارشناسی	است	که	باید	مسیر	خود	

را	طی	کند.	قطعا	ما	براساس	منافع	مان	تصمیم	گیری	خواهیم	کرد.
رییس	کمیته	سیاست	خارجی	کمیسیون	امنیت	ملی	و	سیاست	خارجی	مجلس	
شورای	اسلامی	تاکید	کرد	که	اگر	این	موضوع	به	نفع	کشور	و	در	راستای	منافع	ملی	نبود	

این	کار	صورت	نمی	گرفت.
صفاری	نطنزی	یادآور	شد:	بعد	از	آنکه	آمریکا	نام	سپاه	را	در	لیست	گروه	های	تروریستی	
قرار	داد	جامعه	به	خوبی	عکس	العمل	نشان	داد	و	همه	از	سپاه	پشتیبانی	کردند	این	موضوع	
خود	باعث	تقویت	روحیه	همبستگی،	اتحاد	ملی	و	همگرایی	در	جامعه	شد	که	باید	از	این	

فرصت	به	خوبی	استفاده	کرد.

معاون عمرانی وزیر کشورتاکید کرد

ضرورت توجه پیشگیرانه
 به بارندگی های اردیبهشت 

معاون	عمرانی	وزیر	کشور	با	یادآوری	آغاز	موج	جدید	بارش	ها	بر	ضرورت	توجه	های	
پیشگیرانه	نسبت	به	بارندگی	های	ابتدای	اردیبهشت	ماه	تاکید	کرد.	

»مهدی	جمالی	نژاد«	با	اشاره	به	آغاز	موج	جدید	بارش	ها	در	برخی	مناطق	کشور	
به	ویژه	مناطق	شمالی	و	غربی	کشور	تا	6	اردیبهشت	اظهار	داشت:	بر	اساس	پیش	بینی	
های	صورت	گرفته	این	بارش	ها	می	تواند	در	ارتفاعات	به	صورت	برف	بوده	و	باعث	ایجاد	
کاهش	دمای	هوا	تا	منفی	۴	درجه	شود	که	ضرورت	دارد	نسبت	به	حفاظت	از	محصولات	

کشاورزی	و	زراعی	تمهیدات	ویژه	اندیشیده	شود.
معاون	عمرانی	وزیر	کشور	با	تاکید	براین	که	کاهش	دمای	هوا	و	بارش	برف	و	باران	می	
تواند	منجر	به	ایجاد	یخبندان	در	سطح	جاده	ها	شود،	تصریح	کرد:	هموطنان	حتی	الامکان	
از	سفرهای	غیرضرور	در	استان	های	شمالی	و	غربی	پرهیز	کنند	و	اجازه	دهند	مسیرهای	
مواصلاتی	به	مناطق	سیل	زده	حتی	الامکان	برای	تردد	عوامل	امدادی،	بازسازی	و	نوسازی	

بدون	مشکل	باشد.
دبیر	کمیته	بازسازی	و	نوسازی	قرارگاه	بازسازی	مناطق	سیل	زده	همچنین	از	دستگاه	
های	اجرایی	در	بازسازی	مناطق	سیل	زده	خواست	تا	با	درنظر	گرفتن	پیش	بینی	های	
هواشناسی	در	مناطق	مذکور	نسبت	به	مراقبت	از	عدم	آسیب	رسیدن	به	مصالح	و	
پیشگیری	و	مقاوم	سازی	واحدهای	در	دست	مرمت	و	احداث	دقت	لازم	را	اعمال	کنند.

نائب	رئیس	مجلس	شورای	اسلامی	با	
بیان	این	که	طرح	هایی	که	با	سرمایه	کم	
اشتغال	بیشتری	را	ایجاد	کنند،	باید	مورد	
حمایت	و	توجه	جدی	قرار	گیرد،	گفت:	
باید	به	دنبال	اجرای	پروژه	هایی	برای	برون	
رفت	از	وضعیت	نابسامان	اقتصادی	باشیم.
	مسعود	پزشکیان	در	نشست	شورای	
تابعه	 سازمان	های	 و	 ادارات	 هماهنگی	
وزارت	در	آذربایجان	شرقی،	اظهار	کرد:	
تسهیلات	 صحیح	 مدیریت	 درصورت	
پرداخت	شده	برای	اشتغال،	می	توانیم	در	
حوزه	کسب	و	کار	و	اشتغال	نقش	آفرینی	
کنیم.	نماینده	تبریز	با	تاکید	بر	ضرورت	
و	 منطقه	ای	 مزیت	های	 از	 بهره	مندی	
ظرفیت	های	ویژه	آذربایجان	شرقی	در	امر	
سرمایه	گذاری	و	اشتغال،	گفت:	تجارب	
برخی	کشورها	در	امر	تسهیلات	به	بخش	
اشتغال	نتایج	موفقی	را	به	دنبال	داشته	
است.وی	با	بیان	این	که	طرح	هایی	که	با	

سرمایه	کم	اشتغال	بیشتری	را	ایجاد	کنند،	
باید	مورد	حمایت	و	توجه	جدی	قرار	گیرد،	
تصریح	کرد:	باید	به	دنبال	اجرای	پروژه	
هایی	برای	برون	رفت	از	وضعیت	نابسامان	
اقتصادی	باشیم	که	لازمه	این	امر	توجه	
به	مراکز	علمی	و	دانشگاهی،	مزیت	ها	و	

ویژگی	های	منطقه	ای	و	اجرای	طرح	های	
جدید	است.	پزشکیان	با	اشاره	به	برخورد	
با	 ارتباط	 در	 سازمان	ها	 و	 ادارات	 برخی	
مطالبات	کارگاه	ها،	خاطرنشان	کرد:	برخی	
کارگاه	ها	به	لحاظ	سخت	گیری	بانک	ها	و	
سازمان	ها	به	دنبال	تعطیلی	هستند	و	به	

آستانه	ورشکستگی	می	رسند؛	از	این	رو	
این	امر	بار	مالی	بالایی	را	از	حیث	بیکاری	
اجتماعی	 تامین	 به	 شاغل	 نیروی	های	

تحمیل	می	کند.
وی	عنوان	کرد:	در	این	شرایط	لازم	
است	با	رسیدگی	و	توجه	به	خواسته	ها	
و	مشکلات	تولیدکنندگان	و	کمک	برای	
ادامه	فعالیت	کارگاه	ها،	جرائم	کارفرمایان	
و	کارخانجات	به	حداقل	برسد	و	تسهیلات	

لازم	برای	تامین	مطالبات	فراهم	شود.
نائب	رئیس	مجلس	شورای	اسلامی	
و	 منابع	 به	 جدی	 توجه	 بر	 تاکید	 با	
حوزه	های	 در	 کرد:	 اظهار	 زیرساخت	ها	
مختلف	موانع	و	مشکلاتی	وجود	دارد	که	
جنگ	و	جدل	نمی	تواند	مشکلات	را	حل	
کند؛	از	این	رو	لازمه	موفقیت	در	جامعه	
وحدت	و	انسجام	بخشی	بوده	و	از	سویی	
نیز	مدیریت	و	نظارت	و	کنترل	باید	مورد	

توجه	جدی	قرار	گیرد.

دبیرکل	حزب	اراده	ملت	ایران	اسلامی	
گفت:	قرار	بر	این	است	همه	احزاب	در	دوره	
اول	به	صورت	برابر	در	پارلمان	سهم	داشته	
باشند	و	از	دوره	دوم،	خود	پارلمان	در	مورد	

این	موضوع	تصمیم	خواهد	گرفت.
احمد	حکیمی	پور	دبیر	کل	حزب	اراده	
ملتبا	اشاره	به	چیدمان	احزاب	اصلاح	طلب	
در	پارلمان	اصلاحات	گفت:	این	موضوع	
در	روزهای	پایانی	سال	گذشته	حل	شد.	
موضوعی	در	مورد	تعداد	و	کیفیت	اعضا	
در	پارلمان	اصلاحات	بود	که	پیش	از	سال	
9۸	چندین	جلسه	داشتیم	و	افراد	و	احزاب	
مختلف	موضوعات	متعددی	را	مطرح	کردند	

و	در	نتیجه	به	اتفاق	نظر	رسیدیم.
در	 دیگری	 موارد	 در	 الان	 افزود:	 وی	
حال	بحث	و	گفتگو	هستیم	که	برخی	
از	آنها	عبارتند	از،	تعداد	اعضای	پارلمان	و	
همچنین	نحوه	انتخاب	افراد	برای	عضویت	

در	آن.	همانطور	که	می	دانید	احزاب	عضو	
شورای	هماهنگی	جبهه	اصلاحات	به	عنوان	
عضو	مؤسس	انتخاب	شده	اند	و	سهمی	
در	پارلمان	اصلاحات	دارند.	بحث	این	بود	
که	این	سهم	چگونه	باشد	و	ترکیب	آن	
چطور	تعیین	شود.	افراد	و	اعضای	شورای	
هماهنگی	تاکید	داشتند	که	این	سهم	اعلام	

شود.
دبیرکل	حزب	اراده	ملت	در	ادامه	تاکید	
کرد:	افراد	بسیار	تاکید	داشتند	که	از	1۵	
نفری	که	قرار	است	در	پارلمان	اصلاحات	
به	هر	حزب	اختصاص	یابد،	بخشی	از	آن	
به	دفاتر	استانی،	زنان	و	جوانان	تعلق	گیرد.	
در	این	بخش	برخی	از	احزاب	مثل	»زنان	
نواندیش«	کلًا	همگی	بانوان	هستند.	قرار	
شد	احزابی	که	ساختار	استثنایی	دارند،	

اجباری	برایشان	وجود	نداشته	باشد.
وی	همچنین	در	پاسخ	به	سوالی	در	

مورد	مقیاس	برای	رتبه	بندی	احزاب	در	
مورد	تعداد	نفرات	در	پارلمان	اصلاحات	
خاطرنشان	کرد:	برخی	از	موضوع	تراکم	و	
فراوانی	احزاب	ایراد	می	گرفتند.	با	توجه	به	
آئین	نامه	جدید	وزارت	کشور،	حزبی	قانونی	
است	که	گستره	کشوری	داشته	باشد.	قرار	
بر	این	شد	که	همه	احزاب	در	دوره	اول	به	
صورت	برابر	در	پارلمان	سهم	داشته	باشند	
و	از	دوره	دوم	خود	پارلمان	در	مورد	این	

موضوع	تصمیم	خواهد	گرفت.
حکیمی	پور	در	ادامه	با	اشاره	به	برنامه	
اصلاح	طلبان	در	مورد	آینده	شورای	عالی	
سیاستگذاری	پس	از	تصویب	نهایی	پارلمان	
اصلاحات	گفت:	شورای	عالی	سیاستگذاری	
یک	نهاد	موقتی	و	کارکرد	آن	تمام	شده	
است	و	پس	از	ایجاد	پارلمان	تعیین	می	شود	
که	امور	میدانی	جریان	اصلاحات	به	عهده	
آنجایی	که	کنش	 از	 باشد.	 کدام	بخش	

و	 میدانی	 امور	 است،	 احزاب	 با	 سیاسی	
انتخاباتی	هم	باید	در	اختیار	احزاب	باشد.

وی	ضمن	تکذیب	ادعای	محمدرضا	
تابش	مبنی	بر	تشکیل	کمیته	انتخابات	در	
شورای	عالی	سیاستگذاری	تاکید	کرد:	امثال	
آقای	تابش	باید	تکلیف	خود	را	با	سیاست	
معلوم	کنند	و	بگویند	عضو	کدام	تشکل	
هستند	و	از	همان	کانال	به	این	موضوعات	

ورود	داشته	باشند.
دبیرکل	حزب	اراده	ملت	ضمن	اشاره	
به	فعالیت	های	حزب	متبوع	خود	در	بازه	
انتخابات	سال	جاری	گفت:	ما	در	حزب،	
کنش	خود	را	خواهیم	داشت	و	در	سال	
جدید	مهمترین	موضوع	انتخابات	است	و	ما	
نیز	سهم	خود	را	ایفا	خواهیم	کرد.	کمیته	
دائمی	انتخابات	ما	فعال	تر	شده	است.	باید	
ببینیم	باقی	احزاب	اصلاح	طلب	چه	کار	
می	کنند	ولی	خود	را	معطل	بقیه	نمی	کنیم.

مسعود پزشکیان: 

جنگ و جدل نمی تواند مشکلات را حل کند

حکیمی پور خبر داد؛

جزئیاتی از سهم احزاب در »پارلمان اصلاحات«

اخبــار یادداشت)1(

یادداشت)2(

خبــر

رئیس	هیات	پارلمانی	جمهوری	اسلامی	ایران	در	نشست	بین	المجالس	همسایگان	
عراق	در	بغداد،	گفت	که	اقدام	اخیر	آمریکا	علیه	سپاه	پاسداران	انتقام	از	نقش	این	نیرو	در	
شکست	داعش	در	عراق	و	سوریه	است	چون	این	سازمان	تروریستی	را	خود	آنها	ایجاد	

کرده	بودند.	
'علاء	الدین	بروجردی'	رئیس	هیات	پارلمانی	ایران	روز	شنبه	در	نشست	بین	المجالس	
همسایگان	ایران	که	به	ریاست	'محمد	الحلبوسی'	رئیس	پارلمان	عراق	و	حضور	روسای	
پارلمان	های	عربستان،	ترکیه،	کویت،	سوریه	و	اردن	ساعتی	پیش	در	بغداد	آغاز	شد،	
سخنرانی	کرد.	وی	که	به	نمایندگی	از	'علی	لاریجانی'	رئیس	مجلس	شورای	اسلامی	در	
این	نشست	حضور	یافته	است،	در	ابتدا	با	تبریک	پیروزی	عراق	بر	داعش	و	ورود	این	کشور	
به	مرحله	سازندگی،	تاکید	کرد:	جمهوری	اسلامی	ایران	از	موفقیت	های	دولت	و	ملت	
عراق	خرسند	است	و	آن	را	تبریک	می	گوید.	بروجردی	افزود:	ایران	در	حمایت	از	مردم	
و	دولت	عراق	در	مقابل	تروریست	های	تکفیری	بدون	هیچ	تردید	و	تزلزلی	از	نخستین	
ساعات	اشغال	شهر	موصل	درخواست	دولت	عراق	را	اجابت	کرد	و	مسوولیت	خود	را	در	
این	زمینه	انجام	داد.وی	گفت:	نگاه	و	رویکرد	اصولی	جمهوری	اسلامی	ایران،	حمایت	از	
استقلال،	تمامیت	ارضی،	ثبات	و	امنیت	عراق	است	و	در	مرحله	جدید	و	دوران	بازسازی	و	
توسعه	نیز	نقش	حمایتی	خود	را	ادامه	خواهد	داد.	بروجردی	گفت:	داعش	بدترین	سازمان	
تروریستی	بود	اما	دولت	و	ملت	عراق	با	هدایت	مرجعیت	و	فدکاری	جوانان	عراقی	توانستند	

این	مزدوران	را	شکست	دهند	و	نیروهای	الحشد	الشعبی	و	نیروهای	شیعه،	سنی،	کرد	و	
مسیحی	توانستند	داعش	را	ناکام	کنند.	نماینده	مجلس	شورای	اسلامی	گفت:	در	دوران	
پساداعش	ما	همچنان	با	فکر	داعشی	و	مبانی	فکری	آن	مواجه	هستیم	چرا	که	انگیزه	
فراخوان	داعش	به	منطقه	همچنان	پابرجاست.	وی	در	بخش	دیگری	از	سخنانش	فشارها،	
بحران	آفرینی	ها	و	توطئه	های	آمریکا	و	اسراییل	و	همچنین	وجود	برخی	اختلافات	مرزی	
و	بحران	های	منطقه	ای	را	یادآور	شد	و	گفت:	این	عوامل	ضروری	می	سازد	ما	به	شاخص	
های	امنیت	ملی	و	منطقه	ای	توجه	کنیم	چرا	که	نتیجه	منفی	این	عوامل	روی	امنیت	بین	
المللی	نیز	می	گذارد.	بروجردی	گفت:	باید	با	گفتگوی	منطقه	ای	بر	اساس	مبانی	مشترک	
به	حل	بحران	ها	بپردازیم	تا	منطقه	بار	دیگر	شاهد	بحران	هایی	مانند	آنچه	صدام	و	داعش	
بر	کشورهای	ما	تحمیل	کردند	نباشد.	وی	در	بخش	دیگری	از	سخنانش	گفت:	تلاش	
آمریکا	برای	منزوی	کردن	ایران	در	منطقه	و	درج	نام	سپاه	پاسداران	در	لیست	تروریسم	
نتیجه	در	برنخواهد	داشت.	بروجردی	افزود:	ایران	امن	ترین	کشور	در	منطقه	است	و	تلاش	
می	کند	این	امنیت	را	به	کشورهای	همسایه	گسترش	دهد	و	ما	نباید	اجازه	تشدید	بحران	
در	منطقه	را	بدهیم.	وی	گفت:	سپاه	پاسداران	کارنامه	درخشانی	در	مبارزه	با	تروریسم	از	
جمله	گروهک	منافقین	و	نیز	گروهک	داعش	در	عراق	و	سوریه	داشته	است	و	اقدام	اخیر	
آمریکا	علیه	این	نیرو	نوعی	انتقام	گیری	از	آن	است	چرا	که	خود	آمریکا	حامی	تروریسم	

است	و	هر	جای	دنیا	که	بحران	و	جنگ	باشد،	دست	آمریکا	را	در	آن	می	بینیم.	

بروجردی در نشست بین المجالس همسایگان عراق در بغداد:

اقدام ترامپ انتقام از نقش سپاه در شکست داعش است 

دبیر	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	با	بیان	اینکه	
نیازمند	ساختار	جدید	در	اداره	کشور	هستیم،	گفت:	در	
اقتصاد	و	تجارت	باید	واگذاری	اختیارات	صورت	بگیرد	و	
مردم	خودشان	زندگی	شان	را	در	سطح	استان	ها	اداره	کنند.	
محسن	رضایی«	در	همایش	سیاسی	جوان	پیشرو	
در	مسیر	تمدن	سازی	که	امروز-	شنبه-	در	واحد	علوم	
باید	 اظهارداشت:	 شد،	 برگزار	 آزاد	 دانشگاه	 تحقیقات	
دانشجویان	و	اساتید	راه	های	افزایش	کارآمدی	در	دولت،	
مجلس،	قوه	قضاییه،	شرکت	ها	و	بنگاه	ها	و	سایر	مراکز	

را	بررسی	کنند.
فرمانده	سپاه	پاسداران	در	دوران	دفاع	مقدس	توضیح	
داد:	کارآمدی	یعنی	اینکه	چطور	می	توانیم	بهره	برداری	
بیشتری	از	منابع	و	موقعیت	های	خود	با	هزینه	های	
کمتری	داشته	باشیم.	خارج	از	این	بحث	های	بیانی	و	
شعاری،	اگر	بخواهیم	عملیاتی	به	این	سوال	جواب	بدهیم	
باید	ببینیم	در	چهل	سال	گذشته	کجا	موفق	تر	بوده	ایم.

رضایی	یادآور	شد:	در	زمان	تاسیس	نهادهای	انقلابی،	
عده	ای	خوشحال	شدند	که	می	توانیم،	نهادهای	سنتی	
یعنی	وزارتخانه	ها	و	دانشگاه	ها	را	انقلابی	کنیم.	عده	ای	هم	
ناراحت	شدند	که	دوباره	کاری	و	تداخل	می	شود.	گفتند	
که	سپاه	و	کمیته	وسایر	نهادهای	انقلاب	در	کناروزارتخانه	
ها	و	ارتش	و	شهربانی	ضرورت	ندارد	و	شروع	کردند	به	
مبارزه	اداری	و	تشکیلاتی؛	نهادهای	انقلابی	هم	می	گفتند	
که	نهادهای	سنتی	فایده	ای	ندارند	و	باید	انقلابی	شوند.	

یک	 اساس	 بر	 انقلابی	 نهادهای	 اینکه	 بیان	 با	 وی	
ضرورت	شکل	گرفتند،	گفت:	اگر	ضد	انقلاب	به	کردستان	
و	سایر	استان	ها	حمله	نمی	کرد،	نهاد	اطلاعاتی	در	سپاه	
شکل	نمی	گرفت؛	البته	بعدا	سازمان	اطلاعاتی	سپاه	را	

گرفتند	و	وزارت	اطلاعات	را	تشکیل	دادند.
دبیر	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	با	تاکید	بر	اینکه	
اگر	نهادهای	سنتی	می	توانستند	کشور	را	اداره	کنند،	شاید	
نهادهای	انقلابی	تشکیل	نمی	شد،	گفت:	هنگامی	که	در	
ابتدای	انقلاب	ارتش	نتوانست	کاری	کند،	سپاه	سازمان	
نظامی	خودش	را	با	غنیمت	هایی	که	از	عراقی	ها	گرفت،	
تشکیل	داد.	از	آن	زمان	تاکنون،	2	نوع	تفکر	جهادی	و	
کارآمدی	در	کشور	شکل	گرفته	است.	بعد	از	دوران	جنگ	

تحمیلی	تفکر	جهادی	تضعیف	شد.
تفکر	جهادی	و	 تاثیرگذار	 ابعاد	 به	 اشاره	 با	 رضایی	
کارمندی	در	کشور	گفت:	این	2	تفکر	امروز	هم	سرنوشت	

کارآمدی	کشور	را	تعیین	می	کنند.	تفکر	کارمندی	به	
عقب	ماندگی	در	کارها	و	کاهش	احساس	مسئولیت	منجر	

شده	است.
وی	در	ادامه	با	اشاره	به	اینکه	سیل	قابل	پیش	بینی	و	
پیشگیری	بود،اظهارداشت:	در	مساله	نوسانات	ارزی،	چرا	
در	سالهای	گذشته	به	کاهش	ذخایر	ارزی	و	گرانی	دلار	
رسیدیم؟	اگر	همه	وضعیت	ها	را	با	نگاه	سیاسی	تحلیل	
کنیم،	شاید	حل	مساله	به	درازا	بکشد.	معالجه	اساسی	این	
است	که	در	موضوع	کارآمدی	بحث	جدی	صورت	نگرفته	

است.	
* مدیران باید در متن مشکلات باشند و گره 

گشایی کنند 
استاد	دانشگاه	جامع	امام	حسین	)ع(	گفت:	در	زمینه	
امنیت،	دفاع	و	اداره	سیاسی	کلان	کشور،	پیشرفت	های	
خارق	العاده	ای	داشته	ایم	و	کشورهای	زیادی	هستند	که	
امنیت	خود	را	با	تکیه	بر	ایران	حفظ	می	کنند	که	اینها	

ناشی	از	تفکر	جهادی	است.	
با	 اینکه	گزینش	مدیران	در	کشور	 با	بیان	 رضایی	
مشکل	روبرو	است،	افزود:	اگر	بخواهیم	اصلاح	اساسی	
انجام	دهیم	باید	تفکر	جهادی	را	در	سطح	مدیران،	سبک	

اداره،	ساختارها	و	فرهنگ	گروهی	فراگیر	کنیم.	
وی	ادامه	داد:	در	سبک	اداره	کشور	و	تصمیم	گیری	
ها،	باید	با	مدیریت	جهادی	به	پیش	بینی	و	پیشگیری	
مشکلات	روی	آورد.	با	سرکشی	و	همدردی	مدیران	به	
مناطق	و	استان	ها	که	مشکل	حل	نمی	شود.	مدیران	باید	

در	متن	مشکلات	باشند	و	گره	گشایی	کنند.	
دبیر	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	با	تاکید	برلزوم	
اصلاح	ساختارها	گفت:	ما	نیازمند	ساختار	جدید	در	اداره	
کشور	هستیم.	در	اقتصاد	و	تجارت	باید	واگذاری	اختیارات	
صورت	بگیرد	و	مردم	خودشان	زندگی	شان	را	در	سطح	

استان	ها	اداره	کنند.
و	 فرهنگ	مصرفی	 موضوع	 در	 کرد:	 اضافه	 رضایی	
فرهنگ	غیرمسئولانه	و	گفتاری	باید	تجدید	نظر	کنیم.	
نیاز	به	تحول	در	گام	دوم	انقلاب	داریم.	نباید	با	گام	دوم	
انقلاب،	عادی	برخورد	کنیم.	گام	دوم	انقلاب	خود	باید	

خود	یک	انقلاب	باشد.
* مجمع را مکمل نهادهای دیگر بدانیم 

دبیر	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	با	اشاره	به	برخی	
بحث	های	حاشیه	ای	در	موضوع	عملکرد	مجمع	تشخیص	

مصلحت	نظام	گفت:	مجمع	کارآمدی	نظام	را	بالا	می	برد.	
اگر	موضوع	مهمی	در	دولت	و	مجلس	نادیده	گرفته	شود	
و	مورد	توجه	قرار	نگیرد،	جایی	هست	به	نام	هیات	عالی	

نظارت،	که	آن	موضوع	را	به	کارشناسان	می	دهد.
)گروه	 	fatf	موضوع در	 مجمع	 کرد:	 عنوان	 رضایی	
ویژه	اقدام	مالی(و	cft	)کنوانسیون	مقابله	با	تامین	مالی	
تروریسم(	جلو	شتابزدگی	را	گرفته	و	آن	را	به	تصمیم	

کارشناسانه	تر	ارجاع	داده	است.
وی	با	بیان	این	که	این	هیات	بر	امورات	دولت	و	مجلس	
و	قوه	قضاییه	بر	اساس	انطباق	با	سیاست	های	کلی	نظارت	
می	کند،افزود:	ادبیات	دوستانه	این	است	که	مجمع	را	
مکمل	نهادهای	دیگر	بدانیم	و	تلاش	کنیم	که	کارآمدی	
را	بالا	ببریم.	البته	بدون	تفکر	جهادی	افزایش	کارآمدی	

امکان	پذیر	نیست.
وی	درباره	برجام	و	سرنوشت	آن	هم	گفت:	شروط	
رهبری	در	پذیرش	برجام	با	برجام	متفاوت	است.	اینکه	
برجامی	که	رهبری	پذیرفته	اند	را	با	سند	اولیه	برجام	یکی	
بدانیم،	ظلم	به	رهبری	است.رهبری	به	دنبال	منافع	ملی	و	
امنیت	کشور	هستند.	نباید	در	جبهه	خودی،	مصوبه	ناقص	
شورای	امینت	ملی	را	با	نظر	و	شروط	رهبری	یکی	بدانیم.	
شروط	رهبری	برای	تامین	منافع	ملی	تنظیم	شده	بود	و	

متاسفانه	عمل	نشد.
رضایی	با	بیان	اینکه	بارها	برجام	را	نقد	کرده	ام،	گفت:	
حمایت	از	مذاکرات	به	معنای	حمایت	مطلق	از	نتیجه	
مذاکرات	نبود	و	بارها	آن	را	نقد	کرده	ام.	رهبر	معظم	هم	
از	مذاکرات	دیپلمات	ها	دفاع	کردند	اما	متاسفانه	با	رعایت	
نکردن	شروط	رهبری	و	تضمین	نگرفتن	مسئولان	کار،	
و	عدم	پایبندی	آمریکا	به	توافق،	نتیجه	مناسبی	از	این	

مذاکرات	حاصل	نشده	است.	
وی	خاطرنشان	کرد:	این	موضوع	را	که	تیم	اقتصادی	
در	جریان	مذاکرات	نبوده	و	باید	پنج	شش	بند	به	توافقنامه	
افزوده	می	شد	که	وزارت	خزانه	داری	آمریکا	نتواند	مانع	

تراشی	کند،	را	بارها	گفته	ام.
دبیر	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	گفت:	رهبر	معظم	
انقلاب	در	دوره	جدید	مجمع	از	ما	خواسته	اند	یک	تحول	
ساختاری	و	محتوایی	در	مجمع	صورت	گیرد.	جالب	
اینجاست	که	از	زمانی	که	ما	آمده	ایم	دستور	حضرت	آقا	را	
در	مجمع	عمل	کنیم،	زیر	بمباران	تبلیغاتی	برخی	رسانه	

ها	قرار	گرفته	ایم.

وزیر	نفت	گفت:	چرخش	مالی	سالیانه	صنعت	نفت	حدود	
1۵۰	میلیارد	دلار	است	که	رقم	بالایی	به	شمار	می	رود	و	

امکان	ایجاد	فساد	را	مهیا	می	کند.	
بیژن	زنگنه	در	جمع	بازرسان	چهار	شرکت	اصلی	وزارت	
نفت	اضافه	کرد:	با	فساد	در	هر	سطحی	باید	مبارزه	کرد	و	
کوچک	و	بزرگ	ندارد.	اینکه	فردی	که	فساد	کرده	آدم	خوب	
و	آبروداری	است	و	به	این	دلیل	از	کنار	فساد	او	بگذریم	اول	
فساد	خودمان	است	و	در	درگاه	خداوند	باید	جوابگو	باشیم.	
زنگنه	افزود:	نباید	با	آدم	فاسد	مدارا	کرد	و	به	او	ترحم	کرد،	بلکه	
باید	اشد	مجازات	را	اعمال	کرد.»البته	این	بدان	معنا	نیست		که	
آبروی	مردم	را	نادیده	بگیریم.	آبروی	مردم	مانند	خونشان	است.	
اگر	آبروی	کسی	را	به	ناحق	بریزیم	مثل	این	است	که	خون	او	

را	ریخته	ایم	و	پیش	خدا	و	جامعه	مسئولیم«.وی	»سلامت«	
را	نخستین	شرط	کسانی	دانست	که	با	فساد	مبارزه	می	کنند	
و	ادامه	داد:	ملاقات	و	صحبت	های	بازرسان	باید	با	حساب	
و	کتاب	باشد.زنگنه	تصریح	کرد:	سالم	و	فاسد	بودن	دائمی	
نیست	و	امکان	خلاف	برای	هر	شخصی	وجود	دارد.	البته	باید	
آن	آدمی	را	که	خلاف	عمده	می	کند	حذف	کنیم	و	نمی	
توانیم	بگوییم	که	این	دفعه	را	می	بخشیم.وزیر	نفت	تصریح	
کرد:	با	توجه	به	اینکه	شفافیت	در	دوران	تحریم	کاهش	می	
یابد	و	کار	سخت	تر	می	شود	بنابراین	باید	دقت	زیادی	کنیم	تا	
فساد	عمده	و	قابل	ذکری	در	این	مقطع	زمانی	پیش	نیاید.	وی	
تاکید	کرد	»در	موضوع	مبارزه	با	فساد	قوم	و	خویش	و	رفاقت	
نداریم«.زنگنه	تصریح	کرد:	اعتقادم	این	است	که	بازرس	ها	با	

جدیت	به	کارشان	بپردازند.	اولویت	از	نظر	من	مبارزه	با	فساد	
است	و	شناختن	کسانی	که	فساد	می	کنند.مدیرکل	بازرسی	
و	رسیدگی	به	شکایت	وزارت	نفت	نیز	در	این	نشست	گفت:	
در	مقابل	تخلف	و	جرم	هرگز	کوتاه	نخواهیم	آمد.اشکان	
میرمحمدی	کنترل	درون	سازمانی	با	روش	های	مختلف	و	
نوین	را	سبب	ناامن	کردن	فضای	اداری	برای	مفسدان	مالی	
و	اقتصادی	دانست	و	افزود:	نظارت	های	سرزده	و	نامحسوس	
و	بازرسی	های	هدفمند،	کارآمدی	سیستم	اداری	را	تضمین	
می	کند.میرمحمدی	تصریح	کرد:	بعضی	فکر	می	کنند	اگر	
جایی	نظارت	تقویت	شود	به	معنای	آن	است	که	خدای	ناکرده	
اعتماد	به	آنجا	تضعیف	شده،	در	حالی	که	اینگونه	نیست	بلکه	

نظارت	و	کنترل	لازمه	مدیریت	است.

محسن رضایی:

نیازمند ساختار جدید در اداره کشور هستیم 

زنگنه در جمع بازرسان چهار شرکت اصلی وزارت نفت: 

چرخش مالی ۱5۰ میلیارد دلاری نفت زمینه ساز فساد است 

حسن لاسجردی

محمد رضا عرفانیان
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مواد مخدر؛ از مقصران حمله ی قلبی در جوانان

دلایل حمله قلبی در جوانی

شاید فکر کنید حمله قلبی در سن جوانی منجر به مرگ نمی شود چون یک بدن جوان 
به هر حال مقاوم تر است، این طور نیست؟ اما متأسفانه آمار نجات از حمله قلبی در 
جوانان بهتر از این آمار در میان افراد 50 ساله ای که دچار حمله قلبی می شوند نیست. 

 شاید تصور کنید بیماری قلبی مشکلی است که سراغ سنین بالا می رود و خیال 
می کنید وقتی هنوز برای اولین بار به دنبال شغل می گردید یا در اوج جوانی بیشترین 
فعالیت را دارید نباید هیچ مشکل قلبی پیدا کنید. چون به هر حال، عروق تأمین 
کننده ی خون برای قلب باید سال های سال کار کنند تا آسیب ببینند و سبب حمله قلبی 
شوند؛ اما گزارش ها نشان می دهند حمله قلبی در میان جوان هایی که دهه ی 20 یا 30 
عمر خود را می گذرانند رو به افزایش است. طبیعتاً این مسئله سؤال برانگیز است. چرا 

یک جوان باید دچار حمله قلبی شود؟
شاید فکر کنید حمله قلبی در سن جوانی منجر به مرگ نمی شود چون یک بدن جوان 
به هر حال مقاوم تر است، این طور نیست؟ اما متأسفانه آمار نجات از حمله قلبی در 
جوانان بهتر از این آمار در میان افراد 50 ساله ای که دچار حمله قلبی می شوند نیست. 
علت این واقعیت جدی می تواند این باشد که افراد جوان تر معمولًا نسبت به علائم خود 
آن قدر مشکوک نمی شوند که فوراً به پزشک مراجعه کنند. آن ها علائم را نادیده می گیرند 

و تصور می کنند هنوز برای حمله قلبی خیلی جوان هستند.
پژوهش ها نشان می دهند بیماران 40 ساله و جوان تر درست به اندازه ی افراد 41 سال 
و بالاتر، در معرض مرگ ناشی از حمله قلبی هستند. بنابراین حمله قلبی در سن پایین 
هیچ تضمینی ندارد که منجر به مرگ نشود. سال ها پیش غیرعادی بود که جوان ها دچار 
حمله قلبی شوند؛ اما وقتی محققان اطلاعات مربوط به 2000 مورد حمله قلبی زیر 40 
سال را بررسی کردند دریافتند وقوع حمله قلبی در سنین 40 سال و پایین تر به میزان 
شگفت انگیزی درصد زیادی از تمام موارد حمله های قلبی را تشکیل می دهد. از هر پنج 
مورد حمله قلبی، یکی زیر 40 سال بوده است. همان طور که گفته شد پژوهش ها نشان 
می دهند بیماران 40 ساله و جوان تر درست به اندازه ی افراد 41 سال و بالاتر، در معرض 
مرگ ناشی از حمله قلبی هستند. بنابراین حمله قلبی در سن پایین هیچ تضمینی ندارد 
که منجر به مرگ نشود. ضمناً افراد جوانی که دچار حمله قلبی می شوند، ممکن است 
نسبت به بیماران سنین بالاتر، به خوبی تحت مداوا قرار نگیرند؛ زیرا همچنان تصور 

می کنند جوان ها به ندرت در اثر حمله قلبی می میرند.
*چرا حمله قلبی در سنین پایین روی می دهد؟

آیا آمار رو به رشد مقاومت به انسولین، چاقی، فشارخون بالا و دیابت نوع دوم، دلیل 
افزایش تعداد افرادی است که دچار حمله قلبی می شوند؟ مطمئناً این عوامل، ریسک 
نیز دیده  و کودکان  بیماری های قلبی اند و حتی در جوان ها  فاکتورهای مهمی در 
می شوند. اما بر اساس مطالعات، نرخ این بیماری ها در افراد جوان و سنین بالاتری که 
دچار حمله قلبی می شوند مشابه است. یکی از فاکتورهایی که می تواند نقش داشته 
باشد، اعتیاد به مواد مخدر است. درصد بالایی از جوان هایی که دچار حمله قلبی 

می شوند، از مواد مخدر استفاده می کنند مانند کوکائین.
این مطالعه باید هشداردهنده باشد و ما را آگاه کند که حمله قلبی در هر سنی می تواند 
روی بدهد. بیماری قلبی و حمله قلبی، علت اصلی مرگ در کشورهای غربی است. 
یک باور اشتباه دیگر در مورد حمله قلبی این است که تصور می شود این بیماری در 
میان مردان شایع تر است. زنان فقط تا قبل از یائسگی ریسک کمتری نسبت به مردان 
دارند؛ اما با ورود به نیمه ی دوم زندگی شان، این میزان به هم می ریزد و زنان از مردان جلو 
می زنند. متأسفانه زنان نیز مانند افراد جوان تر، کمتر به دنبال درمان و اقدام فوری اند 

چون انتظار حمله قلبی یا سکته مغزی را ندارند.
ضمناً زنان بیشتر ممکن است علائم خاصی از حمله قلبی را داشته باشند تا علائم 
کلاسیکی چون درد در قفسه سینه و تنگی نفس. علائم حمله قلبی در زنان معمولًا 
شامل احساس خستگی، سبکی در سر، بدهضمی، تعریق، تهوع و سایر علائم مبهم 

می شود. خیلی از خانم ها علائم حمله قلبی را با مشکلات گوارشی اشتباه می گیرند.
چیزی که خیلی از افراد نمی دانند این است که حمله قلبی در زنان جوان می تواند با 
مکانیسم های متفاوتی روی بدهد. بیشتر حملات قلبی زمانی روی می دهند که پلاکی 
در دیواره ی یکی از سرخرگ های حامل خون به سمت قلب پاره می شود. اما چیزی به 
نام SCAD )انسداد عروق کرونر خودبخودی( نیز وجود دارد که عامل حمله قلبی است. 
در این پدیده، به جای اینکه پلاک پاره شود، دیواره ی سرخرگ پاره شده و مانع جریان 
خون به سمت قلب می شود. برآوردها این است که از هر 10 حمله قلبی در زنان، 4 تا 
از آن ها SCAD هستند که اغلب دیر تشخیص داده می شوند.  خوشبختانه آمار حمله 
قلبی و سکته مغزی در میان افراد سالمند رو به کاهش است. نرخ مرگ در اثر سکته 
مغزی نسبت به دهه ی 1960، 75 درصد کاهش یافته است. هنوز علت دقیق اینکه 
حمله قلبی در میان جوان ترها شایع شده مشخص نیست و معلوم نیست آیا اعتیاد به 
مواد، عامل اصلی است یا چیز دیگری.  ریسک فاکتورهای حمله قلبی در تمام گروه های 

سنی شامل موارد زیر می باشد:
* سابقه ی خانوادگی )سبک زندگی، قوی تر از این ریسک است!(  * فشارخون بالای 

کنترل نشده * لیپید غیرعادی خون * افزایش قند خون یا دیابت نوع دوم * چاقی
* سیگار کشیدن * عدم تحرک بدنی

بیشتر ریسک فاکتورهای حمله قلبی و بیماری های قلبی با سبک زندگی قابل تغییرند. 
بنابراین ما تا حدودی می توانیم ریسک ابتلا به مشکلات قلبی را کنترل کنیم. تغییرات 
و اصلاحات در سبک زندگی باید هر چه زودتر روی بدهند زیرا جلوگیری از چاقی طی 
دوران کودکی و نوجوانی می تواند ریسک بیماری قلبی را پایین بیاورد. مطالعات نشان 
می دهند چاقی در کودکی، ارتباط قوی با فشار خون بالا و افزایش تریگلیسرید در 
سال های بعدی زندگی دارد. هر دوی این ها ریسک فاکتورهایی برای بیماری قلبی اند. 
حتماً می دانید که تغذیه سالم، ورزش کردن و تحرک داشتن نیز در تمام طول زندگی 

اهمیت دارد.

توصیه های مفید پس از پرخوری
مواقعی که الگوی تغذیه سالم را نادیده گرفته و پرخوری می کنید پس از آن بهتر 
است به جای استراحت روی کاناپه یا چرت زدن، تحرک داشته و برای جبران آن اقدام 

کنید.
به گزارش ایسنا، ورزش کردن پس از پرخوری می تواند به هضم بهتر غذا، بهبود 
گردش خون و افزایش سطح انرژی در بدنتان کمک کند. هرچند تحرک شدید پس از 

خوردن غذا توصیه نمی شود.
در ادامه چند توصیه از متخصصان تغذیه برای جبران پیامدهای پرخوری به نقل از 

سایت "شیپ" آورده شده است:
*کمی حرکات یوگا انجام دهید

اگر پرخوری کرده باشید، انجام ورزش های شدید با شکم پر می تواند بیش از حد 
تهاجمی باشد اما یوگا می تواند درون بدن شما را به تکاپو باز داشته و آن را در کمتر از 

15 دقیقه به حالت طبیعی بازگرداند. 
به گفته یک مربی یوگا دو نوع از حرکات یوگا می تواند به هضم بهتر و افزایش سطوح 
انرژی در بدنتان کمک کند. اولین حرکت، حرکت سوکهاسانا )چهار زانوی ساده( 
است. ابتدا پاهایتان را به صورت چهار زانو روی هم قرار دهید. دست های خود را 
روی زانوها قرار دهید و شکم خود را به داخل فرو دهید و قفسه سینه  را به بالا بکشید. 
شانه هایتان را به سمت بالا و پایین حرکت دهید و چشم هایتان را برای یک تا دو دقیقه 

بسته نگاه دارید. 
حرکت دوم یوگا که بعد از پرخوری می تواند مفید باشد، حرکت آنولوما ویلوما و 
تنفس متناوب با بینی است. در وضعیت سوکهاسانا )چهار زانوی ساده( بنشینید و 
دست چپ خود را روی زانوی چپ خود و دست راستتان را بالا رو به روی صورتتان 
نگه دارید. همان طور که کف دست راستتان باز است، انگشت میانه و اشاره خود را 
پایین بیاورید. در همین وضعیت با شست دست راستتان سوراخ راست بینی تان را 
ببندید و با سوراخ باز چپ بینی تان یک نفس عمیق بکشید. هنگامی که به طور کامل 
نفس خود را داخل بینی دادید، سوراخ چپ بینی خود را با انگشت حلقه و انگشت 
کوچک ببندید تا هر دو سوراخ بینی تان بسته بماند. مدت کوتاهی در این حالت بمانید 
و سپس انگشت شست راست خود را از روی سوراخ راست بینی تان بردارید و نفستان را 
از سوراخ راست بینی خود خارج کنید. سوراخ راست بینی خود را باز نگه دارید و از این 
طریق نفس بکشید. هنگامی که به طور کامل نفس خود را داخل بینی دادید، دوباره 
با انگشت شست راست خود سوراخ راست بینی تان را ببندید و مکث کنید. چند لحظه 
بعد نفس خود را از سوراخ چپ بینی خارج کنید و از طریق همان سوراخ چپ بینی 
دوباره نفستان را داخل دهید. سپس سوراخ چپ بینی را ببندید و نفستان را از سوراخ 
راست بینی خود خارج کنید. این روند را به همین ترتیب ادامه دهید و دم و بازدم از 
طریق هر یک از سوراخ های بینی تان را یک دقیقه ادامه دهید و این عمل را برای دو 

یا سه بار تکرار کنید. 
*قدم بزنید 

یکی از روش های آسان برای هضم بهتر غذا انجام برخی از  ورزش ها با اثرات کم 
روی قلب پس از پرخوری است. یک متخصص ورزشی در این مورد می گوید انجام یک 
پیاده روی کم مسافت سریع یا پیاده روی کمی طولانی پس از پرخوری می تواند مفید 
باشد. هم چنین تحقیقات نشان داده ترکیب کردن پیاده وری های کوتاه و سریع با قدم 

زدن های تفریحی و آرام راهی موثر برای از دست دادن چربی های دور شکم است.

رژیم غذایی کتوژنیک این روزها شهرت زیادی میان افرادی دارد که سعی دارند وزن 
کم کنند. این سؤال ممکن است مطرح شود که آیا رژیم کتوژنیک در بلندمدت برای 

بدن مضر نیست؟
 رژیم غذایی کتوژنیک چیست؟

رژیم کتوژنیک یک رژیم غذایی پُرچرب و کم کالری است. افرادی که رژیم کتوژنیک را 
دنبال می کنند باید 75 درصد از کالری مورد نیاز روزانه خود را از چربی ها، 20 درصد آن 
را از پروتئین و 5 درصدش را از کربوهیدرات ها دریافت کنند. رژیم کتوژنیک دهه هاست 
که به کودکان مبتلا به انواع خاصی از صرع کمک می کند تا شرایط بهتری داشته باشند 

و تحقیقات علمی نیز تأثیر این رژیم غذایی بر این بیماران را تائید کرده است.
آیا رژیٰم کتوژنیک در بلندمدت بی ضرر است؟

اینکه تا چه مدت می توان تحت رژیم کتوژنیک باقی ماند هنوز مورد مطالعه و آزمایش 
است. تحقیقات پیشین نشان داده اند افراد دارای اضافه وزنی که 24 هفته تحت رژیم 
کتوژنیک بوده اند، نتایج مثبتی کسب کرده اند. از طرفی مطالعه ای دریافت افراد نباید 
بیش از 12 ماه در رژیم کتوژنیک بمانند. حتی طی این دوره نیز باید عملکرد کلیه ها 
به دقت تحت کنترل باشد. به عبارتی دیگر، اگر قصد دارید رژیم کتوژنیک را در پیش 
بگیرید باید پزشک خود را در جریان بگذارید تا سلامت کلیه هایتان را مرتباً بررسی کند. 
هنوز کسی نمی تواند تضمین کند که بیشتر از یک سال تحت رژیم کتوژنیک بودن 

بی ضرر است.
برخی از کارشناسان نیز عقیده دارند نباید بیش از شش ماه رژیم کتوژنیک گرفت. 
میزان وزن فرد وقتی که رژیم را شروع می کند و وضعیت سلامت عمومی او طی این 
شش ماه نیز اهمیت دارد. به هر حال فراموش نکنید که همه ی کارشناسان سر این 
موضوع توافق دارند که باید رژیم کتوژنیک را تحت نظر پزشک در پیش بگیرید تا وضعیت 

سلامتی تان به طور منظم کنترل شده و دچار عوارضی مانند فشار خون بالا نشوید.
عوارض رژیم کتوژنیک در بلندمدت

1- ریتم نامنظم قلب
تحقیقات  است.  مرتبط  قلب  ریتم  مشکلات  با  درازمدت  در  کربوهیدرات  حذف 
جدید ارائه شده توسط دانشگاه آمریکایی قلب و عروق، نشان داده است رژیم های کم 

کربوهیدرات با افزایش خطر ابتلا به فیبریلاسیون دهلیزی )AFib( مرتبط است.
در این مطالعه پرونده ی پزشکی حدود 14000 نفر در بیش از 20 سال با هم مقایسه 
شد. محققان با بررسی این پرونده ها دریافتند افرادی که درصد کمی از کالری روزانه 
خود را از دانه ها، میوه ها و سبزیجات نشاسته ای دریافت می کردند، بیشتر در معرض 
افزایش خطر ابتلا به فیبریلاسیون دهلیزی قرار داشتند. در این بیماری ضربان قلب 

نامنظم شده و خطر احتمال ابتلا به سکته مغزی و حمله قلبی 5 برابر افزایش می یابد.
خیلی از افرادی که تحت رژیم غذایی کتوژنیک قرار می گیرند میزان مجاز کربوهیدرات 
خود را از منابع اشتباهی دریافت می کنند مانند: شکلات، چیپس، کلوچه و نان سفید. 
شما باید همان میزان اندک از کربوهیدرات را که مجاز به مصرفش هستید از منابع 

سالمی مانند سبزیجات انتخاب کنید
2- کاهش توانایی برای انجام فعالیت بدنی

یکی از مؤلفه های اصلی رژیم کتوژنیک این است که منبع تامین انرژی اصلی بدن از 
کربوهیدرات به چربی تغییر می کند و میزان آن به فعالیت شما بستگی دارد.

متخصصان می گویند از لحاظ زیستی، بدن ترجیح می دهد از کربوهیدرات برای 
سوخت استفاده کند و چربی را ذخیره کند؛ به خصوص در طول دوره های فعالیت 
بدنی. چرا که کربوهیدرات نسبت به چربی، انرژی کمتری را برای سوخت مصرف 

می کند.
بدین ترتیب اگر بدن شما کربوهیدرات کافی برای عملکرد بدنی و فعالیت و ورزش 
را تأمین نکند، باید تلاش کند تا آن را از شکستن چربی ها به دست آورد و این باعث 
می شود که شما در طول تمرینات احساس خستگی کنید. در واقع این فرایند می تواند 
به این معنی باشد که رژیم غذایی کتو برای ورزشکاران و افرادی که مشاغل دارای فعالیت 

فیزیکی بالا دارند مناسب نیست.
3- مضر برای افراد مبتلا به مشکلات کیسه صفرا

کیسه صفرا، صفرایی که توسط کبد ساخته می شود را ذخیره و تغلیظ می کند. صفرا 
برای متابولیسم چربی ضروری است. یک رژیم غذایی با چربی بالا می تواند بیماری های 
صفراوی )GBD( موجود را تشدید کند و یا خطر ابتلا به بیماری های صفراوی را افزایش 
دهد. مخصوصاً اگر کیسه صفرا شما با جراحی برداشته شده باشد، ممکن است دچار 
مشکل در هضم تمام چربی هایی شوید که در رژیم غذایی کتوژنیک می خورید. در این 
صورت افزایش وزن، نفخ، التهاب و سایر اختلالات گوارشی، اولین نشانه هایی است که 

شما با آن مواجه می شوید.
علائم عملکرد ضعیف کیسه صفرا ممکن است تا زمانی که مصرف چربی خود را 
افزایش نداده اید و کربوهیدرات ها را محدود نکرده اید، مشخص نشود. اگر بعد از محدود 
کردن کربوهیدرات ها و افزایش مصرف چربی، متوجه مشکلات گوارشی شُدید، این 

نشانه ای است که رژیم کتوژنیک برای شما در طولانی مدت مناسب نیست.
4- کمبود ویتامین

دنبال کنندگان یک رژیم غذایی کتوژنیکی ممکن است از مصرف میوه ها و سبزیجات 
را  کربوهیدرات خود  تا شمارش  کنند  و تلاش  کنند  ویتامین ها خودداری  از  غنی 

در محدوده کتوژنیک حفظ کنند. متأسفانه تمرکز بر محدود کردن کربوهیدرات در 
بلندمدت می تواند منجر به کمبود ویتامین شود.

رژیم کتو اغلب فاقد ویتامین های محلول در آب است. این ویتامین ها شامل تمام 
ویتامین های گروه B است که برای سلامتی سیستم عصبی و متابولیسم انرژی ضروری 
هستند و ویتامین C که برای تقویت سیستم ایمنی و سلامت پوست و مو به آن نیاز داریم.
دانه های کامل، لوبیاها، حبوبات و میوه هایی مانند موز و پرتقال غنی از ویتامین های 
B و C هستند؛ اما دارای کربوهیدرات زیادی می باشند. گزینه های غنی از ویتامین که 
کربوهیدرات پایینی دارند شامل کلم بروکسل، اسفناج، بروکلی، تمشک و زغال اخته 
است. اگر شما مصمم هستید که در رژیم کتوژنیک در درازمدت باقی بمانید، باید با نظر 

پزشک در دوره های زمانی مشخص از مکمل های ویتامینی استفاده کنید.
5- تأثیر منفی بر روده و گوارش

مصرف بسیاری از غذاهای غنی از مواد مغذی و فیبر به علت داشتن کربوهیدرات بالا 
در رژیم غذایی کتوژنیک مجاز نیستند که می تواند منجر به مشکلات گوارشی مانند 

یبوست و اسهال شود.
از طرفی بسیاری از غذاهای گیاهی محدود شده در رژیم غذایی کتوژنیک، منابع 
خوبی از پری بیوتیک ها هستند که باکتری های مفید پروبیوتیک ها در روده را تغذیه 

می کنند و برای سلامت گوارش ما لازم اند.
6- تأثیر منفی بر سلامت

تمام چربی ها یکسان نیستند و متأسفانه برخی افراد ممکن است برای دریافت چربی 
کافی در مصرف گوشت های فرآوری شده و چربی های اشباع افراط کنند.

اما چربی های اشباع شده و ترانس،  همه چربی ها دارای کالری زیادی هستند، 
کلسترول LDL "بد" را در خون شما افزایش می دهند و می توانند باعث ایجاد پلاک 
در شریان ها و گرفتگی های عروق شوند. به همین دلیل اگر شما انتخاب های غذایی 
مناسبی نداشته باشید، چسبیدن به یک رژیم غذایی کتویی در طولانی مدت می تواند 

خطر ابتلا به مشکلات قلبی عروقی یا کلسترول بالا را افزایش دهد.
در نهایت این که بدانید وجود تری گلیسیرید بالا در گردش خون در طولانی مدت 

می تواند منجر به پانکراتیت حاد شود.
توصیه هایی در مورد رژیم کتوژنیک در بلندمدت

پزشکان  بیشتر  شده،  کسب  کتوژنیک  رژیم  از  تاکنون  که  خوبی  نتایج  علی رغم 
هشدارهایی می دهند. حتی برخی از آن ها این رژیم کتوژنیک را بدترین رژیم غذایی 
می دانند. پزشکانی که رژیم کتوژنیک را تائید می کنند می گویند در این رژیم، اصول و 
دستورالعمل هایی وجود دارد که کمک می کند این رژیم غذایی سالم و مؤثر باشد، مانند:

چربی های باکیفیت را انتخاب کنید
از آنجایی که بزرگ ترین بخش رژیم کتوژنیک، چربی است باید بیشترین تمرکز خود 
را روی چربی های سالم و باکیفیت بگذارید. چربی های ناسالم مانند مصرف زیاد روغن 
نارگیل، روغن های سرخ کردنی و روغن های اکسیدشده و مانده نباید جایی در این 
رژیم داشته باشند. طبق توصیه ی کارشناسان از یک متخصص تغذیه کمک بگیرید تا 

انتخاب های سالم تری داشته باشید مانند: آووکادو، آجیل، روغن زیتون و ماهی.
کربوهیدرات های باکیفیت را انتخاب کنید

خیلی از افرادی که تحت رژیم غذایی کتوژنیک قرار می گیرند میزان مجاز کربوهیدرات 
خود را از منابع اشتباهی دریافت می کنند مانند: شکلات، چیپس، کلوچه و نان سفید. 
شما باید همان میزان اندک از کربوهیدرات را که مجاز به مصرفش هستید از منابع 

سالمی مانند سبزیجات انتخاب کنید.
به ریزمغذی ها توجه کنید

کسانی که رژیم کتوژنیک را در پیش می گیرند ممکن است برخی از مواد مغذی مهم 
مانند الکترولیت هایی چون سدیم و پتاسیم را از دست بدهند. اگر کمبود این مواد 
مغذی را داشته باشید ممکن است دچار تهوع، گرفتگی های عضلانی و یبوست شوید. 

می توانید مکمل مصرف کنید یا بیشتر غذاهای مغذی بخورید.
غذاهای طبیعی مصرف کنید

این روزها در داروخانه ها مکمل های فراوان و گوناگونی برای رژیم کتوژنیک وجود دارد 
اما پزشکان توصیه می کنند به جای پودر پروتئین و روغن هایMCT که ممکن است 
عوارض جانبی داشته باشند، غذاهای طبیعی بخورید. پروتئین و چربی حیوانی در 

بلندمدت مواد مغذی مورد نیاز بدن در رژیم غذایی کتوژنیک را تامین می کنند. 

عوارض رژیم کتوژنیک بلندمدت بر سلامتی

نکاتی در مورد رژیم غذایی کتوژنیک

علمی و سلامت 

 

دانشجویان رشته مهندسی پزشکی دانشگاه رایس 
مچی  ساعت  شکل  به  اپی نفرین  سرنگ  یک   )Rice(
ساخته اند که حمل آن نسبت به سرنگ های رایج خیلی 

آسان تر است و می تواند زندگی افراد را نجات دهد.
به گزارش ایسنا و به نقل از انگجت، اگر شما مستعد 
ابتلاء به واکنش های شدید آلرژیک هستید، حمل یک 
سرنگ اپی نفرین )آدرنالین( می تواند حیاتی باشد. اما 
از آنجایی که این سرنگ ها اغلب بزرگ هستند، احتمال 

همراه نداشتن آنها در هنگام نیاز زیاد است.
دانشجویان رشته مهندسی پزشکی دانشگاه رایس یک 
راه حل ساده ابداع کرده اند و این سرنگ را بر روی یک 

دستگاه شبیه به ساعت مچی قرار داده اند.
آنها نام این فناوری پوشیدنی را "EpiWear" گذاشته اند 
در  را  اپی نفرین  حاوی  انعطاف پذیر  سرنگ  یک  که 
دستگاهی که کمی بزرگ تر از یک ساعت مچی است، 

پنهان کرده اند.
بنابراین زمانی که کاربر در شرایط اضطراری قرار بگیرد، 
فقط کافی است این دستگاه را باز کند و اهرم ایمنی آن 

را آزاد کند و با قرار دادن سرنگ روی ران خود با فشار یک 
دکمه تزریق را انجام دهد.

این تیم از نگرانی های کاربران مبنی بر تزریق اتفاقی 
و ناخواسته روی دست آگاه است و به همین منظور از 
طراحی تاشوی سه تایی برای سرنگ استفاده کرده تا 

تزریق تصادفی غیرممکن باشد. همچنین تزریق بدون 
فشار دکمه مخصوص این سرنگ انجام نمی شود.

فعلًا  و  است  راه  اول  در  هنوز   "EpiWear" توسعه 
است.  شده  ساخته  شده  سه بعدی  چاپ  قطعات  از 
دانشجویان در پی بهبود طراحی و ساخت آن هستند 
و می خواهند این سرنگ پوشیدنی را کوچک تر و زیباتر 
از آن استفاده  تا کاربران به راحتی و بدون اکراه  کنند 

کنند.
روی  واقعی  ساعت  یک  افزودن  دنبال  به  حتی  آنها 
داشته  بیشتری  استفاده  هم  تا  هستند  دستگاه  این 
باشد و هم عادی جلوه کند. اپی نفرین )شناخته شده 
بخش  فوق کلیوی  غده  هورمون  آدرنالین،  عنوان  به 
مرکزی( یک هورمون و انتقال دهنده عصبی از دسته 
کاتکول آمین های درون ساز است. این ماده باعث افزایش 
راه های هوایی  انبساط  و  انقباض عروق  قلب،  ضربان 
عصبی  سیستم  گریز  و  جنگ  واکنش  بروز  در  و  شده 
سمپاتیک مؤثر است. این هورمون معمولًا در مواقعی که 

فرد هیجان بالا را تجربه می کند، در بدن ترشح می شود.

خانه خود را به باغچه تبدیل کنید 
یک شرکت آمریکایی توانسته باغچه ی کوچکی تولید کند که در داخل منزل گیاه را 
رشد می دهد. تصور کنید که می توانید سبزیجات مورد نیاز خود را دقیقاً در زمان نیازتان 
چیده و مصرف کنید و این کار بدون ترک منزل صورت گیرد.  شرکت "آی جی ورکز") 
IGWorks( توانسته این تصورات را به واقعیت مبدل کند و یک باغچه کشت هیدروپونیک 

عمودی تولید کرده است که "آی هاروست") iHarvest( نام دارد.
 کشت هیدروپونیک یا آب کشت شیوه کشت گیاهان بدون خاک است. در این نوع 
کشت متخصصان نیازهای غذایی گیاه را اندازه گیری کرده و به جای خاک، با استفاده 
از آبی که به گیاه داده می شود و توسط مواد نگهدارنده بی اثر مانند پرلیت عملًا نیاز به 
خاک در گیاه را منتفی می کنند.  "آی هاروست" می تواند تا تعداد 30 سبزی و گیاه را 
به طور همزمان در خود رشد دهد.  این باغچه کوچک به 23 متر مربع فضا نیاز دارد تا 
گیاهان و سبزیجات تازه را تولید کند. از میان این سبزیجات می توان به سبزی های برگی، 
گوجه فرنگی، فلفل و خیار اشاره کرد.  از میان میوه ها نیز توت فرنگی، هنداونه و حتی 
لوبیا در "آی هاروست" قابل کشت هستند.  "دیو استیونز") Dave Stevens( مدیر شرکت 
"آی جی ورکز" در کالیفرنیا اظهار کرد، شرکت ما تمایل به ساخت باغچه ای داشت که حتی 
درون آپارتمان های کوچک نیز قابل اجرا باشد و در عین حال علاوه بر داشتن ظاهری زیبا 

به سبد تغذیه ای خانواده ها نیز کمک کند.
 "آی هاروست" نسبت به تکنیک های سنتی پروش گیاه در منزل 20 بار آب کمتری 

مصرف می کند و برای استفاده از آن نیازی به آفت کش ها و یا علف کش ها نیست.

سرنگ حیات بخشی که همیشه همراهتان خواهد بود

 آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

رای اصلاحی 
تاریخ 1397/12/10 جلسه هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف با حضور امضاء کنندگان زیر تشکیل در خصوص 
پرونده کلاسه 1391114430002017990 مربوط به خانم شرین فلاح موضوع رای شماره 139660330002038908- 
1396/12/23  اعلام می گردد بصورت احمد زند وکیلی آمده که صحیح آن احمد و محمد و حسین همه زند وکیلی صحیح 

است و بدیهی است بقیه مندرجات رای به قوت خود باقی می باشد و رای اولیه اصلاحی توآمان قابلیت اجرا دارد.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن 
را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و 
گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

---------------------------
آگهی نوبتی سه ماهه چهارم 

باستناد مفاد ماده 12 قانون ثبت املاک کشور  و مواد 52، 53 و 59 آیین نامه قانون ثبت املاک بدینوسیله در سه ماهه سوم 
درخواست ثبت نموده ا ند جهت اطلاع عموم مردم ابلاغ می شود. 

1- آقای حسین تقی پور فرزند علی محمد به شماره شناسنامه 871 و کد ملی 2431915301 صادره از مرودشت متقاضی 
ثبت ششدانگ یک قطعه زمین )که قبلا معبر بوده است( به مساحت 5/80 مترمربع تحت پلاک 602- اصلی واقع در بخش 

سه حومه کرمانشاه. 
2- شش دانگ یکباب خانه و مغازه متصل به آن تحت پلاک 4634 اصلی و 4636 اصلی که به پلاک 4636 اصلی تبدیل شده 
است واقع در بخش سه شهر کرمانشاه به مساحت 429/5 مترمربع از طرف آقایان و خانمها به نسبت سهم معینه تقاضای ثبت 
شده است 1- مصطفی لیاقتی فرزند کربلایی علی به شماره شناسنامه 7898 و کدملی 3250877859 صادره از کرمانشاه به 
نسبت هشتصد و پنجاه  سه  نهصد و شصتم دانگ مشاع از ششدانگ 2- جهانگیر لیاقتی فرزند هاشم به شماره شناسنامه 305 و 
کدملی 3255687934 صادره از کرمانشاه به نسبت 0/8 دانگ مشاع از شش دانگ. 3- اسکندر ضرابی زاده فرزند غلامحسین 
به شماره شناسنامه 340 و کدملی 3256038281 صادره از کرمانشاه به نسبت 0/6 دانگ مشاع از شش دانگ. 4- محمدامین 
میری فرزند اکبر به شماره شناسنامه 717 و کدملی 3257041063 صادره از کرمانشاه به نسبت 1/2 دانگ مشاع از شش 
دانگ . 5- محمد زرابی زاده فرزند حسین به شماره شناسنامه 628 و کدملی 3256054811 صادره از کرمانشاه به نسبت 
0/6 دانگ مشاع از شش دانگ. 6- پرویز ضرابی زاده فرزند فرج اله به شماره شناسنامه 209 و کدملی 3256036971 صادره 
از کرمانشاه به نسبت هفده بیست و چهارم دانگ مشاع از شش دانگ . 7- خانم مینا لیاقتی فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 
29425 و کدملی 3251093029 صادره از کرمانشاه به نسبت هفده سیصد و بیستم دانگ مشاع از شش دانگ . 8- مینو 
لیاقتی فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 28062 و کدملی 3251079352 صادره از کرمانشاه به نسبت هفده سیصد و بیستم 
دانگ مشاع از شش دانگ. 9- علی اصغر ضرابی زاده فرزند محمدنقی به شماره شناسنامه 1108 و کدملی 3258273618 
صادره از کرمانشاه به نسبت چهل و نه نود و ششم دانگ مشاع از شش دانگ. 10- علیرضا لیاقتی فرزند مصطفی به شماره 
شناسنامه 2024 و کدملی 3251786393 صادره از کرمانشاه به نسبت هفده یکصد و شصتم دانگ مشاع از ششدانگ . 11- 
وجیه امیری فرزند علی آقا به شماره شناسنامه 4782 و کدملی 3251272233 صادره از کرمانشاه به نسبت هفت نود و ششم 
دانگ مشاع از شش دانگ. 12- مانیا لیاقتی فرزند مصطفی به شماره شناسنامه 8 و کدملی 3256220320 صادره از کرمانشاه 
به نسبت هفده سیصد و بیستم دانگ مشاع از ششدانگ. 13- بهجت ضرابی زاده فرزند فرج اله به شماره شناسنامه 395 و 
کدملی 3256079571 صادره از کرمانشاه به نسبت هفده چهل و هشتم دانگ مشاع از ششدانگ لذا برابر ماده 16 قانون ثبت 

اسناد و املاک هر کس نسبت به تقاضای املاک فوق الذکر مندرج در این آگهی اعتراض دارد می تواند اعتراض خود را کتبا 
با قید شماره ملک مورد نظر از تاریخ نشر نوبت اول 1398/2/2 لغایت 90 روز تمام به این اداره اعتراض خود را تسلیم نماید و 

رسید کتبی دریافت دارد همچنین با توجه به مفاد ماده 17 قانون ثبت چنانچه بین متقاضی ثبت و معترض نسبت به پلاک مورد 
اعتراض دعوایی مطرح شده باشد بایستی با یک برگ گواهی طرح دعوای مطرح شده را در موعد قانونی مقرر در این آگهی از 
مرجع ذی صلاح اخذ و به این اداره ارائه نماید در غیر این صورت اقدام قانونی معمول می گردد و حق وی ساقط خواهد شد 

حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدید حدود منظور می گردد. 
تاریخ انتشار نوبت اول :  1398/2/2   تاریخ انتشار نوبت دوم : 1398/3/1
فرهاد نوری- مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه دو

---------------------------
اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمانشاه

اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3قانون و ماده 13آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی 
برابر رای شماره 139760316001005777 مورخ 1397/11/11هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی  خانم ثریا شیر بندی فرزند علی ش ش 12659 صادره از اسلام آباد غرب در ششدانگ اعیان یک باب 
ساختمان به مساحت 76.73 متر مربع در محدوده پلاک 1و5- اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه به "آدرس کرمانشاه 
آریا شهر کوی 118 محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب دردو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در  صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/02
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/02/18
جعفر نظری -رییس ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه

---------------------------
اداره کل ثبت اسناد واملاک استان کرمانشاه

اداره ثبت اسناد واملاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

آگهی موضوع ماده 3قانون و ماده 13آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقدسندرسمی 
برابر رای شماره 139760316001003998 مورخ 1398/08/23هیات اول/ دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقدسند رسمی مستقردر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای مرتضی حیدری فرزند محمد امین ش ش 136 صادره از کرمانشاه در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت 70 متر مربع در محدوده پلاک باقیمانده129- اصلی واقع در بخش یک حومه کرمانشاه به آدرس دیزل آباد – 
اراضی جوشکاران قطعه 82 خریداری از مالک رسمی آقای شریف معتضدی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب دردو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در  صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1398/02/02تاریخ انتشار نوبت دوم: 1398/02/18
جعفر نظری -رییس ثبت اسناد واملاک ناحیه یک کرمانشاه



دوشنبه -دوم اردیبهشت ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 4786
اجتماعی

هیات دولت سرانجام نوزدهم فروردین 98 تعرفه خدمات 
تشخیصی و درمانی سال جاری را اعلام کرد. تعرفه هایی 
کــه در روزهای اخیر اعتراض هایی را به دنبال داشــته و 
حتی رئیس کل سازمان نظام پزشکی از احتمال کاهش 
کیفیت خدمات درمانی به واســطه تعرفه های تصویب 

شده صحبت کرده است. 
با تصویب هیات وزیران تعرفه خدمات تشخیصی 
طور  به  دولتی  در بخش  در سال 1398  درمانی  و 
میانگین 10 و در بخش خصوصی 13 درصد رشد 
داشته است. ارقامی که واکنش رئیس کل سازمان 
نظام پزشکی را در برداشت و محمد رضا ظفرقندی، 
تعرفه های ابلاغی دولت را مطابق با رشد هزینه ها و 

تورم ندانست.
ظفرقندی در نامه ای به معاون اول رئیس جمهوری 
نوشت: شورای عالی نظام پزشکی به رغم احصای 
ارزش واقعی و هزینه تمام شده خدمات و تعرفه های 
بیمه  عالی  بر محاسبه شورای  که مستند  پزشکی 
است، به دلیل شرایط خاص کشور و رعایت مشکلات 
مردم ارقام پیشنهادی تعرفه را با ارقامی صرفا در حد 
عبور از این ایام سخت بر اساس بند )ک( ماده )3( 

قانون نظام پزشکی اعلام کرده است.
وی ادامه داد: از آنجا که تعرفه های ابلاغی دولت به 
هیچ وجه با رشد هزینه  ها و تورم تطابق نداشته و پیش 
نیازهای آن شامل طرح در شورای عالی بیمه سلامت 
مصارف  و  منابع  تعادل  اصل  رعایت  نیز  و  کشور 
قانون   )9( ماده  )الف(  بند  در  که  واقعی  قیمت  و 
احکام دائمی برنامه  های توسعه کشور تصریح شده 
مورد توجه قرار نگرفته است، وظیفه خود می  دانم 
به عنوان نماینده جامعه پزشکی و مسئول اجرایی 
قانون نظام پزشکی متذکر شوم ادامه و اجرای این 
روند قطعا منجر به کاهش کیفیت خدمات درمانی و 
تعطیل شدن بسیاری از واحدهای خدمات سلامت و 

تنش های ناشی از آن خواهد شد.
*رشد 13 درصدی تعرفه های پزشکی پیشنهاد 

وزارت بهداشت است
بیست و هفتم اسفند 97 بود که ظفرقندی درباره 
تعرفه های پزشکی سال 98 به خبرنگار ایرنا گفت: 
برای تعرفه های پزشکی سال 98 پیشنهاد شورای 
عالی بیمه به دولت فرستاده شده و حدود 13درصد 
افزایش هزینه خدمات سلامت پیشنهاد شده است. 
رشد 13 درصدی تعرفه های پزشکی در سال 98، 
پیشنهاد وزارت بهداشت است و پیشنهاد سازمان 
نظام پزشکی براساس مصوبه شماره ٢ شورای عالی 
بوده که بعد از اعلام تعرفه واقعی پیشنهاد رشد جزء 
فنی تعرفه معادل تورم و رشد جزء حرفه ای تعرفه 
معادل رشد حقوق و دستمزد به شورای عالی بیمه 

ارائه شده بود.
وی گفته بود در تعرفه پیشنهادی در مجموع افزایش 
هزینه بخش سلامت حدود 13 درصد پیشنهاد شده 
است که توسط شورای عالی بیمه به دولت هم اعلام 
شده است. پیش از این 15 درصد افزایش پیشنهاد 
شده بود، اما در حال حاضر این افزایش 13 درصد 
پیشنهاد شده که در ابعاد مختلف در زیر مجموعه 
به  و  کند  می  فرق  پزشکی  مختلف  خدمات  های 
عنوان مثال در بخش هتلینگ ممکن است این رشد 
تعرفه بالاتر باشد، اما در بخش دارو همان حدود 13 

درصد است.
*تصویب تعرفه های پزشکی قبل از پایان سال

چند ساعت مانده به تحویل سال نو بود که سعید 
نوروزی  سلامت  کمپ  از  بازدید  حاشیه  در  نمکی 
های  تعرفه  درباره  تهران  کرج  آزادراه  در  اورژانس 
پزشکی گفت: برای نخستین بار در سالیان اخیر، 
وعده  مطابق  درمانی  و  تشخیصی  خدمات  تعرفه 
قبلی، پیش از آغاز سال جدید و در آخرین جلسه 
تعرفه های  افزایش  به تصویب رسید.  هیات دولت 
پزشکی سال 98 کمتر از نرخ تورم سالیانه خواهد 
بود، اما با نشست های متعددی که با همکاران بخش 
خصوصی داشتیم و همدلی و همراهی آنان، توافق 
شد که در شرایط تحریم و فشارهای اقتصادی با مردم 
همراهی کنند و بنابراین سال 98 سال سودآوری برای 

مراکز درمانی بخش خصوصی نخواهد بود.

وزیر بهداشت گفته بود: تعرفه ها در بخش دولتی 
بطور میانگین 10 و در بخش خصوصی 13 درصد 

افزایش می یابد.
*فرآیند پیشنهاد و تصویب تعرفه های پزشکی

دائمی  احکام  قانون   9 ماده  الف  بند  استناد  به 
کشور، شورای عالی بیمه سلامت کشور مکلف است 
هر ساله قبل از تصویب بودجه سال بعد در هیات 
وزیران، نسبت به بازنگری ارزش نسبی و تعیین تعرفه 
خدمات سلامت برای کلیه ارائه دهندگان خدمات 
از  اعم  کشور  در  تشخیصی  و  درمانی  بهداشتی، 
دولتی و غیر دولتی و خصوصی با رعایت تعادل منابع 
و مصارف و قیمت واقعی در جهت تقویت رفتارهای 
مناسب بهداشتی درمانی و مبانی محاسباتی واحد و 
یکسان با حق فنی واقعی و یکسان برای بخش دولتی 
و غیر دولتی قبل از پایان هر سال اقدام و مراتب را 

برای تصویب به هیات وزیران ارائه کند.
علی رضا اولیایی منش، دبیر شورای عالی بیمه 
سلامت درباره شیوه تعیین تعرفه های تشخیصی و 
درمانی به خبرنگار سلامت ایرنا گفت: شورای عالی 
بیمه سلامت هرچه توسط دولت تصویب شود را ابلاغ 
می کند. اعضای شورای بیمه سلامت شامل 9 نفر 
هستند که این افراد عبارتند از نماینده ای از هر کدام 
از 4 سازمان بیمه گر پایه، معاون رئیس جمهوری، 
نماینده سازمان برنامه و بودجه، نماینده وزارت رفاه، 
اقتصاد  وزارت  نماینده  و  بهداشت  وزارت  نماینده 
است. این افراد می توانند تعرفه را تعیین و به دولت 

پیشنهاد کنند.
*نظر شورای عالی بیمه سلامت، افزایش 15 

درصدی تعرفه ها بود
های  تعرفه  افزود:  همچنین  منش  اولیایی 
تشخیصی و درمانی بر اساس قانون در شورای عالی 
بیمه سلامت پیشنهاد می شود و قبل از ارائه به دولت، 
توسط سازمان برنامه و بودجه باید تایید شود. در آبان 
پزشکی توسط شورای  تعرفه های  افزایش  ماه 97 
عالی بیمه سلامت تا 15 درصد به سازمان برنامه و 
بودجه پیشنهاد شده بود که پس از پیشنهاد به دولت، 
بخش  در  ها  تعرفه  افزایش 10 درصدی  نهایت  در 
افزایش 13 درصدی در بخش خصوصی  و  دولتی 

تصویب شد.
*چه چیزی تصویب شد، چه چیزی مورد انتظار 

بود
خدمات  تعرفه  دولت،  هیات  تصویب  اساس  بر 
پزشکان، دندان پزشکان عمومی و دکتری تخصصی 
در علوم پایه )Phd( پروانه دار برابر با 270 هزار ریال، 
تعرفه خدمات پزشکان، دندان پزشکان متخصص 
تخصصی  دکتری  مدرک  دارای  عمومی  پزشک  و 
ریال،  هزار  با 410  برابر   )MD-Phd( پایه  علوم  در 
تعرفه خدمات پزشکان فوق تخصص، دوره تکمیلی 
تخصصی )فلوشیپ( و متخصص روان پزشکی برابر با 
520 هزار ریال، تعرفه خدمات پزشکان فوق تخصص 
روان پزشکی و دوره تکمیلی تخصصی )فلوشیپ( 
روان پزشکی برابر با 590 هزار ریال، تعرفه خدمات 
با 220 هزار ریال و  کارشناس ارشد پروانه دار برابر 
تعرفه خدمات کارشناس پروانه دار برابر با 190 هزار 

ریال است.
سازمان  و  صنفی  فعالان  که  است  حالی  در  این 
های نظام پزشکی استان های مختلف اعتقاد دارند 
که تعرفه ها باید بر اساس تورم 26.9 درصدی رشد 

داشته باشد.
بر اساس درخواست فعالان صنفی، تعرفه خدمات 
پزشکان، دندان پزشکان عمومی و دکتری تخصصی 
در علوم پایه )Phd( پروانه دار برابر با 310 هزار ریال، 
تعرفه خدمات پزشکان، دندان پزشکان متخصص 
تخصصی  دکتری  مدرک  دارای  عمومی  پزشک  و 
ریال،  هزار  با 490  برابر   )MD-Phd( پایه  علوم  در 
تعرفه خدمات پزشکان فوق تخصص، دوره تکمیلی 
تخصصی )فلوشیپ( و متخصص روان پزشکی برابر با 
610 هزار ریال، تعرفه خدمات پزشکان فوق تخصص 
روان پزشکی و دوره تکمیلی تخصصی )فلوشیپ( 
روان پزشکی برابر با 690 هزار ریال، تعرفه خدمات 
با 260 هزار ریال و  کارشناس ارشد پروانه دار برابر 

تعرفه خدمات کارشناس پروانه دار برابر با 230 هزار 
ریال باید افزایش پیدا کند.

جامعه پزشکی حتی هشدار دادند که موضوع را به 
دیوان عدالت اداری می برند تا احقاق حق انجام شود 

و تعرفه های تصویب شده را قبول ندارند.
کاهش  احتمال  و  شده  تصویب  های  *تعرفه 

کیفیت خدمات سلامت
علی رضا عسگری، دبیر ستاد کشوری نظارت بر 
اجرای تعرفه خدمات سلامت درباره صحبت های 
رییس کل سازمان نظام پزشکی مبنی بر احتمال 
کاهش کیفیت خدمات سلامت به علت تعرفه ها به 
خبرنگار سلامت ایرنا گفت: جامعه پزشکی شریف تر 
از این است که موضوع تعرفه ها باعث کاهش کیفیت 
خدمات آن ها شود. هرچند قیمت تمام شده خدمات 
سلامت با این تعرفه ها فاصله دارد و به شکل منصفانه 
بیشتر از چیزی است که اعلام شده، اما این موضوع 
باعث نمی شود که کیفیت خدمات سلامت کاهش 

پیدا کند.
وی اضافه کرد: وظیفه ما نظارت بر اجرای تعرفه 

های تصویب شده از طرف هیات دولت است.
*تصویب تعرفه های پزشکی قبل از پایان سال

آموزش  و  درمان  بهداشت،  وزیر  نمکی  سعید 
پزشکی نیز در گفت و گو با خبرنگار سلامت ایرنا در 
مورد افزایش تعرفه های پزشکی، گفت: تعرفه های 
پزشکی در بخش خصوصی 13 و در بخش دولتی 
10 درصد با توجه به شرایط اقتصادی کشور افزایش 
تعرفه  های  که  بود  سالی  اولین  امسال  یابد.  می 
از پایان سال به تصویب هیات دولت  پزشکی قبل 
رسید و همچنین اولین سالی بود که بین تعرفه بخش 
دولتی و خصوصی تفاوت قائل شدیم زیرا قسمتی 
از هزینه های بخش دولتی توسط دولت و از منابع 
عمومی پرداخت می  شود و این هزینه  ها در بخش 
خصوصی باید توسط خودشان پرداخت شود و در 
نتیجه تعرفه بخش خصوصی بیشتر در نظر گرفته 

شد.
وی ادامه داد: در زمینه تعیین تعرفه  ها نیز جلسه  
های متعددی با بخش خصوصی گذاشتیم و»سید 
الاختیار  تام  نماینده  و  مشاور  طباطبایی«  محمود 
وزیر در بخش خصوصی است، جلسه  هایی برگزار و 
نتایج را بررسی کردند که در نهایت حداکثر افزایشی 
که می  شد با توجه به شرایط اقتصادی کشور انجام 
داد، افزایش 13 درصدی برای بخش خصوصی و 10 

درصدی برای بخش دولتی بود.
وزیر بهداشت گفت: البته نمی  توان تصور کرد که 
افزایش سایر هزینه   با  پزشکی  تعرفه  های  افزایش 
ها هماهنگ است، اما با توجه به اینکه مدت  ها بود 
تعرفه  ها افزایش پیدا نکرده بود، حداکثر میزان قابل 
افزایش را در نظر گرفتیم تا با توجه به شرایط اقتصادی 

موجود، فشاری به مردم وارد نشود.
قابل  هرگز  پزشکی  خدمات  کیفیت  *کاهش 

توجیه نیست
خدمات  کیفیت  کاهش  احتمال  درباره  نمکی 
پزشکی که در نامه رئیس کل سازمان نظام پزشکی 
به معاون اول رئیس جمهوری مطرح شده بود، گفت: 
کاهش کیفیت خدمات پزشکی هرگز قابل توجیه 
نیست و جامعه پزشکی نیز هرگز این کار را انجام نمی 
 دهد و در کنار مردم می ماند زیرا جامعه پزشکی هیچ 
وقت به خاطر پول کنار مردم نبوده است و پزشکان 
حتی در شرایط سخت دفاع مقدس هیچ وقت مردم 

را به خاطر تعرفه و درآمد تنها نگذاشتند.
به هر حال به نظر می رسد افزایش 10 درصدی 
تعرفه ها در بخش دولتی و 13 درصدی در بخش 
خصوصی نه تنها مورد تایید جامعه پزشکی نیست، 
بلکه در عمل واکنش ظفرقندی را نیز به دنبال داشته 
و در نامه خود به معاون اول رئیس جمهوری صحبت 
از »کاهش کیفیت خدمات درمانی« کرده است. این 
در شرایطی است که تقریبا همه جامعه در شرایط 
اقتصادی مناسبی به سر نمی برند و بار مالی افزایش 
تعرفه های تشخیصی و درمانی ممکن است سازمان 
های بیمه گر را در سال 98 دچار مشکلات بیشتری 
کند. هرچند افزایش تعرفه تصویب شده توسط دولت 
مورد اعتراض پزشکان است، اما واقعیت این است که 
جامعه پزشکی باید شرایط اقتصادی کشور را بیشتر از 
گذشته لمس و درک کند. زیرا درد مشترک اقتصادی 
کشور را نمی توان جدا جدا درمان کرد و باید دست 
بروز  نباید  بین  این  در  البته  داد.  یکدیگر  به دست 
احتمالی پدیده زیرمیزی را از چشم پنهان داشت؛ آن 
هم در شرایطی که یکی از آرمان ها و افتخارات طرح 
بهداشت،  وزارت  مسئولان  گواه  به  سلامت  تحول 
کاهش و حتی حذف زیرمیزی بوده است. در نتیجه 
تصویب  های  تعرفه  آیا  که  دید  و  ماند  منتظر  باید 
حرکت  سلامت  خدمات  کیفیت  موازات  به  شده 
می کند یا باعث کاهش کیفیت خدمات می شود 
و آیا نظارت های وزارت بهداشت می تواند احتمال 
کاهش کیفیت را کم و از بروز مجدد پدیده زیرمیزی 

پیشگیری کند یا خیر.

نماینده ولی فقیه در استان  در دیدار هیات نمایندگان اتاق بازرگانی  اصفهان :

برای رونق تولید باید ابزار تولید به سهولت در 
اختیار تولیدکنندگان قرار گیرد

 نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان گفت:برای رونق تولید باید ابزار تولید 
به سهولت در اختیار تولیدکنندگان قرار گیرد.اختصاص زمین ،کاهش هزینه آب ،برق و 

معافیت مالیاتی می تواند به رونق تولید منجر شود.
سید یوسف طباطبایی نژاد در دیدار هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان تصریح 
کرد:در سال رونق تولید ،فعالان اقتصادی با طرح های تولیدی  زمینه اشتغال زایی 
برای جوانان را فراهم کنند.  وی با انتقاد از واردات کالاهای مصرفی جامعه از کشور چین 
گفت:چرا باید لباس بچه گانه از چین وارد کنیم و این در حالیست که  نیروی های نظامی 
ایران از روی موشک های آمریکا و روسی ،موشک می سازند. طباطبایی نژاد خاطر نشان 
کرد: در دوران جنگ تحمیلی دشمن  اجازه نمی داد یک سلاح سبک به دست ایرانیان 
برد ولی امروز می ترسد که سلاح های ایران به کشور دیگر ارسال شود و این مهم نشان از 
توانمندی نیروی های نظامی در تولید ادوات جنگی برای دفاع از کشور  است.   مسعود 
گلشیرازی رییس اتاق بازرگانی اصفهان در این دیدار با اشاره به بیانیه گام دوم مقام معظم 
رهبری تصریح کرد:به جای شعار مداری در فضای اقتصادی عمل گرایی و شاخص 
محوری در کشور بایستی نهادینه شود. وی افزود:جایگاه ایران در رنکینگ  کسب و کار 
جهانی و همچنین شاخص کسب و کار استان اصفهان در کشور واقعیتی است که با 
همراهی  مردم و مسوولین می تواند اصلاح شود. وی خاطر نشان کرد:از 650 هزار میلیارد 
تومان تولید ناخالص )GDP(  سهم استان اصفهان 35 هزار میلیارد تومان است و این آمار 
نشان می دهد که درآمد سرانه استان اصفهان از معدل کشوری پایین تر است . گلشیرازی 
بالا بودن 3/2 درصدی نرخ بیکاری استان اصفهان نسبت به میانگین کشور را قابل توجه 
دانست و گفت: اراده عمومی در استان برای حل معضل بیکاری و رونق تولید نیاز داریم و 

بخش خصوصی آماده گام برداشتن در این راستاست.
  

رئیس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم:

ده ها دستگاه پل در جاده های قم احداث و 
بهسازی می شود 

رییس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
از احداث و بهسازی دهها دستگاه پل درسطح راههای استان قم خبرداد .

عباس شکوری افزود : طی این بازدید که به منظور ارزیابی عملکرد و بررسی نحوه 
پیشرفت فیزیکی پروژه های درحال اجرا به عمل آمد ، پلهای آرامستان بهشت معصومه 
س ، شکوهیه ، عسگر آباد ، قمرود و ده دستگاه پل دیگر در سطح راههای استان مورد 
بازدید قرار گرفت . وی افزود : طی این بازدید که با حضور مهندس رحمانی کارشناس 
سازمان برنامه و بودجه استان و همچنین حمیدرضا گایینی کارشناس بودجه این اداره 
کل صورت پذیرفت ، نحوه پیشرفت پل درحال احداث خور آباد ) واقع درمحور قم – لنگرود 
– کهک ( مورد بررسی قرار گرفت . شکوری ادامه داد : با توجه به سیلابهای اخیر که موجب 
تخریب بخشهایی از محورهای جاده ای و همچنین آسیب رسانیدن به تعدادی از پلهای 
جاده ای استان گردید ، ضرورت تسریع دراجرای طرحهای احداث و بهسازی پلها و ابنیه 
فنی مورد تاکید قرار گرفت . وی خاطر نشان ساخت : کارشناس مسئول سازمان برنامه و 
بودجه استان طی این بازدید ضمن قدردانی از اقداما ت صورت گرفته درحوزه تعمیر و 
احداث پلها و ابنیه جاده ای ، خواستار پی گیری جدی جهت تکمیل طرحهای درحال 
اجرا شد .  رییس اداره نگهداری پل و ابنیه فنی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم در خاتمه یاد آورشد : از مهمترین آیتم های مورد توجه دراین بازدید ، برنامه ریزی 
درراستای تامین و تخصیص اعتیارات مورد نیاز جهت سامان بخشی به طرحهای مقاوم 

سازی و احداث ابنیه جاده ای بود .
  

شهردار اصفهان مطرح کرد

غلبه بر رکود پروژه های عمرانی در اصفهان 
شهردار اصفهان گفت: شهرداری اصفهان در شرایطی که بسیاری از طرح های عمرانی 
کشور به دلیل شرایط اقتصادی متوقف شده است، توانسته بر رکود پروژه های عمرانی در 

کشور غلبه کند.     
قدرت اله نوروزی در گفتگوی رادیویی با برنامه »سلام اصفهان« ضمن تبریک اعیاد 
شعبانیه و عید نیمه شعبان با اشاره به اینکه همزمان با این روزها شاهد جشن و تکاپوی 
عمرانی در شهر اصفهان هستیم، اظهار کرد: این اقدامات در شرایطی اجرا می شود 
که برخی پروژه های عمرانی کشور به دلیل مشکلات اقتصادی متوقف شده است اما 
شهرداری اصفهان توانسته بر این رکود غلبه پیدا کند و در اصفهان همه تلاشگران عرصه 
عمرانی مشغول کارند.      وی با بیان اینکه روز پنجشنبه با حضور استاندار اصفهان و 
نمایندگان مجلس و دیگر مقامات عملیات عمرانی یکی از پروژه های عمرانی شهر اصفهان 
به نام مجموعه پل ها و تقاطع غیرهمسطح نصف جهان آغاز شد، گفت: مجموعه پل ها و 
تقاطع غیرهمسطح نصف جهان شامل 5 پل و در مجاورت کارخانه قند است.   شهردار 
اصفهان تصریح کرد: این طرح بخشی از یک پروژه بزرگتر یعنی حلقه حفاظتی چهارم شهر 
اصفهان است و این دومین پروژه از پروژه بزرگ حلقه حفاظتی به شمار می رود.   وی بیان 
کرد: سال گذشته تقاطع غیرهمسطح در بزرگراه شهید اردستانی را به عنوان اولین بخش 
از پروژه حلقه حفاظتی شهر اصفهان، آغاز کردیم و در این طرح از برنامه جلوتر هستیم.   
نوروزی اظهار کرد: طرح نصف جهان با بیش از 1220 میلیارد ریال اعتبار آغاز شد که 
ظرف 18 تا 20 ماه ساخته می شود و تاثیر بسیار مهمی در حمل و نقل شهری، کاهش 

ترافیکی و ایجاد امنیت در رانندگی شهروندان دارد.  
 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی استان قم  خبرداد

اجرای طرح توانمند سازی تولید و توسعه 
اشتغال پایدار 

مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم از اجرای طرح توانمندسازی تولید و توسعه 
اشتغال پایدار با عنوان "تاپ " در سطح صنایع کوچك وشهرکهای صنعتی استان خبر داد.
شعاعی در حاشیه بازدید از واحدهای تولیدی مستقر در شهرك صنعتی شکوهیه که با 
هدف رسیدگی به مشکلات فعالان تولیدی انجام شد با اعلام این خبر اظهارداشت: در 
راستای برنامه های وزارت صنعت، معدن و تجارت با هدف بهره برداری بهینه از از ظرفیت 
های بنگاه های تولید و خدماتی و بکارگیری دانشجویان دوره های تکمیلی طرح" تاپ" 
اجرایی می شود. وی بابیان اینکه فارغ التحصیلان مشمول نظام وظیفه سربازی نیز 
می توانند در این طرح حضور داشت باشند تصریح کرد:وزارت صمت و سازمان صنایع 
کوچك بدنبال آن هستند تا از خیل عظیم سرمایه های انسانی در بخش های اقتصادی 
کشور استفاده نمایند. مدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم یادآور شد: در همین 
راستا سامانه ای با عنوان www.iranetop راه اندازی شده است که در فاز نخست بنگاه 
های تولیدی و تجاری نیازهای پژوهشی و فناورانه خود را به ثبت می رسانند و این مرحله 
تا ابتدای خرداد سال جاری ادامه خواهد داشت و در مرحله بعد ثبت نام طرف عرضه انجام 
خواهد شد. وی اجرای این طرح را رویکردی منحصر به فرد و کم سابقه در نوع خود ارزیابی 
و از واحدهای تولیدی و تجاری در سطح استان قم خواستنیازهای مربوطه خود را در این 

سامانه به ثبت برسانند.
 

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم:

600هزار بلیت سینما سال 97 در قم فروخته شد 
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: 600 هزار بلیت سینما 
سال 97 در قم فروخته شد که این میزان رشد 15 درصدی نسبت به سال 96 را نشان 

می دهد. 
محمدکاظم رضوانی افزود: تعداد تماشاگران سینمایی قم از 178 هزار تن در سال 92 به 
حدود 600 هزار تن در سال 97 افزایش یافته است که نشان از رشد حدود 340 درصدی 
دارد. وی با بیان این که رکوردهای فروش بلیت سینمایی در استان در این سال ها همواره 
در حال جا به جایی است، ادامه داد: تعداد تماشاگران سینمایی قم در سال های 92 
تا 97 به ترتیب 178، 197، 300، 400 ، 520 و 600 هزار تن بوده است. رئیس اداره 
سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم، با اشاره به شکستن رکورد فروش بیش 
از 2 میلیون بلیت طی هفت سال گذشته اظهار داشت: در فاصله زمانی سال 92 تا 97 
، بیش از 2 میلیون و 196 هزار تن اقدام به خرید بلیت و تماشای فیلم های سینمایی در 
سینماهای استان کرده اند که نشان از حال خوب سینما در قم دارد. رضوانی افزود: پنج 
موسسه تولید فیلم، 2 آموزشگاه آزاد سینمایی و بیش از 90 مرکز عرضه محصولات فرهنگی 
در سال 97 به ظرفیت های موجود استان افزوده شد. وی ادامه داد: 42 فیلم سینمایی در 
سال 97 در سینماهای قم اکران شد ضمن اینکه در این سال 80 مجوز تولید فیلم کوتاه 
توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی صادر شده است. وی ،برگزاری جشنواره های 
مختلف سینمایی در استان را از جمله شاخص ترین اقدام های صورت گرفته در سال 97 
دانست و اظهار داشت: برگزاری 5 جشنواره از جمله اکران همزمان فیلم های جشنواره 
های کودک، سینما حقیقت، فیلم کوتاه تهران و جشنواره فیلم فجر و همچنین برگزاری 
هیجدهمین هفته سینما و عکس و فراخوان جشنواره نماز و نیایش برنامه های شاخص 
سینمایی در سال گذشته است. وی ادامه داد: یک هزار و 414 اثر در سه بخش فیلم، فیلم 
نامه و عکس به دبیرخانه جشنواره نماز و نیایش قم ارسال شده است که این جشنواره در 
اوایل اردیبهشت ماه امسال برگزار می شود. پنج سینمای ونوس با 300 صندلی، تربیت با 
500 صندلی، آیه با 140 صندلی، آوینه با 220 صندلی و شهر آفتاب با 620 صندلی هم 
اکنون در شهر قم فعال هستند. وی در ادامه ساماندهی مراکز بازی های رایانه ای در این 
استان را از جمله مهمترین اقدام های سال 97 دانست و گفت: ستاد ساماندهی مراکز 
بازی های رایانه ای درقم تشکیل و با اقدامات مستمر این ستاد در یکسال گذشته مراکز 
بازی های رایانه ای قم ساماندهی شده و در وضعیت قابل قبولی از نظر نظارت قرار دارند.

استاندار قم:

روحیه ایثار و شهادت طلبی ارتش مبنای
 اقتدار نظام است

استاندار قم گفت: حفظ روحیه ایثار و شهادت طلبی در ارتش، مبنای اقتدار نظام و 
امنیت ملی است.

»بهرام سرمست« در مراسم روز ارتش که  صبح روزپنجشنبه در آمادگاه مهماتی شهید 
فراشاهی برگزار شد، طی سخنانی با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای ارتش و تبریک 
فرارسیدن سالروز میلاد امام زمان)عج( اظهار کرد: روز 29 فروردین را باید به خانواده بزرگ 

ارتش و همه کسانی که دل در گرو نظام و انقلاب دارند، تبریک گفت. 
وی افزود: ارتشیان از جمله اقشار پیشتازی هستند که در حوادث و بحران ها و آلامی 
که برای مردم پیش می آید، اثربخش و تاثیرگذارند. استاندار قم با اشاره به اینکه ارتش 
جمهوری اسلامی نقش آفرینی های موثری در صحنه های مختلف انقلاب، دفاع مقدس 
و عرصه های سازندگی داشته، تصریح کرد: این سربازان وطن در کمک به سیل زدگان 
پیشقدم شدند و این همراهی و همبستگی یک نشان قوتی است که باید قدردان آن بود. 
وی ادامه داد: ارتش در کنار ماموریت هایی که داشته و دارد، به عنوان ارتشی مکتبی و 
انقلابی نیازمند این است که همچنان که تاکنون مسیر پیشرفت و تعالی را در عرصه های 

مختلف پیموده، این مسیر را همچنان پرشتاب ادامه دهد.
سرمست تاکید کرد: افزایش توانمندی های رزمی و دفاعی و مسلح شدن به آخرین 
تکنولوژی ها، بهره مندی از فناوری های جدید و برتر از همه به عنوان الگوی نظم و انضباط 
نظامی و روحیه و ایمان و اعتقاد راسخ و وفاداری به ارزش های نظام و انقلاب و حفظ وطن 
پرستی و وطن دوستی که لازمه داشتن یک ارتش مقتدر نظامی است، در کنار دیگر ویژگی 

هایی که ارتش تاکنون از آن برخوردار بوده، باید مورد توجه قرار گیرد.
وی گفت: حفظ روحیه ایثار و شهادت طلبی در ارتش مبنای اقتدار و امنیت ملی نظام 

مقدس جمهوری اسلامی است.
*تداوم نظام اسلامی به برکت خون شهدا است 

استاندار قم همچنین  در دیدار شهید جعفر نوروزپور ، تداوم نظام جمهوری اسلامی را به 
برکت خون شهدای انقلاب دانست و گفت: مسئولان موظفند تا در مسیر حفظ آرمان های 
انقلاب اسلامی و خدمت رسانی به مردم بویژه خانواده شهدا و ایثارگران تمام تلاش خود را 
بکار برند.  بهرام سرمست ضمن تبریک روز ارتش و ابراز خرسندی از حضور در کنار خانواده 
معظم شهدا، اظهار کرد: خانواده شهدا و بویژه مادران شهید نقش مهمی در تربیت جوانان 

غیور داشتند که در دفاع از نظام و ایران اسلامی جان خود را نثار کردند.
وی همچنین به رشادت های نیروهای نظامی کشور در دفاع مقدس اشاره و خاطرنشان 
کرد: ارتش جمهوری اسلامی ایران نیز همچون سایر نیروهای مسلح نقش مهمی در 
دفاع از کشور و نظام جمهوری اسلامی ایران ایفا کرده است. این دیدار به مناسبت 29 
فروردین، روز ارتش جمهوری اسلامی ایران صورت گرفت که مشاور و مسئول هماهنگی 
امور ایثارگران استانداری و فرمانده پدافند هوایی حضرت معصومه )س( ارتش نیز حضور 
داشتند. استاندار قم در پایان این دیدار با اهدای لوح تقدیر از مادر شهید جعفر نورپور که در 

سال 1360 در منطقه سرپل ذهاب به شهادت رسیده است، تشکر نمود.
 

با پیام آیت الله جوادی آملی:

همایش»نظریه علم اسلامی و کاربست آن در 
نظام آموزش و پروش« برگزار می شود

رئیس پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی گفت: همایش نظریه علم اسلامی و کاربست 
آن در نظام آموزش و پرورش روز پنجشنبه پنجم اردیبهشت با پیام آیت الله جوادی آملی در 

قم برگزار می شود. 
حجت الاسلام نجف لک زایی در نشست خبری همایش نظریه علم اسلامی و کاربست 
آن در نظام آموزش و پرورش که در سالن همایش های غدیر دفتر تبلیغات اسلامی حوزه 
علمیه قم برگزار شد، اظهار داشت: روز پنجشنبه پنجم اردیبهشت این همایش با پیام آیت 
الله جوادی آملی برگزارمی شود. وی افزود: موضوع علوم اسلامی در نظام آموزش و پرورش 
تحولاتی پیدا کرد و کار قبلی به مجموعه مقالاتی ختم شد که با بررسی هایی مشاهده 
کردیم خواسته رهبر معظم انقلاب را تأمین نکرده است و به همین جهت در دوره جدید 
با اشراف علمی حجت الاسلام والمسلمین پارسانیا و آیت الله اعرافی وارد عرصه جدیدی 
شدیم. رئیس پژوهشگاه علوم و فرهنگ اسلامی تصریح کرد: در حقیقت یک دهه پیش 
وقتی گزارشی از شیوه تألیف کتب درسی آموزش و پرورش به رهبر معظم انقلاب داده 
شد، ایشان گفت شما بر اساس کدام نظریه اسلامی این کار را می کنید آن ها گفتند نظریه 
خاصی نداریم ولی تلاش می کنیم که کتب خارج از مبانی اسلامی نباشد که فرمود شما 

باید نظریه روشنی را در حوزه علم دینی به عنوان مبنای کار خود انتخاب کنید.
لک زایی ادامه داد: میز آموزش و پرورش نیز از سوی دفتر تبلیغات اسلامی شکل گرفت 
و با بررسی های گوناگون نظریه علم اسلامی آیت الله جوادی آملی انتخاب شد و پیرامون 

این نظریه نشست های مختلفی برگزار و نظریات دیگری نیز مورد نقد و بررسی قرار گرفت.
حجت الاسلام والمسلمین حمید پارسانیا نیز در این نشست خبری با اشاره به موضوع 
همایش نظریه علم اسلامی و کاربست آن در نظام آموزش و پروش  که درسالن اجتماعات 
غدیر دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه در قم برگزار شد گفت: هدف از برگزاری این 
همایش پاسخ گویی به نیازهای علمی فرهنگی جامعه و به مسائل دینی آموزش و پرورش 
است. عضو شورای عالی انقلابی فرهنگی ادامه داد: معتقدیم آموزش عالی و آموزش و 
پرورش برای سیاست گذاری کلان در حوزه علم باید از نظریه موجود در دنیا بهره ببرند تا 
بتوانند علم متناسب با فرهنگ و تمدن اسلامی را ایجاد کنند. این استاد حوزه و دانشگاه 
افزود: وقتی گفته می شود به علم دین و علم اسلامی باید پرداخته شود، منظور از این 
علم چه چیزی است. علم متناسب، علمی است که متناسب با حوزه فرهنگی در جامعه 
اسلامی باشد. وی افزود: معتقدیم در این 5 دهه اخیر توجه خاصی به این نوع علم در 
جامعه اسلامی شده و از سویی در این صد سال اخیر شاهد مواجه جهان اسلام با جهان 
غرب و جهان مدرنیته و توجه جهان اسلام در مقاطع مختلف به علم و مسائل خاصی بوده 
ایم. عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار داشت: در حال حاضر توجه نسبت به علم 
و دین بیش از دو دهه است که بخشی از حوزه علمیه را متوجه خودش کرده است و بزرگان 

ورود جدی داشته اند و از جمله آنها حضرت آیت الله جوادی است.
وی گفت: هدف ازهمایش، درگیر کردن و آوردن آورده های علوم غربی و جریانها برای 

کاربردی کردن در نظام آموزشی و بحث کردن و عبور از آن است.
این استاد حوزه و دانشگاه افزود: در قبل از برگزاری 6 پیش همایش شکل گرفته است و 

در همه موارد سعی شده قرائت های مختلف به بحث و بررسی و نقد گذاشته شود.
 

معاون اداره کل راه و شهرسازی استان قم: 

طرحهای در دست اجرا درسکونتگاه های 
غیررسمی قم تکمیل می شود 

معاون بازآفرینی شهری و مسکن اداره کل راه و شهرسازی قم گفت: امسال در بخش 
سکونتگاه های غیررسمی شاهد تکمیل وبهره برداری از طرح های در دست اجرا از جمله 
احداث درمانگاه امام علی النقی)ع(، واحد آموزشی در محله شیخ آباد و خیابان انارستان 

در محله شهرک فاطمیه خواهیم بود. 
بازآفرینی  دبیرخانه  عنوان  به  کل  اداره  این  افزود:  گویی  و  درگفت  طلوعی  داوود 
پایدارشهری با مشارکت دستگاه های عضو، در سال 1398 پیگیر مطالبات و انجام پروژه 
های محلات هدف بازآفرینی شهری قم می باشد. وی به طرح های حوزه بازآفرینی شهری 
که درسال 1397 تحقق یافت اشاره و بیان کرد: این اداره کل در سال 1397 در بخش 
سکونتگاه های غیر رسمی، بافت ناکارآمد میانی و بافت تاریخی طرح هایی را عملیاتی و به 
بهره برداری رساند. وی افزود: در بخش سکونتگاه های غیر رسمی افتتاح مجتمع درمانی 
امام حسن)ع( در شهرک امام حسن)ع( و مرکز آموزشی شهید دفتری در محله قلعه کامکار 
در سال 1397 به بهره برداری رسید. طلوعی اضافه کرد:همچنین 830 تُن قیر برای 
آسفالت محلات هدف بازآفرینی شهری از جمله جمکران، علی آباد سعدگان، شادقلی 
خان و شیخ آباد و سایر مناطق حاشین شهر تخصیص یافت و در سال 1397 شوارع این 
محلات آسفالت شد. وی با اشاره به فعالیت های این اداره کل در حوزه بافت ناکارآمد میانی 
شهر قم نیز خاطرنشان کرد: ساماندهی گذر لبچال تا بیت النور، ساماندهی محوطه بیت 
النور، ساماندهی لبچال تا خانه تاریخی شاکری، ساماندهی محور امامزاده شاه حمزه تا 
پامنار، ساماندهی محور پامنار تا آب انبار درخت پیر، ساماندهی محور عماریاسر تا تکیه باغ 
پنبه، ساماندهی تکیه باغ پنبه تا خانه تاریخی یزدان پناه، ساماندهی خانه تاریخی یزدان 

پناه تا خیابان باجک از اقدامات اساسی این معاونت در حوزه کالبدی بود.
وی گفت: پارسال نهاد توسعه محله در محله دروازه ری شهر قم که در محدوده بافت 
ناکارآمد میانی واقع شده و از اولویت های مهم بازآفرینی تشخیص داده شده است در این 
محله راه اندازی شد. معاون اداره راه و شهرسازی قم افزود: تهیه طرح مرمت خانه تاریخی 
لاجوردی زاده و بهسازی و طرح ساماندهی بازارچه کفاش ها نیز از طرح های اجرا شده 
در سال گذشته بوده است. وی در خصوص برنامه ها و چشم اندازهای معاونت بازآفرینی 
شهری و مسکن اداره کل راه و شهرسازی استان قم در سال 1398، بیان کرد: ساماندهی 
بازار نو و محیط پیرامونی، ساماندهی فضای عمومی و محلی پیرامون مسجد جامع، طرح 
مجموعه شهری امامزادگان چهل اختران، احداث مرکز محله و پایگاه بهداشت مورد نیاز 
محله خاکفرج، توسعه درمانگاه خازنی در محله شیخ آباد و احداث واحد آموزشی در محله 

عباس آباد از برنامه های این معاونت در سال جدید خواهد بود.
وی گفت: در سال 1398 احداث خانه محله و ساماندهی فضای عمومی مورد نیاز 
محله دروازه ری، مرکز بهداشتی درمانی پیامبر اکرم)ص( در محله نوبهار، احداث خانه 
محله و ساماندهی فضای عمومی مورد نیاز محله امامزاده ابراهیم)ع( و همچنین احداث 

ساختمان کلانتری در محله خاکفرج از عمده فعالیت های این معاونت است.
طلوعی ابراز امیدواری کرد: آماده سازی اراضی پردیسان با هدف تولید مسکن و به عنوان 

پشتوانه احیاء بافت فرسوده شهر قم هر چه سریع تر عملیاتی شود.
مساحت کل شهر قم 12 هزار و 900 هکتار است که از این میزان بیش از چهار هزار 
هکتار، بافت ناکارآمد شهری می باشد و حدود 65 درصد جمعیت قم درآن ساکن هستند.

ایمان  گزارش می دهد 

افزایش تعرفه ها، تیغ دولبه خدمات پزشکی

مدیرعامل جدید صندوق بازنشستگی کشوری، جوانی سی و شش ساله است که 
سوابق مدیریتی و علمی در عرصه های مختلف دارد و کمتر از یک ماه است که سکان 
هدایت صندوق بازنشستگی کشوری را به دست گرفته است. به مناسبت هفته جوان، 
بازنشستگی  صندوق  روزهای  این  احوال  و  اوضاع  درباره  وی  با  گفت وگویی  ایسنا 
و برنامه هایش برای ایجاد تحول در این صندوق انجام شد؛ همسان سازی حقوق 
بازنشستگان، فسادستیزی، خروج از بنگاه های زیان ده و افزایش حقوق بازنشستگان 

از جمله محورهای این گفت وگوست. 
سید میعاد صالحی در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه صندوق بازنشستگی یکی 
از مجموعه های مهم کشور است که در ساحت های مختلف اقتصادی، اجتماعی 
و فرهنگی ایفای نقش می کند اظهار کرد: از یک سو به بیش از یک میلیون و 400 
هزار بازنشسته و وظیفه بگیر متعهد هستیم و از سوی دیگر حدود یک میلیون شاغل 
در مجموعه های مختلف دستگاه های اجرایی داریم که کسورات پرداخت می کنند و 

نسبت به تأمین آتیه این افراد نیز وظیفه داریم.
وی با اشاره به بنگاه های اقتصادی زیر مجموعه این صندوق، اظهار کرد: عمده این 
بنگاه های اقتصادی، از محل رد دیون دولت به صندوق بازنشستگی در اختیار صندوق 
قرار گرفته است و از ماحصل و سود حاصل از فعالیت های اقتصادی این بنگاه ها، 

بخشی از نیازهای معیشتی بازنشستگان تامین می شود.
مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری در پاسخ به سوال خبرنگار ایسنا درخصوص 
میزان آشنائیش با مسائل صندوق بازنشستگی گفت: بنده چندسال قبل در یکی از 
شرکتهایی که در حوزه صنایع معدنی صندوق بازنشستگی فعالیت می کرد ایفای نقش 
کرده ام. بنابراین با مجموعه اقتصادی وابسته به صندوق از پیش آشنا هستم. علاوه 
بر این با توجه به اینکه خانواده ام جزو خانواده  بازنشستگان هستند و در یک خانواده 
بازنشسته بزرگ شده ام، سال هاست که مسائل و مشکلات خانواده های بازنشسته را 

از نزدیک حس می کنم.
صالحی با اشاره به این که در رویکرد جدید مدیریت صندوق چهار محور شفافیت، 
جوانگرایی، نخبه گرایی و فساد ستیزی را مدنظر قرار داده ایم گفت : اینها مولفه های 
مهمی هستند که مورد تاکید وزیر رفاه و نیز مورد اهتمام بنده است و رویکرد جدید 
صندوق بر این مبنا خواهد بود. طبیعی است که در مسیر حرکت به سمت جوانگرایی، 
شفافیت و فسادستیزی ممکن است منافع عده ای قطع شود و افرادی از این موضوع 
خوشحال نشوند و تخریب هایی نیز وجود داشته باشد ولی امیدواریم با حمایت های 
بی شائبه و پیگیر وزیر کار و ذی نفعان صندوق یعنی بازنشستگان، با این مشکلات مقابله 

و تمام تلاش خود را برای بهبود وضعیت معیشتی بازنشستگان به کار گیریم.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری با اشاره به این که به طور طبیعی افرادی 
مخالف شفافیت هستند و منافعی دارند که با به خطر افتادن آن ها دست به تخریب 
می زنند، در این باره اضافه کرد: یکی از برنامه های مهم بنده نخبه گرایی و استفاده از 
اساتید برتر دانشگاهی است. در این  راستا در همان هفته  اول مسئولیتم در صندوق 
با تعدادی از اساتید برجسته جوان دانشگاه ها در زمینه اقتصاد و مدیریت جلسه ای 
را برگزار و نظرات مشورتی خوبی دریافت کردم و ان شاء الله این جلسات ادامه  پیدا 

خواهد کرد.
وی در پاسخ به پرسشی درباره خروج از بنگاه داری، خاطر نشان کرد: خروج از 
بنگاه های زیان ده و ورود به سرمایه گذاری های با ارزش افزوده بالا مد نظر ماست و به 

سمت مدیریت بهینه سبد سرمایه سهام حرکت خواهیم کرد.
خود  صحبت های  از  دیگری  بخش  در  کشوری  بازنشستگی  صندوق  مدیرعامل 
آنها، عنوان  بازنشستگان در سال جاری و افزایش دریافتی  درباره پرداخت حقوق 
کرد: از آنجا که فروردین ماه، ماه اول سال است، به طور معمول ممکن است پرداخت 
ها با مشکلاتی روبرو شده و کمی دیرتر صورت بگیرد، اما با تلاش پرسنل صندوق و 
به حساب  روزهای گذشته  در  این حقوق ها  بودجه،  و  برنامه  حمایت های سازمان 

بازنشستگان واریز شد.
وی ادامه  داد: مبنای پرداخت ما حقوق اسفند ماه به علاوه 400 هزار تومان افزایش 

مصوبه مجلس شورای اسلامی بود که روزهای گذشته واریز شد.
صالحی درباره افزایش پلکانی حقوق بازنشستگان نیز گفت : با توجه به این که احکام 
حقوقی سال 98 هنوز صادر نشده است، تلاش می کنیم که در اولین فرصت بتوانیم 
این کار را صورت داده و پرداختی را بر مبنای آن انجام دهیم، بنابراین چون هنوز 
احکامی صادر نشده بود و با توجه به وضعیت و شرایط اقتصادی کشور برای این که 
بازنشستگان کمی از تنگنا خارج شوند، در کنار حقوق ها، 400 هزار تومان به صورت 

علی الحساب برای آنها واریز شد. 
صالحی ادامه  داد: البته این پرداخت در دو مرحله و در فاصله چند ساعت انجام شد، 

زیرا حجم عملیات بانکی مربوطه بسیار سنگین است.
وی با تاکید بر این که پیگیر صدور احکام جدید بر اساس مصوبات دولت و نیز قانون 
مصوب مجلس شورای اسلامی در اولین فرصت ممکن هستیم، درباره میزان افزایش 
حقوق بازنشستگان کشوری اظهار کرد: افزایش حقوق بازنشستگان پلکانی است و 
علاوه بر این 400 هزار تومان ثابت، درصدی به آن اضافه خواهد شد که منتظر هستیم 
سازمان برنامه جزئیات آن را قطعی کند تا بر مبنای آن حقوق قطعی بازنشستگان واریز 

شود.

مدیرعامل جدید صندوق بازنشستگی کشوری :

»حقوق« بازنشستگان کشوری امسال ۲ بار افزایش می یابد
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اقتصادی

سامانه نیما در آستانه یک سالگی

گشایشارزیدرراهاست؟
در حالی که سامانه نیما سه روز دیگر باید شمع یک سالگی خود را فوت کند هنوز 
اختلافات بخش خصوصی و بانک مرکزی بر سر شیوه عملکرد این سامانه حل نشده 

است . 
همتی در آخرین حضور خود در جمع خبرنگاران با اشاره به جنگ اقتصادی تاکید کرد 
در چنین شرایطی تمامی بخش های اقتصادی باید با بانک مرکزی هماهنتگ باشند 
اما پیش از آن تاجران شناخته شده و بسیاری از فعالان اقتصادی شیوه کارکرد سامانه 
نیما را زیر سئوال برده و تاکید داشتند در این شرایط امکان عرضه ارزهای صادراتی در 
سامانه نیما را دارا نیستند.    اسدالله عسگراولادی، فعال بازرگانی شناخته شده حتی کار 
را تا بدان جا پیش برد که اعلام کرد در شصت سال گذشته برای اولین بار دو ماهی است 

دست به صادرات نزده است.  
* اما ماجرای واقعی ارزهای صادراتی چیست؟  

 ایران در شرایط کنونی در مضیقه ارزی قرار دارد. مشکلات مرتبط با تبادلات بانکی 
در اثر تشدید تحریم های آمریکا علیه ایران از یک سو و کاهش درآمدهای نفتی از سوی 
دیگر سبب شده است ایران با دشواری هایی در حوزه تامین درآمدهای ارزی خود روبرو 
باشد.   صادرات غیر نفتی در این شرایط کمکی بزرگ برای اقتصاد ایران محسوب می 
شود.    حجم صادرات غیر نفتی ایران بین ۴۰ تا ۵۰ میلیارد دلار است اما نکته اینجاست 
که چند گروه بزرگ سهم داران عمده صادرات غیر نفتی ایران هستند، پتروشیمی ها و 
میعانات گازی  فلزات رنگی و صنایع معدنی هستند، به این ترتیب انتظار می رود بخش 

عمده ای از صادرات غیر نفتی، بدون مشکل پروسه ورود به سامانه نیما را طی نماید.  
 مجیدرضا حریری، نائب رییس اتاق بازرگانی ایران و چین با اعلام این مطلب در گفتگو 
با خبرآنلاین افزود: گر در طول سال ۹۷ حدود ۳۳میلیارد دلار صادرات غیرنفتی انجام 
شده، سهم بخش خصوصی به صورت خالص حدود ۶ تا ۷میلیارد دلار است و بیش 
از ۲۵ تا ۲۶میلیارد دلار از این مبلغ به صورت مستقیم و غیرمستقیم در اختیار شرکت 
های دولتی مانند صندوق های بازنشستگی و … هستند. بنابراین برای برگشت ارزهای 
صادراتی باید به طور مستقیم به مدیران این شرکت ها و صندوق ها که یا دولتی بوده و یا 
منصوب دولت هستند، فشار وارد شود که به حتم دولت و بانک مرکزی می توانند نتایج 
قابل توجهی بگیرند.   وی درباره بازگشت ارزهای صادراتی گفت:  تاکید بانک مرکزی بر 
روی برگشت ارزهای صادراتی، اصرار درستی است البته این برگشت فقط نباید فیزیکی 
باشد بلکه این ارزها باید وارد چرخه اقتصادی کشور شود.  وی تاکید کرد: در زمینه 
ارز صادراتی بخش خصوصی نیز موظف است به طور شفاف عملکرد خود را بیان کرد 
اما متاسفانه در این مدت، میزان شفافیت از سوی این بخش قابل قبول نبوده است.   
حریری اضافه کرد: آمار برگشت ارزهای صادراتی به صورت تخمینی است و دو طرف 

ماجرا یعنی بانک مرکزی و بخش خصوصی باید آمارهای خود را ارایه دهند.  
در عین حال رییس کنفدراسیون صادرات غیرواقعی بودن قیمت پایه صادراتی، عدم 
هماهنگی در آمار و نیز مشکلات در فرآیند واگذاری ارز به واردکنندگان را عمده ترین 

دلایل عدم بازگشت تمام ارز حاصل از صادرات به چرخه اقتصادی کشور اعلام کرد.
محمد لاهوتی درباره جزییات موانع بازگشت ارز حاصل از صادرات به کشور توضیح 
داد: اولا واردات در مقابل صادرات و روش های واگذاری ارز حاصل از آن به واردکنندگان 
محدودیت هایی را ایجاد کرده بود که اگرچه بخشی از آن تسهیل شده اما همچنان 

مشکلاتی در این زمینه وجود دارد.
*چقدر از پول برگشت؟ 

عضو کمیسیون اقتصادی توضیحاتی در این حوزه داده است.  شهاب نادری با بیان 
اینکه براساس آمارها تنها حدود نیمی از پول حاصل از صادرات به اقتصاد بازمی گردد، 
افزود: بر این اساس بانک مرکزی و دولت باید راهکارهای را برای این موضوع بیاندیشند 
و به دنبال این باشند تا پول حاصل از صادرات به اقتصاد و سامانه نیما بازگردد زیرا کشور 
به این ارز نیازمند است. این آمار البته با آماری که همتی در اسفند ماه سال گذشته ارائه 
داد همخوانی ندارد.  رییس کل بانک مرکزی گفته بود:حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد ارز حاصل 
از صادرات به بازار نیما عرضه می شود. برخی از این صادرکنندگان هستند که ما حتی 
آدرس برخی از آنها را پیدا نکردیم و تعدادی از کارت های اجاره ای صادرات داشته اند. 
اما فهرستی را آماده و به نیروی انتظامی تحویل خواهیم داد. بانک مرکزی امسال ۳۸ 
میلیارد دلار تامین ارز کرده است. حالا اما در یک سالگی سامانه نیما تصمیمات تازه ای 
اتخاز شده است.  وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: بانک مرکزی موافقت کرده است 
که صنعتگران در سال ۹۸ به هر میزان صادرات داشته باشند و در چارچوب دستورالعمل 
بازگشت ارز حاصل از صادرات به کشور، به جای انتقال ارز به کشور می توانند مواد اولیه 
و واسطه ای بخش تولید وارد کنند. باید دید اتفاق تازه ای در حوزه ارزی و رفع اختلافات 
صادرکنندگان و بانک مرکزی رخ خواهد داد؟بسیاری معتقدند با رفع مشکلات ارزی 
میان بانک مرکزی و صادرکنندگان بخش خصوصی می توان به گشایش ارزی امیدوار 

بود. 

رئیس اتاق بازرگانی ایران:

برایرونقتولیدبایدساختاراینبخشتغییرکند
رئیس اتاق بازرگانی ایران گفت: زمانی که در کشور تمام برنامه ریزی ها به سمتی باشد 
که سیستم انگیزشی و پاداش دهی به کارهای واسطه گری مالی و دلالی مربوط شود، 
چگونه تولید رونق صورت می گیرد؟ اگر به تغییر ساختار در بخش تولید توجه نکنیم، با 
تزریق منابع، تولید رونق نخواهد یافت. غلامحسین شافعی در شورای گفت وگوی دولت 
و بخش خصوصی در اتاق بازرگانی استان خراسان رضوی اظهار کرد: شکرانه بارش های 
اخیر کشور باید در جهت کمک به افرادی که لطمه دیدند، جبران شود و این شکرانه 
کمک به آسیب دیدگان است. استان خراسان رضوی نیز بسیار کمک کرده و اقلام به 
موقع ارسال شده اما ایرانیان در تمام حوادث طبیعی برای کمک آماده هستند. وی 
افزود: بعد از مدتی که شعله آتش کم شد، تنهایی آسیب دیدگان شروع می شود. اکنون 
از نظر مواد غذایی، پوشاک و وسایل کمک می کنند اما بعد از اینکه زمان می گذرد، 
آسیب دیدگان تازه به دردهای عمیق خود می رسند. از فعالان اقتصادی تقاضا داریم که 
کمک های نقدی در خراسان را قطع کرده و به کمک غیر نقدی تبدیل کنند. ساخت 
مکان های عمومی نیز در برنامه کار ما قرار دارد. در اتاق ایران جلسه ای داشتیم که رقم 
۵۰ میلیارد تومان را جمع آوری کردیم، امیدواریم خراسان نیز به سمتی برود که از نظر 
عدد در کل کشور دیده شود. باید به سمت کارهای اساسی و زیربنایی نیز رفت. شافعی 
با بیان اینکه امسال با نام رونق تولید نامگذاری شده عنوان کرد: ما نگران هستیم که 
در نهایت شعار رونق تولید با شیوه های معمول و مرسوم، نتیجه ای جز اتلاف منابع 
نداشته باشد. اکنون بدون مطالعه و بررسی کارشناسی شروع به جمع آوری منابع کردیم 
تا به واحدهای تولیدی تزریق کنیم. رئیس اتاق بازرگانی ایران ادامه داد: زمانی که در 
کشور تمام برنامه ریزی ها به سمتی باشد که سیستم انگیزشی و پاداش دهی به کارهای 
واسطه گری مالی و دلالی مربوط شود، چگونه تولید رونق صورت می گیرد؟ اگر به تغییر 
ساختار در بخش تولید توجه نکنیم، با تزریق منابع، تولید رونق نخواهد یافت. آیا این 
امکان وجود دارد که سودآوری کارهای غیر مولد در کشور بدون ریسک و چندین برابر 
تولید باشد و بعد از رونق تولید صحبت کنیم؟ باید در مجلس و دولت فکر اساسی کرد. 
با این ساختار معیوب، تولید، رونق نخواهد یافت و این کارها منابعی از بانک ها خواهند 
گرفت، رونق پنج روزه ایجاد خواهد شد و همه چیز به حالت ثابت بازخواهد گشت. وی 
بیان کرد: ابتکار تازه ای که در سایر استان ها نبوده و در شورای گفت وگوی استان رخ 

خواهد داد، این است که در شهرستان های استان نیز شوراهای گفت وگو دایر شود.
شافعی با اشاره به اینکه مهم ترین فاکتور برای رونق تولید، توجه به فضای کسب و کار 
فعالان اقتصادی است، تصریح کرد: مجلس قانون خوبی تصویب کرده اما از یک طرف 
وزارت اقتصاد مقررات زدایی می کند و از طرف دیگر در مجلس مقررات تازه تصویب 
می شود که به کسب و کار ما آسیب می زند. مجلس به ویژه رئیس مجلس کمک زیادی 
می کند اما ما با مسائل و مشکلاتی مواجه هستیم که با نمایندگان نیز مطرح کردیم و آن 

قوانین متناقض در کشور است که برای انجام یک فعل واحد، دو قانون متفاوت داریم.

معاون وزیر راه و شهرسازی خبر داد

واممسکنافزایشیافت
 معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی گفت: به منظور تنوع بخشی در 
سیستم های تأمین مالی و افزایش قدرت خرید مردم، ساز و کار صندوق پس انداز 

مسکن یکم بازنگری می شود.
سید مازیار حسینی گفت: تقاضا برای پس انداز در صندوق پس انداز مسکن یکم وجود 

دارد؛ اما نرخ افزایش سپرده نسبت به گذشته کم شده است.
وی با اشاره به بازنگری در صندوق پس انداز یکم افزود: سیاست ما به سمت مسکن 
دار شدن خانه اولی ها است و برای این افراد، مسکن ۵۰ تا ۷۰ متری ایده آل است و با 
دریافت تسهیلات می توانند به تدریج واحدهای خود را بزرگ تر کنند. حسینی تصریح 
کرد: یکی از اقدامات وزارت راه و شهرسازی، تنوع بخشی سیستم های تأمین مالی است 
که در این میان، صندوق پس انداز مسکن یکم، یکی از روش های تأمین مالی است که 
علاوه بر آن درصدد هستیم تا روش های دیگر تأمین مالی همچون اوراق رهن مسکن، 
اوراق رهن ثانویه و رفتن از بازار پولی به سمت بازار سرمایه را، در دستور کار قرار دهیم. وی 
افزود: در آینده نزدیک سبدی از روش های تأمین مالی را تهیه خواهیم کرد و در شورای 
عالی مسکن مطرح می شود؛ این در حالی است که تنوع بخشی در تأمین مالی بخش 
مسکن، باعث افزایش توانایی افراد برای خرید ملک می شود. معاون مسکن و ساختمان 
وزارت راه و شهرسازی یادآور شد: روش های تأمین مالی متعدد است که به طور مثال، 
شخصی برای سرمایه گذاری در بخش مسکن پول به میزان کافی ندارد در صورت 
شکل گیری صندوق های تأمین مسکن می تواند مثلًا پول ۱۰ متر از یک واحد از پروژه 
مسکونی را پرداخت کند و بعد از مدتی که پول ذخیره کرد، می تواند مثلًا یک واحد ۵۰ 
متری را طلب کند. معاون وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به این سوال که چرا تسهیلات 
تنها ۱۵ درصد قیمت مسکن در شهر تهران را تأمین می کند؟ گفت: یک زوج می توانند 

با ۱۶۰ میلیون تومان مسکن مناسبی در شهرهای جدید خریداری کنند.

ماجرای بازگشت دوباره سهمیه بندی و دو نرخی شدن بنزین چند ماهی است که مطرح 
می شود. گاهی نمایندگان مجلس از اختصاص سهمیه بنزین به افراد سخن می گویند و از 
آن طرف وزیر نفت دو  نرخی شدن را راه حل مبارزه با قاچاق سوخت می داند؛ با این حال 

هنوز سرنوشت بنزین مشخص نیست. 
اواخر سال گذشته و با تصویب بودجه سال ۹۸، بیشتر افراد گمان می کردند که بنزین 
از  زیرا هیچ کدام  و وضعیت شرایط موجود حفظ خواهد شد  نمی شود  امسال گران 
سناریوهای مطرح شده در کمیسیون انرژی مجلس رای نیاورد. این در شرایطی بود که 
چند ماه قبل از آن احیای کارت سوخت به دولت ابلاغ شده بود و در فراخوان های متعدد از 
صاحبان خودرو که کارت سوخت خود را گم کرده بودند و یا به هر دلیل خودروی آنها فاقد 
کارت سوخت بود، خواسته بودند تا برای صدور کارت جدید اقدام کنند.  در همان زمان 
اما اعلام شد که بازگشت کارت سوخت به معنای بازگشت سهمیه بندی و دو نرخی شدن 
بنزین نیست و تنها برای رصد مصرف سوخت توسط خودروها در مناطق مختلف کشور 

انجام می شود.
با این حال در ادامه مشخص شد نه تنها سهمیه بندی انجام خواهد شد بلکه در نوع 
سهمیه بندی نیز شاهد تغییرات خواهیم بود. میزان سهمیه بندی هم تغییر خواهد کرد. 

همچنین هنوز مشخص نیست این سهمیه به افراد یارانه بگیر تعلق می گیرد و یا دوباره 
خودروها سهمیه بنزین می گیرند.
*سهم هر فرد از یارانه بنزین 

سوی  از  و  بوده  اختلاف  محل  همواره  اما  خودروها  به  بنزین  سهمیه  اختصاص 
صاحبنظران با انتقاداتی مواجه شد. این افراد معتقدند که سهمیه بنزین به خودروها باعث 
می شود تا یارانه بیشتری به افراد ثروتمند داده شود و در مقابل افرادی که از نظر اقتصادی 

ضعیف تر هستند و حتی خودرو شخصی ندارند از این یارانه محروم شوند. 
این در شرایطی است که فلسفه پرداخت یارانه در سراسر دنیا حمایت از افراد فقیرتر است 
تا از حداقل های زندگی برخوردار باشند.  آمارها نشان می دهد که هم اکنون، دهک دهم 
یعنی پردرآمدها ۲۳ برابر دهک نخست یعنی کم درآمدها از یارانه گاز، برق و بنزین بهره مند 
می شوند. دهک اول )کم درآمدها( ۱.۳ درصد مجموع یارانه بنزین و دهک دهم ۲۲.۶ 
درصد آن را مصرف کرده اند. بنابراین چندان دور از ذهن نیست که دولت بخواهد نحوه 
پرداخت یارانه بنزین را برای نزدیک شدن به شرایط عادلانه تر تغییر دهد و در این راه یکی از 

راهکارهایی که در اختیار دارد سهمیه بندی بنزین در شکل و شمایلی جدید خواهد بود. 
بر همین اساس، شرکت ملی پالایش و پخش فرورده های نفتی با تایید کلیت خبر 
بازگشت سهمیه بندی و دو نرخی شدن بنزین اما اعلام کرده که جزئیات، زمان و قیمت 
دقیق هوز مشخص نیست و تمام مواردی که در فضای مجازی و یا از سوی رسانه ها به 

عنوان قیمت بنزین و یا زمان سهمیه بندی مطرح می شود در حد گمانه زنی هاست. 
*توجه به شرایط اقتصادی برای سهمیه بندی بنزین

»غلامرضا شرفی«، عضو کمیسیون انرژی مجلس در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی 
ایرنا با بیان اینکه موضوع سهمیه بندی بنزین بررسی شده است، گفت: با این حال هنوز 
به نتیجه ای نرسیده که در مجلس قابل طرح باشد. به گفته شرفی، فضای مجازی بخشی 
از تحلیل ها و اخبار را کنار هم گذاشته بنابراین اطلاعات اعلام شده موثق نیست. شرفی 
ادامه داد: به نظر من چاره ای جز دو نرخی شدن بنزین نداریم زیرا این سوخت که مورد نیاز 
همگان است و بر همه موئلفه های ملی تاثیر می گذارد باید بیشتر از گذشته کنترل شود.  
وی با اشاره به اینکه هنوز قیمت بنزین سهمیه بندی و بنزین آزاد مشخص نیست، افزود: 
با توجه به شرایط سخت اقتصادی، این موضوع با دیدگاه کارشناسی و روانشناختی این 
مقطع و شرایط موجود انجام می شود تا با مردم به یک توافقی در کنترل و عرضه بنزین 
برسیم.  این نماینده مجلس گفته که در صورت اختصاص سهمیه بنزین به افراد، سهم 
هر نفر بیشتر از ۲۴ لیتر در ماه خواهد بود اما هنوز تصمیم نهایی برای نحوه سهمیه بندی 

مشخص نیست. 
* سهمیه بندی بنزین در کمیسیون انرژی مطرح نشد

با این حال »اسدالله قره خانی«، سخنگوی کمسیون انرژی در گفت و گو با خبرنگار 
اقتصادی ایرنا، مطرح شدن دوباره موضوع سهمیه بندی بنزین در کمیسیون انرژی را رد 
کرد و گفت: در حالی که وزیر نفت دوشنبه هفته گذشته در کمیسیون حضور داشت اما 

چیزی در این زمینه بیان نشد و کمیسیون هم تصمیمی در این موضوع ندارد مگر اینکه 
دولت لایحه ای به مجلس ارائه کند. وی ادامه داد: دولت اگر لایحه دهد، کمیسیون و 
مجلس بررسی می کنند و در نهایت با تصمیم مجلس، اقدام اجرایی و عملی صورت 
می گیرد.  سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس با اشاره به اینکه تاکنون چنین چیزی به 
مجلس اعلام نشده، افزود: هنوز مشخص نیست پیشنهاد دولت چیست زیرا در این زمینه 
مباحث مختلفی مانند دو نرخی شدن بنزین، نحوه سهمیه بندی، استفاده از کارت سوخت 

و قیمت گذاری وجود دارد. 
*ابلاغی برای افزایش قیمت بنزین نداشتیم

همچنین »بیژن حاج محمدرضا«، رئیس اتحادیه جایگاه داران بنزین در گفت و گو با 
ایرنا در این مورد گفت: موضوع سهمیه بندی بنزین از پاییز سال گذشته مطرح شده و تا از 
زیرساخت ها استفاده کنند.  وی ادامه داد: البته هدف بیشتر افزایش قیمت فرآورده است 
اما تاکنون محقق نشده است. این در حالی است که سال گذشته افزایش قیمت تکذیب 
شد و امسال هم هنوز ابلاغی مبنی بر افزایش قیمت بنزین نداشته ایم.  به عقیده حاج 
محمدرضا این کار منطقی نیست و مساله سهمیه بندی در فرآورده فساد را بیشتر می کند؛ 
بنابراین این کار نه تنها چیزی را حل نمی کند بلکه استمرار آن مشکل ساز خواهد بود. وی 
با بیان اینکه قاچاق سوخت از جایگاه ها انجام نمی شود، افزود: در شروع سهمیه بندی 
در سال های گذشته، مصرف در ابتدا پایین می آید اما در ادامه مصرف دوباره بالا می رود. 

رئیس اتحادیه جایگاهداران بنزین تاکید کرد: اگر قرار است قیمت را بالا ببرند نیاز به 
سهمیه بندی نیست و اینکار باید انجام شود.  وی به عرضه یک میلیون خودرو در سال اشاره 
کرد و گفت: قرار بود سالانه خودروهای اسقاطی را جمع کنیم اما اینکار نشد و هر سال 
به تعداد خودروها افزوده می شود که باعث افزایش مصرف بنزین در کشور است بنابراین 

توزیع و عرضه سوخت اگر بالا رفته به معنای افزایش قاچاق نیست. 
*بهینه کردن مصرف با عرضه سوخت به قیمت واقعی 

»محسن دلاویز« مدیرعامل شرکت بهینه سازی مصرف سوخت نیز معتقد است که 
وضعیت حمل و نقل کشور بر مصرف بنزین تاثیر گذار است و در بحث قیمت گذاری 
حامل های انرژی نیازمند تصمیمات منطقی و جسورانه هستیم و برای ساماندهی تقاضای 
مصرف سوخت باید نگاه ها به خودروسازان معطوف شود. وی پیش از این در گفت و 
گو با ایرنا با اشاره پایین بودن سرانه مالکیت خودرو در ایران، ادامه داد: اما شدت انرژی 
بالاست و همین امر باعث شده تا حدود ۲۴ درصد از انرژی در کشور در بخش حمل و نقل 
مصرف شود. دلاویز به موضوع سهمیه بندی نیز اشاره کرد و افزود: تجربه نشان داده که 
این موضوع بر مصرف بنزین تاثیر گذار است اما نقطه مطلوب برای بهینه کردن مصرف، 
عرضه سوخت به قیمت واقعی، فارغ از سهمیه و یارانه است.  وی تاکید کرد: یارانه هنگفت 
انرژی در این شرایط لطمه های جبران ناپذیری به اقتصاد و توسعه کشور وارد می کند و این 
قیمت گذاری و مصرف بی رویه پیامدهای خطرناکی خواهد داشت و نیازمند عزم ملی و 
همکاری همه مردم و نهادها به ویژه مجلس و دولت برای برون رفت از این وضعیت هستیم.

تایید سهمیه بندی بنزین؛ 

باک خودروها با بنزین چند تومانی پر می شود؟ 

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد 

مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۱۳۲ شماره  رای   -۱
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۹۳ آقای عباس یزدیان فرزند محمدرضا در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۰ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۲۲۸۲  
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی در دفتر 

۴۲۳. )م الف۵۸۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۶۷۵ شماره   رای   -۲
از  قسمتی  در  اله  نعمت  فرزند  قسمتی  غلامعلی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۷۹۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۴۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از  
۱۹۳۴ مکرر اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از سید 

تقی موسوی )تئسط احمد و محمود(. )م الف۵۸۹۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۵۷۸ شماره   رای   -۳
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۰۶۲ آقای ولی کریم زاده فرزند حاجی آقا در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۸ مترمربع پلاک شماره ۸۰/۷۹ فرعی از  
۱۹۱۷ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی 

برابر سند ۷۸۴۱۰-۷۵/۸/۲. )م الف۵۹۸۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۵۲۹ شماره  رای   -۴
۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۷۸ آقای هادی شوندی فرزند محسن در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۲ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از  ۲۲۹۵ 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر 

سند ۱۸۸۹۴-۹۱/۱۱/۳. )م الف۶۰۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۳۰۷ شماره  رای   -۵
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۵۵ آقای مهدی رازینی فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۶ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۰۰  
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر 

سند ۱۶۷۱۰۴-۹۴/۱۲/۲. )م الف۶۰۱۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۹۸۱ شماره  رای   -۶
از  پاشا در قسمتی  فرزند حسین  آذرنگ  آقای ملک سیما   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۵۹۱
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۸/۷۰ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از  ۱۹۴۹ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از 

محمدرضا شاکری. )م الف۶۰۱۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۵۹۵ شماره  رای   -۷
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۷۹۴ آقای مجتبی یوسفی فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۹/۲  مترمربع پلاک شماره ۶ فرعی از ۲۳۲۹  
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از منصور گائینی. 

)م الف۶۰۱۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۵۰۱ شماره  رای   -۸
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۰۹۲ آقای هدایت اله جواهری جوان فرزند شمس اله در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۸/۳۵ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از  ۱۹۶۵ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از 

سیدمحمد رضویان توسط حسین. )م الف۶۰۱۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۷۰۷ شماره  رای   -۹
از  قسمتی  در  محمدعلی  فرزند  غفاری  شمسعلی  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۱۹۹

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از  
۲۱۸۴ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی 

در دفتر ۳۳۹. )م الف۶۱۰۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۲۰۳ شماره  رای   -۱۰
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۴۲۰ آقای نبی یعقوبی فرزند تقی در قسمتی از ششدانگ قطعه 
از  ۲۳۲۱  به مساحت  ۱۵۰مترمربع پلاک شماره فرعی  بنا شده  زمین که در آن احداث 
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از عذرا رضا لو. )م 

الف۶۱۰۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۷۵۲ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۹۷۲ آقای محمدرضا بیات بزچلوئی فرزند حسین در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از 
۲۷۱۹  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از عباداله 

ناهیدی. )م الف۶۱۰۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۶۵۱ شماره  رای   -۱۲
از  قسمتی  در  حسین  فرزند  بزچلوئی  بیات  راحله  خانم   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۴۹۸
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۵۹/۱۷ مترمربع پلاک شماره 
۱۴۲ فرعی از  ۱۹۵۶ اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه 

از سید کریم آقایی وظیفه. )م الف۶۱۰۱ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۳۲۴ شماره  رای   -۱۳
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۷۰۷۲ آقای نقی حیدری فرزند حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۲ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از ۱۹۳۶  اصلی  
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/سند مالکیت مشاعی برابر سند 

۹۶۹۳۶-۲۶//۸۲/۱. )م الف۶۱۰۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۲۰۷ شماره  رای   -۱۴
از  در قسمتی  اله  فرج  فرزند  بزچلوئی  اناری  آقای حسین   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۱۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰/۵۰ مترمربع پلاک شماره ۳۴ 
فرعی از ۲۳۰۵  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از 

سکینه حاجی حسینی. )م الف۶۰۹۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۴۱۸۸ شماره  رای   -۱۵
از  قسمتی  در  رضا  فرزند  مراد  اسکندری  اله  نصرت  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۶۰۰۹
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۳/۷۸ مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۲۱۸۱  اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از 

محمدعلی رضویان ورثه جلال رضویان ورثه محمد رضویان. )م الف۶۰۹۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۵۶۳۳ شماره  رای   -۱۶
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۳۲۹۵ آقای ابراهیم اشورلو فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۸/۳۰ مترمربع پلاک شماره ۴ فرعی از ۲۳۲۴  
اصلی  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری مع الواسطه از سیدموسی میرئی. 

)م الف۶۰۹۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۶۵۴۵ شماره  رأی   -۱۷
۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۱۲۰ آقای اسماعیل رمضانی فرزند حیدر در قسمتی از ششدانگ 
شماره  پلاک  مربع  متر  )نود(  مساحت ۹۰  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  یک 
۱۲۲/۱۷۹ فرعی از ۲۵۷۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از وراث حسینعلی چراغی به ۱/۵ دانگ و وراث محمد ولی قارلقی نسبت به 

۱/۲ دانگ خریداری کرده است. )م الف ۱۲۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۶۶۲ شماره  رأی   -۱۸

از  قسمتی  در  رضا  محمد  فرزند  نقدی  تقی  محمد  آقای   ۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۲۸
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۷/۱۷ )شصت و هفت متر و 
ممیز هفده( متر مربع پلاک شماره ۱۱۱/۲۰۲ فرعی از ۱۹۳۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اکبر زند خریداری کرده است. )م 

الف ۱۳۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۶۳۰ شماره  رأی   -۱۹
از  قسمتی  در  علی  قنبر  فرزند  طلب  رضوان  علی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۲۰۱
ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۲ )یکصد و شصت و دو( 
متر مربع تصرفات خود ۸۲ متر مربع پلاک ۱۸۷۸/۶۱ و مقدار ۸۰ متر از پلاک شماره ۶۲ فرعی 
از ۱۸۷۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/ سند رسمی/ 
سند مالکیت مشاعی علی رضوانی طلب نسبت به پلاک ۱۸۷۸/۶۱ اصلی مالک رسمی نسبت 

به ۸۱/۹۰ متر از نسبت به ۸۰ متر از پلاک ۱۸۷۸/۶۲ اصلی می باشد. )م الف ۱۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۶۷۵۴ شماره  رأی    -۲۰
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۰۹۶ آقای مهدی فهیمی فرزند امین در قسمتی از ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵/۵۰ )شصت و پنج متر و ممیز پنچاه( متر 
مربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۲۳۳۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی مع الواسطه از محمد حسین ضیائی بیگدلی خریداری کرده است. )م الف ۱۳۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۶۵۹۵ شماره  رأی    -۲۱
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۳۷۲ خانم مریم رشید فرزند عبدالحسین در قسمتی از ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۷/۵۵ )هفتاد و هفت متر و ممیز پنجاه 
و پنج( متر مربع پلاک شماره ۲۰۲ فرعی از ۱۹۳۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی اکبر زند خریداری کرده است. )م الف ۱۳۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۵۲۰ شماره  رأی   -۲۲
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۷۱۲ خانم سمیه نوری فرزند اسماعیل در قسمتی از ششدانگ یک 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰ )شصت( متر مربع پلاک شماره باقیمانده 
۱۶۱ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه/ سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از ابراهیم ابراهیم بیگدلی خریداری کرده است. )م 

الف ۱۳۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۷۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۷۷۷۹ شماره  رأی   -۲۳
۱۳۹۷۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۴۰۴ آقای روح اله شیری فرزند عوضعلی در قسمتی از ششدانگ 
یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ )یکصد و چهل و چهار( متر مربع 
پلاک شماره ۲۱۰ فرعی از ۱۹۴۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه/ سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی برابر صفحه ۲۵۰ و ۲۵۶ دفتر ۱۹۴ دارای مالکیت می 

باشد. )م الف ۱۳۵(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر 
سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از 
تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید 
آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که 

صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/01/18 
تاریخ انتشار دوم: 1398/02/02
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهیماده3قانونتعیینتکلیفاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمیومشاعی

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
۱-برابر رأی شماره ۱۳۹۴۶۰۳۲۵۰۰۳۰۰۰۵۶۱ مورخ ۰۴/۰۳/ ۱۳۹۵ به تقاضای آقای الهام ویسی برخوردار  نسبت به  ششدانگ یکباب گاو 
داری   به مساحت ۵۲۱۱/۶۰متر مربع قسمتی از پلاک ۲۴۷ اصلی مجزا شده از پلاک ۲ فرعی واقع در روستای برخور دار  از اراضی قریه الفسا نه  
بخش ۱۱ استان لرستان شهرستان دلفان خروجی  از مالکیت مالک اولیه علی محمد ویسی برخوردار که برابر خلاصه معامله شماره ۳۴۶۰۷ خریداری 

و انتقال گردیده 
۲-برابر رأی شماره ۱۳۹۴۶۰۳۲۵۰۰۳۰۰۱۴۹۴ مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۲۸  به تقاضای آقای غلام رضا عزیزی   نسبت به  ششدانگ یکباب عمارت    به 
مساحت ۲۱۷/۵۹متر مربع قسمتی از پلاک ۱۵۵ اصلی واقع در بخش ۱۲   استان لرستان شهرستان دلفان خروجی  از مالکیت مالک اولیه آقای عظیم 
و اسداله مرادی لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید،ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول1398/02/02  تاریخ انتشار نوبت دوم1398/02/18
م الف42  رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان نورآباد دلفان- امیرحسین خلیلی657

-------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون 13- آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد بشرح ذیل:
پرونده کلاسه ۸۵۷ و رای شماره ۵۹۴۱مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۲ بنام  علی اصغر حسنوند   فرزنداحمد  ششدانگ یک باب عمارت   به مساحت 
۹۹ متر مربع پلاک ۳ اصلی۳/۱  فرعی بخش ۴ خروجی از مالکیت مالک عیسی سبزی دره گرمی    رسیدگی و تائید و انشاء گردید،مراتب در 
اجرای قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی 
در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه برآن در روستاها از تاریخ الصاق به مدت ۲ ماه اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد 
و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم 
دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکل به ارائه حکم 
نهای می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس ازانقضای مدت مذکورویا عدم وصول اعتراض سند 
مالکیت مورد تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هرحال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرربه مراجع قضایی 

نخواهدبود%م
تاریخ انتشار نوبت اول1398/02/02  تاریخ انتشار نوبت دوم1398/02/18
4155670    کفیل ثبت اسناد واملاک شهرستان خرم آباد-  ملک نیاز اسداللهی658

-------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون 13- آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد بشرح ذیل:
پرونده کلاسه ۴۰۹ و رای شماره ۹۶۸۹مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۵ به تقاضای افسانه بیرانوند   فرزندملک علی  ششدانگ یک باب عمارت   به مساحت 
۱۳۴/۱۷متر مربع از اصلی/۳۸  بخش ۲ خروجی از مالکیت مالک آقای محمد رضا ما سوری     رسیدگی و تائید و انشاء گردید،مراتب در اجرای قانون 
تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالانتشار و 
محلی آگهی انتشار و علاوه برآن در روستاها از تاریخ الصاق به مدت ۲ ماه اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند 
و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی 
تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکل به ارائه حکم نهای می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم 
دادخواست و پس ازانقضای مدت مذکورویا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هرحال 

صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرربه مراجع قضایی نخواهدبود%م
تاریخ انتشار نوبت اول1398/02/02  تاریخ انتشار نوبت دوم1398/02/18
4155698   کفیل ثبت اسناد واملاک شهرستان خرم آباد - ملک نیاز اسداللهی659

آگهی موضوع ماده 3 قانون 13- آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد بشرح ذیل:

پرونده کلاسه ۷۷۷ و رای شماره ۹۷۲۴مورخ ۱۳۹۷/۱۲/۰۶ بنام  حسن رشیدی    فرزندمراد خان ششدانگ یک باب عمارت   به مساحت ۱۵۲/۱۱/
متر مربع پلاک ۳۷ اصلی فرعی   بخش ۲ خروجی از مالکیت مالک آقای میر نادر میر دریکوند      رسیدگی و تائید و انشاء گردید،مراتب در اجرای قانون 
تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالانتشار و 
محلی آگهی انتشار و علاوه برآن در روستاها از تاریخ الصاق به مدت ۲ ماه اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند 
و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی 
تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکل به ارائه حکم نهای می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم 
دادخواست و پس ازانقضای مدت مذکورویا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا بر اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هرحال 

صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرربه مراجع قضایی نخواهدبود%م
تاریخ انتشار نوبت اول 1398/02/02  تاریخ انتشار نوبت دوم 1398/02/18
4155715  کفیل ثبت اسناد واملاک شهرستان خرم آباد- ملک نیاز اسداللهی660

-------------------------------
آگهی موضوع ماده 3 قانون 13- آئین نامه تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آرای صادره هیات حل اختلاف قانون مذکور مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد بشرح ذیل:
پرونده کلاسه ۱۳۸۷ و رای شماره ۹۲۲۳مورخ ۱۳۹۷/۱۱/۱۵ بنام  میر حسین چوپانی     فرزندشیر مراد ششدانگ یک باب عمارت   به مساحت 

/۷۸۲/۶۴متر مربع از ۴۰ اصلی/  بخش ۲ خروجی از مالکیت مالک آقای محمد علی سپهوند       
رسیدگی و تائید و انشاء گردید،مراتب در اجرای قانون تعیین تکلیف و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی دو نوبت به فاصله ۱۵ روز جهت اطلاع 
مالکین و سایر صاحبان حقوقی در روزنامه کثیرالانتشار و محلی آگهی انتشار و علاوه برآن در روستاها از تاریخ الصاق به مدت ۲ ماه اعتراض خود را کتباً 
به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد تسلیم دارند و برابر مقررات معترض مکلف است ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض و مبادرت به 
تقدیم دادخواست به مراجع قضایی ذیصلاح اقدام و گواهی تقدیم دادخواست تحویل ثبت اسناد نماید و ادامه عملیات ثبتی موکل به ارائه حکم نهای 
می باشد در غیر اینصورت متقاضی با ارائه گواهی عدم تقدیم دادخواست و پس ازانقضای مدت مذکورویا عدم وصول اعتراض سند مالکیت مورد تقاضا بر 

اساس مدلول رای وفق مقررات صادر خواهد شد در هرحال صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرربه مراجع قضایی نخواهدبود%م
تاریخ انتشار نوبت اول 1398/02/02  تاریخ انتشار نوبت دوم 1398/02/18
4155738         کفیل ثبت اسناد واملاک شهرستان خرم آباد- ملک نیاز اسداللهی661

-------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی ثبت شهرستان خرم آباد

پیرو آگهی نوبتی ماده ۱۴ثبت اسناد و املاک کشور و نیز وفق بند۲۸۹ مجموعه بخشنامه های ثبتی تحدید حدود املاک و مستغلات واقع در 
شهرستان خرم آباد بشرح ذیل به اطلاع میرساند :

پلاک۲ - ۵۶۴   فرعی آقای احمد علی فرضی  علی آبادی  فرزند داربلوط نسبت  به ششدانگ یکباب عمارت به مساحت ۱۲۲/۲۵ متر مربع تحت 
پلاک --   فرعی از ۲ اصلی واقع  در بخش  چهارم خرم آباد  در مورخ ۱۳۹۸/۰۲/۲۴ لذا به موجب  ماده ۱۴  قانون ثبت اسناد و املاک کشور  به 
صاحبان  و مجاورین  شماره فوق  الذکر  در این  آگهی اخطار میشود  در ساحت مقرر  در محل حضور  به رسانند چناچه  هریک  از صاحبان  املاک  یا 
نماینده  قانونی  آنها  وقت  تحدید  حدود  حضور نداشته باشند برابر ماده ۱۵ قانون  اسناد  و املاک  با حدود  اظهار  شده  از طرف  مجاورین  تحدید 
حدود  خواهد شد هرگاه مجاورین  نیز حضور نداشته باشند  مورد تجدید حدود از ردیف خارج خواهد شد  مهلت اعتراض  به حدود  و حقوق ارتفاقی  
برابر  ماده ۷۰  و ۸۶-  اصلاحی قانون ثبت و تنظیم  صورت مجلس  تحدید حدود ۳۰ روز  خواهد بود  که متعرض  اعتراض  خود رابه  دادگاه  صالحه  
تحویل  داده و دادخواست تنظیم  نمایند و یک نسخه  از دادخواست یاطرح دعوی را جهت   ضبط در پرونده  به اداره ثبت شهرستان خرم آباد  تحویل 
نمایند در غیر این صورت  پس انقضای  مهلت مقرر سند مالکیت بنام متقاضیان صادر خواهد  شد و صدور سند مالکیت  مانع  مراجعه  متعرض به 

دادگاه نخواهد بود
تاریخ انتشار 1398/02/02
م الف4155713      رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان خرم آباد - ملک نیاز اسد الهی656
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سرمربی تیم فوتبال دختران ایران: 

به آمریکا فکر نمی کنم 
سرمربی تیم زیر 19 سال فوتبال زنان 
ایران گفت: تمام تمرکزم به تیم ایران و 
موفقیت در رقابت های پیش رو است و 
به مربیگری در تیم های آمریکایی فکر 

نمی کنم. 
»کتایون خسرویار« در نشست خبری 
با خبرنگاران در مرکز ملی فوتبال افزود: 
به دلیل اینکه به سطح بالایی نرسیدیم 
حامی مالی خوبی نداریم و باید جایگاهی 
در آسیا و جهان داشته باشیم تا از تیم 

جوانان حمایت شود.
برگزاری  و  آمادگی  برای  گفت:  وی 
اردوها، ٢٧ تا ٣٠ نفر را به تیم زیر 19 سال دعوت کردیم و پیش از این ٢ بازی با اردن 

داشتیم ولی باید بهتر از این بازی کنیم تا بتوانیم به تورنمنت های مختلف دنیا برویم.
سرمربی تیم جوانان زنان ایران درباره »ملیکا محمدی« دفاع وسط تیم ملی گفت: وی 
با مهارت هایی که دارد، توانایی بازی در جناح چپ و نیز وسط را دارد. البته حضور در 
نخستین تورنمنت برای او بسیار سخت بود اما هر روز با تمرینات مداوم مهارت خود را 
بیشتر ثابت می کند. خسرویار ادامه داد: سوم اردیبهشت تیم عازم رقابت های می شود 
و بهترین ترکیب زیر ١٩ سال تیم ملی را از نظر بدنی، فکری و اعتماد به نفس در اختیار 

داریم و 2٠ نفری که به مسابقات اعزام می شوند بهترین های ایران هستند.
وی بیان کرد: تیم ملی کره جنوبی، ویتنام و لبنان همگروه های ایران در این مسابقات 
را به خوبی رصد کردیم تا بچه ها از نظر ذهنی آماده شوند. همچنین »حسین عبدی« 

سرمربی تیم نوجوانان مردان ایران در این مسابقات کنار کادرفنی است.
مربی تیم ملی زیر ١٩ سال زنان ایران یادآورشد: بازیکن ها با تیم های فوق العاده 
اروپایی بازی کردند و نتیجه گرفتند واز نظر روحی و روانی آماده اند و اگر از این گروه 
بالا نیایند دوباره به جای قبلی بازمی گردیم و در این صورت تمام سختی هایی که 
کشیدیم هدر می رود.  وی افزود: فوتبال زنان بسیار کند است و باید از ابتدا به مربیان و 
بازیکنان آموزش داد و به عبارتی باید از پایه شروع کرد.  وی با اشاره به مشکلات تعدادی 
از بازیکنان تیم زیر 19 سال گفت: »صوفیا عسگری« به دلیل مشکل ریوی نمی تواند 
در این رقابت ها حضور یابد و »ثنا صادقی« بازیکن تیم زیر 19 سال زنان ایران نیز در این 
نشست خبری گفت: حریفان ما بسیار قدر هستند و از زمانی که کادرفنی حرفه ای با تیم 
جوانان کار می کنند، فوتبال را خوب یاد گرفتیم و بازیکنان از نظر روحی، روانی و تمرینی 
آماده هستند. »زهرا خدابخشی« دیگر عضو تیم جوانان زنان ایران اظهارداشت: بچه ها 
تصمیم گرفتند مزد زحمات خود را بگیرند و با توجه به اینکه اردوهای خوبی داشتیم و 
کادر فنی زحمات لازم را انجام دادند، 80 درصد توانایی صعود از مرحله گروهی را داریم.
وی گفت: اردوهای ما از تابستان سال گذشته به صورت پی در پی برگزار شد و تمرینات 
متفاوتی را پشت سر گذاشتیم ولی متاسفانه مشکل تکنیکی اعضای تیم بسیار بود و 
بیشتر زمان صرف اصلاح تکنیک بازیکنان شد.  وی افزود: به هر حال بازیکنان تازه 
وارد هستند و مفهوم فوتبال را به خوبی می فهمند. همانطور که بازی می کنند از آن 
لذت می برند. شاید نتیجه نگیریم اما بازی خوبی ارائه می دهیم. مرحله دوم رقابت های 
قهرمانی فوتبال زنان زیر 19 سال آسیا که سهمیه بازی های المپیک 2020 ژاپن در آن 
توزیع می شود، از ششم تا دهم اردیبهشت ماه برگزار می شود و طبق برنامه ایران باید با 

ویتنام)میزبان(، کره جنوبی و لبنان به رقابت بپردازد.

رییس اسبق کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال: 

حوادث ورزشگاه تبریز را نباید تک بعدی 
بررسی کرد 

رییس اسبق کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال با بیان اینکه اتفاقات روز گذشته 
ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز نباید به صورت تک بعدی بررسی شود، گفت: قانون برای 
برخورد با خاطیان وجود دارد اما اجرای آن در زمان مناسب، مهمتر از اصل قانون است. 
»عبدالرحمن شاه حسینی« در زمینه چرایی شکل گیری این اتفاقات در فوتبال ایران 
افزود: تک بعدی نگریستن به اتفاقات تبریز نمی تواند به درستی ریشه آن را مشخص 
کند؛ این مسائل باید از ابعاد اقتصادی، اجتماعی، ورزشی و اجرای قانون موشکافی 

شود.
این حقوقدان ادامه داد: به عنوان قاضی که در فوتبال ایران سابقه کار دارم، باید بگویم 
قانون برای برخورد با خاطیان وجود دارد و برای تخلفات کنونی کافی است، اما چگونه و 
در چه برهه زمانی این قانون به اجرا درآید مهم است. همچنین اتفاقاتی مانند دیدار روز 
گذشته در تبریز را می شود در 2 زمینه ورزشی و جنبه عمومی جرم مورد بررسی قرار داد. 
شاه حسینی که در فوتبال ایران با پرونده دیدار پرسپولیس تهران و سپاهان اصفهان 
و قاطعیت در اجرای احکام آن معروف است، اظهار داشت: تماشاگری که وارد زمین 
فوتبال می شود و به صورت بازیکن سیلی می زند، قانون صراحتا برای او حکم تعیین 
کرده است. این فرد باید با احکام ورزشی مانند جریمه و منع ورود به ورزشگاه ها مواجه 
شود. در ضمن دادستان آن منطقه نیز می تواند به عنوان مدعی العموم برای او اعلام 
جرم کند. رییس اسبق کمیته انضباطی در پاسخ به پرسشی که چرا با وجود این احکام، 
قوانین کمتر قدرت بازدارندگی دارند تصریح کرد: تنبیهات نباید برای باشگاه، فرد، 
بازیکنان صرفه اقتصادی داشته باشد، بلکه این احکام باید بار سنگینی به آن مجموعه و 
حتی شهر محل جرم تحمیل کند. حکم من در باره دیدار سپاهان و پرسپولیس موجب 
شد شهروندان اصفهانی سه ماه از دیدن بازی های زردپوشان دیار زاینده رود محروم 
باشند.  »عبدالرحمن شاه حسینی« از آن دسته حقوقدانانی است که ریاست کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال را در کارنامه خود دارد. او سال 86 و در جریان دیدار تیم 
های سپاهان اصفهان و پرسپولیس تهران که منجر به درگیری هواداران و آسیب دیدن 
چشم یکی از سربازان نیروی انتظامی )سرباز احمدی( شد، احکامی صادر کرد که در 
فوتبال ایران کم نظیر هستند.  شاه حسینی پس از اتفاقات آن دیدار، باشگاه سپاهان را 
محکوم به پرداخت 70 میلیون تومان به این سرباز آسیب دیده کرد. همچنین این تیم با 
محرومیت مانند کسر امتیاز، محرومیت از تماشاگر و برگزاری دیدارهای خانگی خارج از 
اصفهان محکوم شد. در جریان دیدار تیم های تراکتورسازی تبریز و پیکان تهران از هفته 
بیست و ششم لیگ برتر که روز گذشته در ورزشگاه یادگار امام )ره( تبریز برگزار شد، پس 
از شکست سرخپوشان تبریزی، شماری از تماشاگران با ورود به زمین مسابقه با چند نفر 

از بازیکنان و نیروی انتظامی درگیر شدند.

بهدادسلیمی: 

از دنیای قهرمانی خداحافظی کرده ام 
گفت:  المپیک  و  جهان  برداری  وزنه  سنگین  فوق  دسته  طلای  مدال  دارنده 
خداحافظی خود را از دنیای قهرمانی پیش از این اعلام کرده ام و دیگر نمی دانم چگونه 

باید این کار را انجام دهم. 
»بهداد سلیمی« در پاسخ به این سووال که گفته می شود او هنوز قصد بازگشت را دارد 

افزود: پیش از این با دنیای ورزش خداحافظی کردم و قصد بازگشت ندارم.
وزنه بردار مازندرانی تیم ملی پس از کسب سومین مدال طلای بازیهای آسیایی خود، 
اواسط سال گذشته و بعد از بازیهای آسیایی 2018 جاکارتا برای همیشه از دنیای 

قهرمانی خداحافظی کرد.
وی در بخش دیگری از این گفت و گو در خصوص ساخت فیلم »غلامرضا تختی« 
اظهار داشت: از عوامل این فیلم سپاسگزارم که اثر زیبایی درباره زندگی این اسطوره 

ساختند و اتفاق خوبی را در تاریخ سینمای ایران رقم زدند. 
دارنده مدال طلای بازی های المپیک 2012 لندن خاطر نشان کرد: همه ورزشکاران 
باید تلاش کنند تا به اندازه قطره ای از دریا از مرام و منش جهان پهلوان تختی الگو 
برداری کنند. سلیمی یادآور شد: سینمای ایران ساخت چنین فیلمی را به جهان پهلوان 
تختی بدهکار بود. وی به عنوان یک اسطوره ورزش و اخلاق به شمار می رفت. بنابراین 

تولید فیلم جهان پهلوان تختی یک وظیفه بر گردن سینمای ایران محسوب می شد.

با هدف افزایش رنکینگ؛

کاراته کای قمی در مرحله سوم لیگ جهانی 
کاراته شرکت می کند

 کاراته کای قمی با هدف افزایش رنکینگ در راه کسب سهمیه المپیک توکیو در مرحله 
سوم لیگ جهانی کاراته شرکت می کند.

لیگ جهانی کاراته در سال 2019 به مرحله سوم خود رسیده است و یک کاراته 
کای قمی تلاش می کند با حضور در این مرحله از لیگ جهانی و مراحل آتی و کسب 

موفقیت، امتیاز لازم برای رسیدن به سهمیه المپیک را از آن خود کند.
امیر مهدی زاده کاراته کای قمی برای حضور در سومین مرحله لیگ جهانی کاراته به 
میزبانی مراکش عازم این کشور شده است و قرار است مسابقات خود را در این چارچوب 
از شنبه ۳1 فروردین آغاز کند و این برای نخستین بار در سال جدید میلادی است که 

مهدیزاده وارد رقابت در لیگ جهانی می شود.
کاراته کای قمی امیدوار است با کسب نتایج قابل قبول در مراکش امتیاز مناسبی 
در رنکینگ المپیکی فدراسیون جهانی کاراته کسب کند و مسیر دستیابی به هدف 
قدیمی اش یعنی حضور در بازی های المپیک توکیو را هموار کند. با توجه به غیبت 
کاراته در المپیک 202۴ پاریس، المپیک آینده در سال 2020 در توکیو تنها فرصت 
نسل کنونی کاراته کاهای قمی و به طور خاص، امیر مهدی زاده برای حضور در مهم ترین 
رویداد ورزشی جهان است. کاراته در المپیک 202۴ و بازی های آسیایی هانگ ژو 2022 
غایب خواهد بود و به نظر می رسد برای امیر مهدی زاده، المپیک 2020 به معنای پایانی 

باشکوه در دوران حیات ورزشی او به عنوان یک کاراته کا است.

وینفرد شفر: 

مقابل الهلال به باقری نیاز داریم 
سرمربی استقلال گفت: الهلال با وجود از دست دادن یک جام، تیم قدرتمندی 
است و برای مواجهه با آنها به تمام بازیکنان از جمله »فرشید باقری« نیاز داریم و نمی 

توان تیم را تضعیف کرد. 
استقلال تهران پس از شکست در اولین بازی خود در سال 98 مقابل پرسپولیس 
وارد بحران شد و در همین شرایط دو امتیاز حساس خانگی برابر سایپا را از دست داد 
اما با پیروزی برابر الهلال عربستان در لیگ قهرمانان آسیا و برد شیرین برابر سپاهان در 

لیگ برتر، مجدداً احیا شد و به کورس قهرمانی برگشت.
پیروزی استقلال مقابل ماشین سازی بار دیگر این تیم را به جمع مدعیان قهرمانی 
بازگرداند تا وینفرد شفر روزهای سخت را خیلی زود پشت سر بگذارد و آماده چند دیدار 

پایانی لیگ برتر و ادامه رقابت های لیگ قهرمانان آسیا شود.
وینفرد شفر در خصوص بازی استقلال مقابل ماشین سازی تبریز و همچنین شانس 
این تیم برای صعود از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا صحبت کرد. سرمربی آلمانی 
آبی پوشان پایتخت که علاقه خود به فوتبال اروپا را بارها در جملاتش نشان داده است 

سوالات  درباره عملکرد تیم های اروپایی در لیگ قهرمانان قاره سبز را نیز پاسخ داد.
ماشین سازی فوق العاده قدرتمند بود

شفر صحبت های خود را با پرداختن به برد یک بر صفر استقلال تهران مقابل ماشین 
سازی آغاز کرد و گفت: دوست دارم یک بار دیگر به بازیکنانم که تمام توان خود را 
برای برد به کار بردند تبریک بگویم. همه چیز دست به دست هم داد تا بتوانیم از 
انرژی هوادارانمان که از آنها خواسته بودم به ورزشگاه بیایند و خودشان را نشان دهند 

استفاده کنیم و به برد برسیم.
یک خطر جدی تیم را تهدید می کند

سرمربی استقلال تهران در ادامه افزود: دیگر لازم نیست بار دیگر توضیح دهیم که 
برنامه بازی هایمان به چه شکل است. بازیکنان مدام سفر می کنند و این برای تیم 
می تواند خطرناک هم باشد. برخی بازیکنانمان با وجود درد بازی کردند. ماشین 
را برای  آنها قدرتمند بودند. یک حریف سر سخت که کار  سازی فوق العاده بود. 
ما سخت کرده بود. ماشین سازی تیم خیلی خوبی است که می تواند در همین 

بازی های باقیمانده هم کار را برای رقیبان خود سخت کند.
اسماعیلی با تمام توانش بازی کرد

وی در ادامه با اشاره مجدد به شرایط بازیکنان استقلال تهران تاکید کرد: از فرشید 
خواستم بازی کند. او عالی بود. چون تا لحظه ای که با وجود درد بازی کرد نمایش 
ایده آلی داشت. تمام بازیکنان از تمام ظرفیت خود استفاده کردند. بازی های فشرده 

را پشت سر می گذاریم و نیاز به همین انرژی داریم.
از کار کردن با تیمم لذت می برم

شفر درباره اینکه کمتر کسی فکر می کرد استقلال با توجه به باخت در دربی بتواند 
در لیگ برتر ایران و لیگ قهرمانان آسیا شرایط نسبتاً خوبی را کسب کند تصریح کرد: 

باید بگویم از کار کردن در این تیم لذت می برم. استقلال را با تمام جانم دوست دارم. 
من فلسفه فوتبالی خاص خودم را دارم. آن را هم پیاده می کنیم. برایمان مهم تر از 
هر اسمی اسم تیم است. تیم می تواند نتیجه بگیرد. قدرت استقلال می تواند باعث 
پیشرفت فوتبال باشگاهی ایران هم شود. اگر هر اتفاقی می افتد که ما را در مسیر 
موفقیت قرار می دهد به خاطر حس اتحاد و همدلی بین اعضای تیم است. کادر 
فنی و بازیکنان بسیار خوبی دارم. به آنها اعتقاد دارم. من به آنها ایمان دارم. هواداران 
آنها  کردن  خوشحال  برای  را  تمرکزمان  داریم  بازی  وقت  هر  داریم.  فوق العاده ای 

می گذاریم.
باقری را می خواهم چون مهم تیم است

شفر درباره بحث بازگشت فرشید باقری به تمرینات استقلال تهران نیز افزود: جلسه 
خوبی با اعضای هیأت مدیره داشتم. آنها هم تلاش می کنند تا مشکلاتمان هر روز 
کم و کمتر شود. من به آقای مدیرعامل نامه زدم و گفتم کار خوبی بود که فرشید 
باقری را تنبیه کردید اما لازم است به تیم برگردد. در همان نامه تاکید کردم اخلاق 
بسیار مهم است و از اینکه چنین موضوعی در نظر گرفته شد تشکر می کنم اما حالا 
ما فرشید باقری را به خاطر تیم می خواهیم. قبلًا هم مثال دعوای فیزیکی دو بازیکن 
بایرن مونیخ را زدم. هیچ چیز بالاتر از تیم نیست. آن دو بازیکن جریمه شدند اما برای 
تیمشان تمرین کردند و با بازی کردن مناسب خود توانستند به مجموعه بایرن مونیخ 
کمک کنند. ما هم باید همین کار را کنیم. باقری را می خواهم چون برای تیم و کار 

تیمی اهمیت دارد.
الهلال را خوب می شناسم

سرمربی استقلال تهران با اشاره به بازی حساس این تیم مقابل الهلال عربستان 
افزود: بازی خیلی مهمی است. اکنون دیدار سخت با ماشین سازی تمام شده است. 
حالا به الهلال فکر می کنیم. بازی های فشرده داریم. می دانیم کار سختی پیش 
رویمان است. باید به ابوظبی برویم و برای بردن بجنگیم. تمام فکر ما حالا برای این 
بازی است. این تیم را خیلی خوب می شناسم. کادری دارم که به من اطلاعات جامع 
و کامل می دهند. می خواهیم برنده شویم. الهلال تیم خیلی خوبی است که همواره 

برای گرفتن جام می جنگد اما برای بردن آنها بازی خواهیم کرد.
جای تیم های آلمانی خالی است

تیم  آلمان فعالیت کرده است درباره چهار  را در فوتبال  زیادی  شفر که سالیان 
راه یافته به نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا نیز صحبت کرد و گفت: چهار تیمی که 
توانسته اند نمایش عالی در فوتبالی فوق حرفه ای داشته باشند همین ها هستند. 
البته فکر می کنم واقعاً جای تیم های آلمانی هم خالی است. بایرن مونیخ و دورتموند 

می توانستند در مسیر بهتری باشند و به این بازی ها روی بیاورند.
فوتبال تیم گواردیولا را دوست ندارم

وی ادامه داد: من فوتبال منچسترسیتی را با پپ گواردیولا خیلی دوست ندارم. البته 
تفکرات او خاص و کمک کننده است. فوتبال برای هر باشگاه و هر تیمی فلسفه ای 
دارد. من یورگن کلوب را ترجیح می دهم. او در دورتموند هم همین گونه بود. میل به 
بردن دارد. خط حمله لیورپول واقعاً ترسناک است. نمی خواهم بگویم پپ بد است. 
ابداً! من درباره ترجیح خودم و فلسفه فنی خودم در این باره می گویم. در این بازی ها 
آژاکس من را حسابی شگفت زده کرد. این تیم مقابل یوونتوس و رئال مادرید نشان داد 
چقدر توانمند است. آژاکس من را سورپرایز کرد. فوتبالی که آنها انجام می دهند داغ 

است و هر بیننده ای را هر لحظه به وجد می آورد.

ورزشی

 مالک باشگاه تراکتورسازی با انتقاد از شرایطی که برای این تیم 
ایجاد کرده اند و حمایتی از سوی مسئولان انجام نمی شود گفت: 
آقای تاج شما خدمتتان را به فوتبال کرده اید پس بهتر است بروید. 

تیم فوتبال تراکتورسازی که تا هفته بیست و پنجم یکی از مدعیان 
برابر  عجیب  شکست  با  بود،  هجدهم  لیگ  در  قهرمانی  اصلی 
سپیدرود و باخت به پیکان در هفته بیست و ششم، عملًا شانس خود 
را به حداقل رساند. دریافت سه گل از سپیدرود که دو گل آن روی 
اشتباهات محسن فروزان دروازه بان این تیم بدست آمد، حاشیه های 
زیادی را برای این دروازه بان و تیم تراکتورسازی ایجاد کرد. محمدرضا 
با سپیدرود شائبه دخالت  از دیدار  این باشگاه پس  زنوزی مالک 
داشتن شرط بندی در رقم خوردن این نتیجه را مطرح کرد. مسئولان 
تراکتورسازی پس از این اتفاقات محسن فروزان را تا پایان فصل از 
تیمشان کنار گذاشتند. ضمن اینکه کمیته اخلاق هم این بازیکن 
را احضار کرد. با وجود اینکه شائبه شرط بندی در رقم خوردن نتیجه 
دیدار تراکتور برابر سپیدرود مطرح شده است، اما محسن فروزان این 
مسائل را اتهام به خودش عنوان کرده و قرار است از مالک باشگاه 
تراکتورسازی، دو نماینده مجلس و یک خبرگزاری شکایت کند. 
محمدرضا زنوزی در پایان دیدار تیم های تراکتورسازی و پیکان در 
گفتگویی با رادیو جوان به سوالات مطرح شده در این مورد پاسخ داد.

فدراسیون و سازمان لیگ مهندسی می کنند
وی در پاسخ به این سوال که چه اتفاق در دو هفته اخیر برای 
تراکتورسازی رخ داده است گفت: این سوالات را باید از فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ بپرسید. مگر مهندسی را من می کنم که 
جوابگوی سوالات شما باشم. شما فکر می کنید این مهندسی نشده 
است؟ یک نفر معمولی را بگذارید که بازی ها را تماشا کند و نوع 
چیدمان را تماشا کند و مهندسی را تماشا کند قطعاً به این مسئله 
پی می برد. اصلًا چرا این سوال را مطرح می کنید. باید از آقایان این 

سوال را بکنید.
منتظر تماس تاج و وزیر هستم

با سپیدرود گرانول در زمین چمن  بازی  ادامه داد: چرا  زنوزی 
مصنوعی می ریزند؟ ناظران را از محل خودشان انتخاب می کنند. 
از رئیس فدراسیون فوتبال یک هفته است خواستم تلفنی با هم 
اگر شما  اما  زنم  صحبت کنیم گفت یک ساعت دیگر زنگ می 

تماسی دیدید من هم دیدم. از وزیر ورزش وقت خواستم که به من 
وقت بدهند اما اگر شما وقت را دیدید من هم دیدم.

تیم ها را از سوم و چهارم به بعد بچینند!
مالک تراکتورسازی ادامه داد: آقایان طوری رفتار می کنند که بقیه 
تیم ها باید برای سوم به بعد تلاش کنند. تیم های اول و دوم را اینها 
می چینند. بقیه 1۴ تیم دیگر باید برای آن یک سهمیه تلاش کنند.

همه در خدمت استقلال و پرسپولیس هستند
وی بر دخالت وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال تاکید کرد و گفت: 
صددرصد اصلًا شک نکنید که وزارت ورزش و فدراسیون فوتبال 
برنامه ریزی می کنند برای قهرمانی استقلال و پرسپولیس. در بازی 
گذشته داوری را گذاشتند که پنالتی صددرصد ما را نگرفت. در بازی 
استقلال با ماشین سازی باید در دقیقه اول یک پنالتی برای ماشین 

سازی گرفته می شد و بازیکن حریف اخراج می شد اما نشد.
ما باید هزینه کنیم بقیه قهرمان شوند؟

وی ادامه داد: ما باید هزینه کنیم که یکسری تیم های خاص بهره 
برداری کنند؟ یک سوال دیگر از وزیر ورزش دارم. آیا این 80 میلیون 
جمعیت ایران طرفدار این دو تیم هستند؟ پس چرا از جیب این 80 

میلیون نفر برای این دو تیم هزینه می کنند.
فروزان به این سوالات پاسخ بدهد

وی در مورد اتفاقات پیرامون دروازه بان تراکتورسازی گفت: آقای 
فروزان ابتدا بیاید و بگوید در بازی خونه به خونه و سپیدرود چطور 
گل خورد. این را جواب بدهد که در بازی پارس و سپیدرود چطور 
گل خورد. در نیم فصل اول تراکتور دقیقه 8۵ گل می زند دقیقه 90 
گل می خورد آن گل را چطور خورده؟ من فقط دارم سوال می پرسم. 
آقای فروزان به این سوالات پاسخ بدهد. چرا این اشتباهات فقط در 

بازی با سپیدرود رخ داده است.
کل فیلم باید ارسال شود

وی در مورد فرستادن فیلم به شرکت رادار اسپور در کنفدراسیون 
بازی  باید کل فیلم  این است که  اعتقاد من  فوتبال آسیا گفت: 
فرستاده شود چون دو گل دیگر هم مشکوک بوده است. در برنامه 
ورزش و مردم نشان داده شد که ایشان می توانست روی صحنه گل 

اول، هشت تصمیم دیگر بگیرد.
مشکلات فقط برای تیم های شهرستانی است؟

چیزها  خیلی  ما  فوتبال  در  گفت:  انتقاداتش  ادامه  در  زنوزی 

این  می کنند.  استانداردش  دارند  اینها  اما  است  غیراستاندارد 
مشکلات و اتفاقات چرا فقط برای تیم های شهرستانی می افتد. با 

این شرایط هیچ بخش خصوصی وارد نمی شود.
بگوییم این دو تیم قهرمان هستند

وی ادامه داد: ما بیایم بگوییم دو تیم اول و دوم هستند. بقیه هم 
بیایند برای مقام های بعدی بازی کنند. بازی قبل گل های ما را 
آفساید اعلام کردند. خطاها و پنالتی ما را نگرفتند. در بازی با پیکان 
پنالتی ما را نگرفتند. مگر یک تیم چند موقعیت می تواند ایجاد 
می شود.  ایجاد  شهرستانی  تیم های  برای  اتفاقات  این  چرا  کند. 
اعتراض هایی که تیم های تهرانی علیه داور می کنند و بازیکنان ما یک 

پنجم اعتراض می کنند چرا اخراج می شوند اما با آنها کاری ندارند.
تاج برود تا خیال فوتبال راحت شود

وی سپس انتقاداتش را به سمت مهدی تاج رئیس فدراسیون 
فوتبال چرخاند و گفت: به آقای تاج می گویم اگر خسته شدید 
بروید تا این فوتبال راحت شود. اگر خدمت رسانی هم باشه شما 
فوتبال  از  رفتن شما  تاج  آقای  اید.  اندازه کافی خدمت کرده  به 
خدمت بیشتری به فوتبال است تا ماندن شما. از فردا هم هر کاری 
می خواهد علیه من بکند انجام بدهد. بدتر از اینکه نمی شود. دیگر 
می خواهد با این هواداران تراکتورسازی چه کند. یکسری از این 
آقایان بروند فوتبال ایران اصلاح می شود. هر چقدر هم می خواهند 
بروند علیه من اقدام کنند بروند. من آمادگی دارم با همه مناظره 

کنم. اما هیچکدام نمی آیند به خاطر کم کاری های خودشان.
وزیر ورزش برای همه است نه فقط تهران

من  حرف های  ورزش  وزیر  اگر  داد:  ادامه  تراکتورسازی  مالک 
را می شوند می گویم که وزیر ورزش، وزیر دو یا سه تا تیم نیست و 
وزیر کل کشور است. ایشان باید نظارتشان را بیشتر کنند و کارهای 
بیشتری انجام بدهند. چطور می شود که به یکی دو استادیوم می 
رسند. مگر استادیوم های شهرستان ها برای وزارت ورزش نیست؟ 
چرا به آنها رسیدگی نمی شود. چرا به استادیوم های تختی رسیدگی 
نمی کنند که دسترسی ها و امکاناتش چطور است. آیا آقای وزیر 
کسی را فرستاده است که به این وضعیت رسیدگی کند. از دفترشان 
بیایند بیرون و بازدیدهایی را انجام بدهند و به این قانع نباشند که 

فقط روبان پاره کنند.

 انتقادات تند زنوزی؛

آقای تاج برو تا خیال فوتبال راحت شود

 سرمربی تیم فوتبال آژاکس معتقد است تیم تحت هدایتش اگر خوب بازی کند 
می تواند به مانند رئال مادرید و یوونتوس، تاتنهام را هم ذر لیگ قهرمانان اروپا شکست 

دهد.
اریک تن هاخ که شاگردانش پس از حذف تیم های رئال مادرید و یوونتوس به ترتیب 
در مراحل یک هشتم نهایی و یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان اروپا، باید در مرحله 
نیمه نهایی این رقابت ها با تاتنهام بازی کنند، در این خصوص گفت: پیش از هر 
چیزی باید بگویم رسیدن به مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان دستاورد بزرگی است. 
ما می دانیم که با رقیب فوق العاده ای مصاف خواهیم کرد. تقابل با اسپرز چالش 
شگفت انگیز دیگری برای ما است. آنها تیم جالبی هستند.  وی صحبت های خود 
را اینطور ادامه داد: اگر به آژاکس یا هر تیم دیگر هلندی از حیث مالی نگاه کنید، ما 
همیشه در جمع مدعیان نیستیم، اما گاهی اوقات این تیم ها موفق به کسب پیروزی 
می شوند. ما در تقابل با رئال مادرید و یوونتوس هم بخت اول پیروزی نبودیم اما 
می دانستیم شانس هایی خواهیم داشت و باید بازی سطح بالای خود را ارائه دهیم. 
ما مسئول اقدامات و تاحدودی نتایج خودمان هستیم، پس اگر خوب بازی کنیم، 
می توانیم تاتنهام را هم شکست دهیم. آژاکس در تاریخ 10 اردیبهشت در دور رفت 
از مرحله نیمه نهایی لیگ قهرمانان اروپا باید در خانه تاتنهام به میدان برود و پس 

در تاریخ 18 اردیبهشت در بازی برگشت پذیرای شاگردان مائوریسیو پوچتینو است.

 وندار نارا، مدیر برنامه های مائورو ایکاردی می گوید این مهاجم آرژانتینی برنامه ای برای 
ترک اینتر ندارد.

 مائورو ایکاردی که در پی عدم توافق با سران باشگاه اینتر بر سر تمدید قرارداد، بازوبند 
کاپیتانی این تیم در ماه فوریه از او گرفته شد، در حدود دو ماه به دلیل آنچه مصدومیت 
زانو عنوان شد برای نراتزوری به میدان نرفت، تا اینکه اخیراً پس از مذاکراتی که وکیل وی 
با مدیران باشگاه اینتر داشت، به تمرینات این تیم بازگشت و در چند دیدار اخیر هم بازی 

در خدمت تیم از خود ارائه کرد.
وندا نارا، همسر و مدیر برنامه های مائورو ایکاردی در گفت وگو با برنامه »وریسیمو« از 
شبکه تلویزیونی »مدیاسِت« ایتالیا گفت: مائورو به گلزنی ادامه می دهد، او رو به جلو 
حرکت می کند چون قدرت خانواده است. ایکاردی حالا آرامتر است و بازیکنان را در 
آغوش می گیرد چون همیشه رابطه خوبی با هم تیمی هایش داشته است. مائورو فصل 

بعد هم در اینتر خواهد بود.
دارد،  اعتبار   2021 سال  تا  اینتر  با  کنونی اش  قرارداد  که  ساله   26 ایکاردی     
و  اخیراً شایعات زیادی در خصوص علاقه مندی باشگاه هایی همچون رئال مادرید 

منچستریونایتد به جذب وی مطرح بوده است.
این مهاجم آرژانتینی با 12۳ گل زده در تمامی رقابت ها، به طور مشترک با کریستین 

ویری در رده هشتم برترین گلزنان تاریخ باشگاه اینتر قرار دارد.

بهترین های فصل جاری لیگ برتر جزیره برای کسب جایزه اتحادیه بازیکنان حرفه ای 
فوتبال انگلیس معرفی شدند.  با نزدیک شدن به پایان فصل 19-2018 لیگ برتر انگلیس، 
اتحادیه بازیکنان حرفه ای فوتبال انگلیس )PFA( اسامی نامزدهای کسب عنوان بهترین 
بازیکن لیگ برتر جزیره را اعلام کرد که در این فهرست 6 نفره تیم فوتبال منچسترسیتی 
با ۳ بازیکن بیشترین تعداد نماینده را دارد. بر این اساس سادیه مانه مهاجم سنگالی 
لیورپول، سرخیو آگوئرو مهاجم آرژانتینی منچسترسیتی، ویرجیل فن دایک دفاع وسط 
هلندی لیورپول، ادن ازار هافبک طراح بلژیکی چلسی، برناردو سیلوا هافبک پرتغالی 
منچسترسیتی و هم تیمی انگلیسی او رحیم استرلینگ برای کسب جایزه بازیکن سال 
فوتبال جزیره، جایزه ای که برنده آن با آرای بازیکنان شاغل در فوتبال انگلیس انتخاب 
می شوند، نامزد شده اند. نامزدهای کسب جایزه بهترین بازیکن جوان سال فوتبال انگلیس 
)بازیکنان زیر 2۳ سال( هم معرفی شدند که در این فهرست نام ترنت الکساندرو آرنولد دفاع 
راست لیورپول، دیوید بروکس هافبک هجومی ولزی بورنموث، مارکوس رشفورد مهاجم 
انگلیسی منچستریونایتد، دکلان رایس دفاع وسط انگلیسی وستهام قرار داده گرفته 
است. این فهرست با برناردو سیلوا و رحیم استرلینگ که برای کسب جایزه PFA  هم نامزد 

شده اند کامل می شود.
برندگان هر دو بخش در تاریخ یکشنبه 28 آوریل )هشتم اردیبهشت( در مراسمی در شهر 

لندن معرفی خواهند شد. 

تن هاخ: 
می توانیم تاتنهام را هم شکست دهیم

همسر ایکاردی:
 مائورو فصل بعد هم در اینتر خواهد بود

نامزدهای بازیکن سال لیگ برتر انگلیس 
معرفی شدند

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳00010211۴2 شماره  رأی   ـ 1
در  حسین  فرزند  یزدی  صدرآبادی  محمد  آقای   1۳9711۴۴۳0001001۳0۴
از  فرعی  مترمربع پلاک شماره  11  بمساحت 6۳  باب ساختمان  ششدانگ یک 
10۴7۳ اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 1۴2۴۴ 

در دفترخانه 77قم .)م الف۵9۳1(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳000101۴667 شماره  رأی   ـ 2
1۳9۴11۴۴۳00010008۵9 آقای طاهر جهانگیری فرزند محمد در ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 61/20 مترمربع پلاک شماره  فرعی از 6۴06 اصلی واقع در 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 6۵2 به 

موجب سند قطعی 7۴۳0 دفترخانه 29قم.)م الف۵9۳0(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001020188 شماره  رأی   ـ ۳
1۳9711۴۴۳0001001211 آقای غلام زمانی قمی فرزند مسیب در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ششدانگ 16۴/۴۵ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از 10261 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 

خریداری طی سند رسمی به شماره 2۵9۵۴ .)م الف۵9۵9(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳000102026۳ شماره  رأی   -۴
1۳9711۴۴۳0001001212 خانم کبری غفارزاده بیدگلی  فرزند رحمت اله در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ششدانگ 16۴/۴۵ مترمربع 
پلاک شماره  10261 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری 

طی سند رسمی به شماره 2۵9۵۴.)م الف۵928(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001019۳80 شماره  رأی   -۵
1۳9711۴۴۳00010010۳۳ آقای سید موسی فاطمی نیا فرزند سیدمحمد در 
ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 16۳/20 مترمربع پلاک شماره  1086۳  
اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم خریداری طی سند رسمی به 

شماره ۴۴7۵۳.)م الف۵98۴(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳000102209۳ شماره  رأی   -6
1۳9711۴۴۳00010012۵8 آقای قاسم شیرینی فرزند حسن در ۴/8 دانگ مشاع 
از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ششدانگ ۵1/90 مترمربع پلاک شماره  
10671  اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از حسن شیرینی فرزند عباس.)م الف۵98۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001022۵1۳ شماره  رأی   -7
1۳9711۴۴۳00010012۵9 آقای محمدرضا شیرینی فرزند حسن در 1/2 دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ششدانگ ۵1/90 مترمربع پلاک 
شماره  10671 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از حسن شیرینی فرزند عباس .)م الف۵982(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001021617 شماره  رأی   -8
در  ابوالحسن  فرزند  مقدم  سبحانی  زهرا  خانم   1۳9۴11۴۴۳0001001۵18
ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 96/۴0 مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 
10۵87 اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از سیدمهدی میرشاکی در دفتر2۴۴ .)م الف6096(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳00010220۴9 شماره  رأی   -9
در  محمد  فرزند  فردوئی  عسگری  ابوالفضل  آقای   1۳9711۴۴۳000100096۴
باب ساختمان بمساحت  ۵1/18 مترمربع پلاک شماره 11191  ششدانگ یک 

اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از 
منصوره آزادیان .)م الف609۵(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001022727 شماره  رأی   -10
1۳9611۴۴۳0001000۳87 آقای حمید مرادی فرزند محمد در ششدانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 10۴/20 مترمربع پلاک شماره  11009 اصلی واقع در 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از اصغر اژدر 

.)م الف61۵2(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1۳9760۳۳0001020۴89 شماره  رأی   -11
1۳9711۴۴۳000100011۳ آقای تقی فخاری فرزند عابدین در ششدانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 26۵/۴9 مترمربع پلاک شماره 6 فرعی از 10۳8۵ اصلی واقع در 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی در دفتر 177 به موجب 

سند قطعی ۴6906.)م الف61۵1(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا 
به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور 

مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. )گویه و آرمان ملی(
تاریخ انتشار اول: 1398/01/18
 تاریخ انتشار دوم: 1398/02/02
 ـرئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم محمدرضا ادیبان 

آگهی موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی 
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محافظه کاران بدون لیدر در اندیشه فتح مجلس یازدهم 

جای خالی خاتمی در میان اصولگرایان!
اصولگرایان مجموعه فعالان سیاسی هستند که منتقد عملکرد سیاسی دولت 
خاتمی بودند. بیست سال بعد از دولت خاتمی، اصولگرایان حالا با مشکل بزرگی مواجه 
شدند که درون خود رهبری کاریزما و توانمند برای حل معضلات و ورود به انتخابات 

مجلس یازدهم ندارند. 
اصولگرایان سال هاست مفهوم حزب را مفهومی غربی و زایده ای بر انقلاب می دانند؛ 
چه محمود احمدی نژاد که حزب را هم معنای قبیله معنا می کرد و چه علی لاریجانی 
که افتخار داشت هرگز عضو حزبی نبوده است. حزب گریزی در میان اصولگریان آنقدر 
ریشه دارد که جبهه پایداری در انتخابات ۹۲، نامزد غیر حزبی خود، سعید جلیلی را 
به نامزد حزبی، کامران باقری لنکرانی ترجیح داد. نمونه این رفتار را موتلفه اسلامی 
داشت که شب انتخابات به میرسلیم گفت که به نفع رئیسی انصراف دهد؛ این در 
حالی است که موتلفه قدیمی ترین و جبهه پایداری با نفوذترین تشکیلات در جریان 

اصولگرا به شمار می رود.
* اصولگرایان؛ از موتلفه تا پایداری

جریان های اثرگذار اصولگرا، عموما تمایلی به تشکیل حزب ندارند. اگر چه در میان 
اصلاح طلبان هم حزب گریزی وجود دارد، اما مثلا سید محمد خاتمی و مهدی 
کروبی سابقه حضور در مجمع روحانیون مبارز را دارند و میرحسین موسوی عضو 
حزب جمهوری اسلامی بوده است. محمدرضا عارف نیز روزگاری عضو موسس جبهه 

مشارکت ایران اسلامی بوده است.
روحانیون اصولگرا نیز عمدتا در تشکیلات جامعتین حضور دارند. جایی که روزگاری 
بزرگانی همچون هاشمی رفسنجانی، حسن روحانی، مهدوی کنی، محمد یزدی و علی 
اکبر ناطق نوری حضور داشتند و این افراد روسای سه قوه بودند و بسیاری تصممیمات 
بزرگ کشور از آن مجلس بیرون می آمد. با این حال افول جامعه روحانیت با اختلافات 

بین طیف سنتی و مدرن آن، شروع شد.
به مرور با پررنگ شدن نقش مصباح یزدی )که با استاندارد های جامعه روحانیت 
مبارز نمی توانست جزئی از آن مجموعه باشد، چون سابقه مبارزاتی روشنی نداشت( 
در معادلات سیاسی قم، این تشکیلات بیشتر و بیشتر به افول رفت تا اینکه امروز 
مصطفی پورمحمدی دبیرکل روحانیت مبارز حتی به جلسات وحدت اصولگرایان 

دعوت نمی شود.
اما همانقدر که بازوی فقهی اصولگرایان سنتی در جامعه روحانیت ضربه خورده، 
بازوی بازاری آن نیز با مشکلات شدیدی مواجه شده است. وقتی مرحوم حبیبی 
جایگزین مرحوم عسگراولادی شد، فعالان سیاسی می گفتند که حبیبی سایه فرد 
قبلی هم نیست و با وفات حبیبی، بادامچیان در حالی در این جایگاه نشسته که کمتر 

کسی از این پیرمرد انتظار تحول دارد.
* افراد به جای احزاب

در نبود احزاب اثرگذار، افراد مشهور می توانند نقش حزب را ایفا کنند. روزگاری 
اصولگرایان برای قالیباف و احمدی نژاد و محسن رضایی، سهمیه جدا در لیست های 
انتخاباتی در نظر گرفتند تا رسیدن به اجماع ساده تر باشد. اما در سال ۹۸، کدام چهره 
وزن قابل توجه برای نشستن بر صندلی فرماندهی را دارد؟ قوی ترین گزینه دیگر 

شرایط رهبری اصولگرایان را ندارد. سید ابراهیم رئیسی.
متولی پیشین حرم امام رضا و قاضی القضات کنونی ایران هم بعید است به 
مناسبات حزبی وارد شود. با وجود اینکه شهید بهشتی در زمان شهادت دبیرکل حزب 
جمهوری اسلامی بود و در انفجار دفتر این حزب به شهادت رسید، اما دیگر رئیسان 
قوه قضائیه ایران عموما از ورود به مناسبات حزبی پرهیز کرده اند و بعید است رئیسی 
همچنان علاقه مند باشد تا در راس مجموعه اصولگرایان، حال با نام جمنا یا هر نام 

دیگری حضور داشته باشد.
فرد دیگری که نقشی موثر در جریان اصولگرا داشت، اما به خاطر مسئولیت های 
حساس حاکمیتی، از حضور او در نشست های اصولگرایان کاسته خواهد شد، حسین 
فدایی است. فدایی به عنوان دبیرکل جمعیت ایثارگران انقلاب اسلامی، نماینده 
نظامیان وارد شده به عرصه سیاست بود. او تا پیش از رفتن به جای ناطق نوری در 
بازرسی بیت رهبری، نقش تاثیرگذاری در برنامه ریزی های درونی جریان اصولگرایی 
داشت و افرادی مثل زاکانی و نادران و کوثری، به عنوان بازو های او انجام وظیفه 
می کردند. فدایی عضو سازمان مجاهدین انقلاب اسلامی در دهه شصت بود و به خوبی 

با اهمیت و ریزه کاری های کار تشکیلاتی آشنا بود.
محمود احمدی نژاد هم که قصه تکراری است و نیاز به تکرار ندارد که به اصولگرایی 

یاغی شد و راهی رفت که پلی برای بازگشتت او لااقل تا انتخابات ۹۸، وجود ندارد.
در نبود این چهره ها و اختلافات با علی لاریجانی، نیم چهره ها فرصت این را دارند 
که بدل به چهره شوند. حداد عادل، قالیباف، جلیلی، عزت الله ضرغامی، محمد باقر 
ذوالقدر، حاجی بابایی، محسن رضایی، زاکانی، همین نیم چهره ها هستند. نیم چهره 
هستند، چون با وجود موقعیت های خوبی که داشته اند، نتوانسته اند شایستگی خود را 

ثابت کنند و حالا به دنبال فرصت دوم و سوم هستند.
از این هشت چهره، سه چهره )قالیباف، جلیلی و محسن رضایی( در انتخابات 
ریاست جمهوری شکست خوردند. حداد عادل در نظرسنجی ها آخر شد و برای 
حفظ آبرو انصراف داد. زاکانی و حاجی بابایی رد صلاحیت شدند و البته حاجی بابایی 
انبوهی از ناکامی را در مجلس تجربه کرد. شکست خوردن از لاریجانی در انتخاب 
رئیس، شکست خوردن از مطهری و پزشکیان در انتخاب نایب رئیس و شکست 
خوردن از عارف در انتخاب رئیس کمیسیون آموزش! ذوالقدر و ضرغامی هم هنوز بین 

اصولگرایان مقبولیت کافی را ندارند.
اصولگرایان با وجود همه مشکلات، امیدوارند برنده انتخابات شوند. ارتباط خوب 
آن ها با شورای نگهبان برای رصد وضعیت تایید صلاحیت ها و ارتباط خوب برای 
دسترسی به نتایج نظرسنجی های محرمانه، به آن ها کمک خواهد کرد با بهترین 
استراتژی وارد عرصه انتخابات شوند. راهی که سخت و طولانی است. بیست سال 
بعد از دولت خاتمی، اصولگرایان حالا با مشکل بزرگی مواجه شدند که درون خود 
رهبری کاریزما همچون خاتمی برای حل معضلات و ورود به انتخابات مجلس یازدهم 
ندارند. رهبران اصولگرایان خوب می دانند بدنه آن ها توان پذیرش پنجمین شکست 

پیاپی را ندارد.

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس:

کشور را نباید در انزوا قرار داد
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان این که 
»موضوع بررسی لوایح مرتبط با FATF با اقدام آمریکا در گنجاندن نام سپاه در لیست 
گروه های تروریستی دو مقوله جدا از هم است«، گفت: در شرایط فعلی باید با استفاده 
از فرصت ها و ورود به سازوکارهای شناخته شده بین المللی از انزوای کشور دوری کرد 

و از فرصت ها جهت خنثی کردن سیاست های تخریبی آمریکا استفاده کرد.
کمال دهقانی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به برخی اظهارنظرها مبنی بر احتمال 
تصویب نشدن لوایح مرتبط با FATF در مجمع تشخیص به دلیل اقدام آمریکا درباره  
سپاه، گفت: CFT و پالرمو دو کنوانسیون بین المللی است که کشورها براساس توافقات 
درونی خود عضو این کنوانسیون ها می شوند. قطعا این کنوانسیون ها دارای نقاط منفی 
و مثبتی است نباید تصور شود که این کنوانسیون ها بدون نقص بوده و چشم بسته به 

آن ملحق شد یا این که تصور شود علیه منافع ملی ما است.
وی گفت که می توان با یکسری حق شرط ها به این کنوانسیون ها ملحق شد و در 
صورت لزوم هم از آن خارج شد. ما در شرایط جنگ اقتصادی تمام عیار هستیم که 
دشمنان ما به خوبی می دانند که جمهوری اسلامی ایران طبق سند چشم انداز تا سال 
۱۴۰۴ تبدیل به قدرت اول منطقه می شود و تنها کشوری است که قابلیت بالقوه برای 

رسیدن به این جایگاه را دارد.
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
با بیان این که »آمریکا می داند که با استراتژی منطقی و دقیق نمی تواند با ایران 
مقابله کند«، اظهار کرد: هدف آمریکا مقابله با سیاست های اقتصادی است که به 
همین دلیل جنگ اقتصادی را علیه ما شروع کرده حتی کار به تروریسم اقتصادی 
کشیده شده است که اجازه رسیدن کمک های انسان دوستانه را در زلزله و سیل 

به ایران نداد.
دهقانی با بیان این که »باید با عقلانیت از نظام ها و سازمان های حاکم بر روابط 
بین الملل و کنوانسیون ها به نفع خود استفاده کرد«، گفت: نباید با انزوا از پیوستن به 
این کنوانسیون ها پرهیز کرد. اگر ما اقتدار و ظرفیت مان را در عرصه سیاسی قبول داریم 
و در حوزه نظری و روابط بین المللی حرفی برای گفتن داریم باید در جهان نشان دهیم 
کما این که تجربه ثابت کرده که دیدگاه هایی در حوزه های سیاسی و امنیتی مورد قبول 
قرار می گیرد و ایران در انزوا قرار نگرفته و این آمریکاست که با تصمیم هایش خود را 

به چالش کشیده است.
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی با 
بیان این که »با یک جانبه گرایی آمریکا مواجه هستیم«، ادامه داد: باید با الحاق به این 
کنوانسیون ها حضور فعال در جامعه جهانی داشته باشیم نه این که خود را از ساختارها 
دور کرده و در انزوا قرار دهیم. ما باید تمامی تلاش مان را برای جلب سرمایه گذار 
داخلی و خارجی به کار گرفته و از فرصت ها استفاده کنیم با الحاق به این کنوانسیون ها 
می توان نقش موثرتری در عرصه جهانی داشته و توطئه ها و اثرات مخرب سیاست های 
آمریکا علیه ایران را خنثی کنیم اینها همه با در نظر گرفتن مصالح و منافع ملی 

صورت گیرد.

نکتـه

خبـــر

 رئیس جمهور تاکید کرد: ۱۲ فروردین که با استاندار درباره 
پلدختر صحبت کردم گفت ارتباط ما قطع است خبری نداریم 
احساس خطر می کنیم خیلی نگران شدم بعد از تلفنش کمی قرآن 
خواندم و دعا کردم تا صبح چند بار بیدار شدم تا اینکه صبح گفتند 

تلفات جانی نداشته است و خبر خوشحال کننده بود. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی که صبح شنبه وارد 
استان لرستان شده بوددر نشست شورای هماهنگی ستاد بحران 
استان لرستان که به ریاست وی در فرودگاه خرم آباد برگزار شد، 

شرکت کرد.
رییس جمهوری در این نشست اقدامات بخش های دولتی را 
در ترمیم زیرساخت در سیل اخیر کم نظیر دانست و یادآور شد: 
در دولت یازدهم سدسازی رواج پیدا کرد که برخی می گفتند چرا 
سدسازی کرده اید؛ یادمان نرود قضاوت های سال های پیش را که 

می گفتند چرا برخی از این سدها را ساخته اید.
* بیشتر بناهای خسارت دیده در اثر سیل در کنار 

رودخانه ها بودند
وی همچنین با بیان این که جوازهای داده شده برای ساختمان 
ها و مسیل ها کار بسیار نادرست و خلاف قانون بوده است، 
خاطرنشان کرد: بیشتر منازل آسیب دیده نزدیک به رودخانه است 
و اگر حریم رودخانه را رعایت می کردیم خسارات کمتر می شد، 

همه باید دست به دست هم دهیم تا خسارات جبران شود.
وی با تاکید بر اینکه باید بنا را بر این بگذاریم که سال آینده نیز با 
سیل مواجه خواهیم شد و آمادگی لازم را در این زمینه کسب کنیم، 
اظهار داشت: این یک تجربه بزرگ است و چاره ای نداریم جز اینکه 

آمادگی خود را بالا ببریم.
* در حوادث طبیعی مردم اولین امدادگران هستند 

روحانی با تاکید بر اینکه در جریان سیل، در مقطع اول که 
مربوط به کمک و امداد بود، کار بزرگی در کشور انجام شد، گفت 
که در بحران مردم اولین گروه بودند که به صحنه آمدند و این 
کار بسیار ارزشمند است.وی افزود: در همه جای دنیا ارتش در 
حوادث وارد می شود اما در ایران یک فرق دارد که افراد نظامی با 
خلوص نیت وارد صحنه می شوند.رییس جمهوری همچنین ارایه 
آموزش های لازم به مردم در خصوص مقابله با حوادثی نظیر سیل 
را ضروری دانست و گفت: مردم باید بدانند که هنگام وقوع سیل و 

دیگر حوادث چه کاری باید انجام دهند.
وی ادامه داد: احتمال دارد تا نیم ساعت نخست پس از حادثه 
کسی به منطقه نرسد و این نیم ساعت برای جان و مالی مردم 
طلایی است و باید آموزش های لازم به مردم در این زمینه داده 
شود.دکتر روحانی یادآور شد: اینکه اگر چه کاری می کردیم، 
خسارت کمتر می شد، در مرحله دوم است که ماههای بعد به آن 
می پردازیم و از جمعی متخصص خواسته ام تا ظرف 6ماه گزارشی 
ملی دراین باره به ما بدهند.به گفته وی، وابستگی و اتحادی که بین 
مردم، ارتش، سپاه، بسیح، هلال احمر و همه نیروها در این سیل 
دیدیم، اتحادی همانند دوران دفاع مقدس بود و این حادثه به نوعی 

همه را در کنار هم قرار داد.
رئیس جمهوری یادآور شد: کاری که در بخش های دولتی در 
ترمیم زیرساخت ها صورت کرفت، در دنیا کم نظیر است به طوری 
که اکنون از یکهزار و ۱۴5 روستا در لرستان که برق شان قطع 
شده بود، قطعی برق تنها 6 روستا باقی مانده است، در حالی که در 
آمریکا تا یکسال پس از سیل و طوفان سیستم برق و آب به خوبی 

ترمیم نمی شود. 
وی بیان کرد: شبکه آب ۹6۱ روستا نیز که مختل شده بود، به 
سه روستا کاهش یافت که کارهایی بزرگ و کم نطیری هستند، 
همچنین تعداد روستاهای مسدود شده از ۸6۰ روستا به ۴۴ روستا 

رسیده است. 
وی اضافه کرد: ۴۰۱ کیلومتر راه اصلی و یکهزار و 66۰ کیلومتر 
کیلومتر راه روستایی خسارت دیده که ترمیم آن کار بسیار سختی 

است و همه برای آن تلاش کردند. 
روحانی با اشاره به اینکه اکنون یک ماه است ایران درگیر سیل 
است، گفت: تاکنون هیچگونه بیماری مسری و اپیدمی رخ نداده 

است که این امر باعث تعجب سازمان بهداشت جهانی شده است.
* خسارات سیلاب هرچه سریعتر باید برآورد شود 

رییس جمهوری افزود: در سیل اخیر مردم رنج و زحمت 
بسیاری را متحمل شدند، بنیاد مسکن وظیفه سنگینی دارد که 

میزان خسارات و نحوه کار را بر عهده خواهد داشت. 

روحانی بیان کرد: باید هرچه سریعتر میزان خسارات را برآورد 
کنیم، دولت، نیروهای مسلح، نیروهای مردمی، علما، ائمه جمعه 

همه با هم در حد توان خود کمک رسانی کردند. 
وی ادامه داد: مردم باید حس کنند که دولت در کنار مردم است 

، آنها انتظاراتی دارند و توقعی به حق است. 
وی با بیان اینکه تسریع در عمل کار امروز ما است، گفت: 
رسیدن مردم به منازل مسکونی شان کار اصلی ماست و در این 
مدت باید در آرامش باشند، مردم تا زمانی که به منزل خود می 

رسند باید در اجاره بهای آنان تسریع شود. 
* مشکلی در خصوص تولید گندم نخواهیم داشت

رییس جمهوری اضافه کرد: باید به کمک بخش کشاورزی 
بشتابیم اما علیرغم سیل اخیر محصول گندم ما از سال گذشته 
بیشتر است و در سالجاری نیازی به خرید گندم نداریم و در این 

خصوص چهار سال است که خودکفا هستیم. 
روحانی با اشاره به موافقت رهبری با برداشت از صندوق توسعه 
ملی برای جبران خسارت ها و انتخاب وزیر کشور برای مسئولیت 
نوسازی و بازسازی افزود: وزیر قرارگاه تشکیل داده زیرا قرارگاه به 
معنی انجام سریع کار است و در ماه های آینده، خانه ها یا ترمیمی 

و احداثی ساماندهی می شود. 
وی ادامه داد: قولی که می توانم بدهم این است که دولت یادش 
نمی رود و مردم مطمئن باشند در حد امکان و توان جبران می 
کنیم و البته خودشان هم باید کمک کنند و هرکس هر توان و 

امکانی دارد در جبران ها مشارکت کنند. 
وی بیان کرد: اقدامات بلند مدت در سدسازی، راه و آبخیزداری 
و لایروبی باید انجام شود، اگر زاگرس همان جنگل قدیم بود حتما 
خسارت های کمتری را شاهد بودیم، در جاهایی مرتفع جنگل 
برای حفاظت است که اگر بتوانیم آنها را احیا کنیم می توان از بروز 

خسارتها جلوگیری کرد. 
*  480میلیارد مترمکعب آب در بارش های اخیر وارد 

کشور شد 
رییس جمهوری ادامه داد: ۴۸۰ میلیارد متر مکعب آب در بارش 
های اخیر وارد کشور شده که نعمت و سرمایه بزرگی است اما سال 

پرمشقتی برای استان های سیلزده بود. 
وی ادامه داد: اگر در گذشته کارهایی صورت می گرفت خسارات 
کم می شد اما اینکه چقدر توان مالی داشته ایم و اولویت ها چه بوده 

باید مورد توجه باشد. 
روحانی افزود: اگر ۲۰ سال پیش برای ساماندهی رودخانه کاری 
انجام می شد، می گفتند مردم شعل ندارند و خشکسالی است و 

توسعه رودخانه ها در این شرایط بی معنی است. 
وی با اشاره به اینکه منابع کافی نداریم، گفت: چند سال قبل در 
دولت یازدهم همه به سدسازی ایراد زیست محیطی می گرفتند و 

نباید قضاوت های سال های قبل یادمان برود. 
* دولت رسیدگی به سیلزدگان پلدختررا دراولویت قرار 

می دهد 
رییس جمهوری  همچنین ظهر شنبه در جمع مردم سیلزده 

پلدختر گفت: دولت رسیدگی به پلدختر، معمولان و روستاهای 
آسیب دیده در این منطقه را که متحمل خسارت های بسیار 

سنگین سیل شده اند، در اولویت برنامه خود قرار می دهد. 
دکتر حسن روحانی افزود: به شما مردم پلدختر قول می دهم 

دولت در کنار شما خواهد بود.
وی اظهار داشت: هرچه سریع تر باید خانه سازی آغاز و خسارت 
مردم پرداخت شود و قرارگاه بازسازی و سازندگی زمین لازم را 
برای منازل مسکونی را خریداری و ساخت و ساز را اغاز خواهد کرد.

وی ادامه داد: مقررات و مصوبه های لازم برای پرداخت خسارت 
های کشاورزان، کسبه و تولید کنندگانی که آسیب دیده اند، روز 

چهارشنبه در هیات دولت تصویب شده است.
رییس جمهوری بیان کرد: مردم پلدختر، مردم وفادار به ایران، 
پاسدار ایران بوده اند و در دوران دفاع مقدس آن همه تلاش و 
فداکاری کردند و نیازمند و خواستار آن هستند که دولت باهمه توان 

در خدمت انها باشد.
دکتر روحانی گفت: هفتگی و روزانه از مناطق سیل زده خبر 
می گیریم و مادامی که زندگی سیلزدگان به حالت عادی بازگردد 
در کنار انها خواهیم بود.وی با بیان اینکه همه فکر و تلاش رهبری 
برای بازسازی این منطقه است، افزود: نیروهای مسلح و بسیج و همه 

مردم و مسوولان در کنار شما هستند.
* لوازم اساسی منزل در اختیار سیل زدگان قرار گیرد 

 رئیس جمهوری همچنین  ظهر شنبه در جمع مردم سیلزده 
بخش ماژین از توابع شهرستان دره شهر گفت: تلاش خواهیم کرد 
در شرایط کنونی به جای کمک های مالی لوازم اساسی منازل تهیه 

و در اختیار سیل زدگان قرار گیرد. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی اظهار داشت: تلاش 
می کنیم تا هر چه سریعتر خانه  سازی در مناطق سیل زده آغاز 
شود.وی افزود: دولت با همکاری مردم، ارتش، سپاه و دیگر ارگان ها 

مرتبط خسارت های ناشی از سیل را جبران خواهد کرد.
رئیس جمهوری با بیان اینکه همه فکر و تلاش رهبری بازسازی 
مناطق سیل زده است است، تصریح کرد: معظم له تاکید دارند یک 
نفر فرمانده قرارگاه بازسازی مناطق سیل زده شود و همه دستگاه ها 
و نهادها زیر نظر او عمل کنند که وزیرکشور عهده دار این مسئولیت 

است.
* القاء وجود پدیده خشکسالی در ایران از نقشه دشمنان 

است 
رییس جمهوری  همچنین شامگاه شنبه در نشست مدیریت 
بحران استانداری خوزستان گفت: یکی از نقشه های دشمنان به 
ویژه رژیم صهیونیستی و آمریکا القای وجود پدیده خشکسالی در 

ایران و عدم امکان زیست در بسیاری از نقاط آن است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با اشاره به اینکه به 
آینده کشور امیدوار هستیم اظهار داشت: سالهاست که دشمنان با 
تبلیغات گسترده از مساله گرد و غبار و خشک شدن تالاب ها به نفع 

خود سوء استفاده می کنند.
وی ادامه داد: دشمنان تمام تلاش خود را به کار بسته اند تا بذر نا 

امیدی و یاس را در بین مردم پراکنده کنند اما خداوند در بهار امسال 
با دست پر قدرت خود ضربه ای اساسی بر این تفکرات دشمنان زد.

حجت الاسلام روحانی اینگونه سخنان از سوی دشمنان را 
ابزاری برای تحت فشار قرار دادن مردم دانست و گفت: البته بارش 
های خوب باران در فروردین ماه امسال به معنای رفع مشکلات 

اقلیمی و شروع دوره ترسالی نیست.
وی ادامه داد: ایران همچون سدی در برابر دشمنان ایستاده است 
و به الگویی برای تمام کشورهای جهان مبدل گشته که همین امر 

سبب خشم آنها شده است.
وی ادامه داد: امروز به صورت هوایی از سه استان درگیر سیل 
دیدن کردیم از استان ایلام به سمت دریاچه و سد کرخه و سپس 
نقاط مختلف اهواز را به وسیله بالگرد بازدید کردیم زیرا بررسی 

وضعیت سیل از نزدیک بسیار مهم است.
رییس جمهوری تاکید کرد: حوادث پیش آمده در پلدختر و آق 
قلا تمام کشور و همچنین دولت را از نظر روحی تحت فشار قرار داد 

چرا که یکی از نگرانی ها ما قطع ارتباط در پلدختر بود.
وی با تقدیر و تشکر از صیر و مقاومت مردم ادامه داد: اگر چه این 
سیلاب خسارت های بسیار سنگینی را وارد کرد اما به دلیل حفظ 

جان مردم بسیار خرسند هستیم.
حجت الاسلام روحانی خاطر نشان کرد: در بخش هایی از 
پلدختر تمام منازل مردم به صورت کامل از بین رفته که فشار 
سنگینی بر مردم وارد کرده است و بسیاری از روستاییان هفته ها 

در چادر زندگی می کنند و تمام دارایی خود را از دست داده اند.
وی با اشاره به اینکه روحیه مقاومت در مردم ایلام نیز مشهود 
بود اظهار داشت: در استان ایلام نیز برخی منازل تا ارتفاع بیش از 
۲.5 متر به زیر آب رفته است اما همچنان مردم روحیه خود را 

حفظ کرده اند.
* سربلندی ملت ایران از این امتحان

رییس جمهوری با بیان اینکه ملت ایران از این امتحان سربلند 
بیرون خواهند آمد گفت: امیدواریم که دولت بتواند همپای مردم و با 

تمام ظرفیت ها برای رفع خسارت های وارده اقدام کند.
وی ادامه داد:در این مدت تمام مسئولان وزارتخانه ها، فرمانداران 
و بخشداران شبانه روزی فعالیت کرده اند و باعث افتخار است که 
استاندار خوزستان 33 روز برای پیگیری مشکلات سیل زدگان به 

منزل خود نرفته است.
حجت الاسلام روحانی خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی، وزیران 
نیرو، کشاورزی، بهداشت و درمان، راه و شهرسازی و کشور در این 

حادثه بار سنگینی را بر دوش کشیدند.
وی ادامه داد: مسئولیت ها زودگذر است اما آنچه باعث افتخار 
است خدمت به مردم و حل مشکل همنوع می باشد این فرصتی 
است که خداوند در اختیار ما قرار داده است و این نوع خدمات ارائه 

شده در تاریخ منطقه و حتی دنیا کم سابقه است.
* لزوم افزایش تاب آوری در کشور

وی در بخشی دیگر از سخنان خود بر لزوم تسریع در تعیین 
خسارت ها و تسریع در جبران آنها تاکرد کرد و افزود: دولت با همه 
امکانات خود در کنار این قرارگاه، نیروهای مسلح، همه بخش های 

کمک رسان و نهادهای عمومی غیر دولتی است.
حجت الاسلام روحانی با اشاره به لزوم افزایش تاب آوری در 
کشور خاطر نشان کرد: تاب آوری در برابر حوادثی همچون ریزگرد و 
زلزله باید بیشتر شود، برای این کار هیات رسیدگی از اساتید دانشگاه 
تشکیل شده است که امیدواریم ظرف مدت 6 ماه راه حل های 

اساسی در این زمینه برای پیشگیری از بلایای طبیعی انجام شود.
وی ادامه داد: در اوایل انقلاب اسلامی تعداد کل سدهای کشور 
۱۹ عدد بود اما درحال حاضر بالغ بر ۱7۲ سد بزرگ وجود دارد که 

یک کار بزرگ در طول چهل سال انقلاب است.
رییس جمهوری یادآور شد: طبق گفته استاندار خوزستان در 
طول سه روز ۲۱ کیلومتر راه احداث شده است این نشان می دهد 
اگر همه ما کنار هم باشیم کارهای عظیمی می توانیم انجام دهیم، 
در بازسازی نیز باید همین حرکات جهادی، وحدت ملی و این نوع 
ایثار ادامه داشته باشد تا بتوانیم از این شرایط خارج شویم و زندگی 

مردم را به حالت قبل بازگردانیم.
وی با بیان اینکه درحال حاضر بار سنگینی بر عهده وزارت راه 
و شهرسازی است ادامه داد: بسیاری از جاده ها دچار خسارت شده 
اند، برخی از پل ها از بین رفته است همچنین پمپاژها باید تعمیر 

و تقویت شوند.

رئیس جمهور در جلسه مدیریت بحران استان لرستان: 

باید درس های لازم را از تجربه سیل بیاموزیم 

یـک فعـال سیاسـی اصلاح طلـب بیـان کـرد: باتوجـه به 
شـرایطی که امروز در کشـور وجود و برآیند جامعه این اسـت 
که هر دو جریان سیاسـی ناکارآمد هسـتند باید نگران نتایج 

بود.  انتخابات 
عبداللـه ناصـری در گفت وگـو بـا ایلنـا،  دربـاره عمکلـرد 
دولـت و اینکـه گفتـه می شـود بـا توجـه بـه خـروج ایـالات 
متحده از برجام سـال ۹۸ سـال سـختی برای کابینه دوازدهم 
خواهـد بـود و تنگناهـا و چالش هـای بیشـتری بـر سـر راه 
دولتمـردان قـرار خواهـد گرفـت، گفـت: آن چه که می شـود 
در یـک ارزیابـی کلـی دربـاره ۲ سـال اخیـر دولـت یعنـی از 
اسـفند ۹5 بـا قاطعیـت بیـان کـرد آن اسـت کـه کابینـه در 
سـال های ۹6 و ۹7 در مجمـوع رونـد عمکلردهایش با ضعف 

همـراه بوده اسـت.

* اختیـارات دولـت روحانـی بـا انتظـار جامعـه 
اسـت نامتقـارن 

این فعال سیاسـی اصلاح طلب با اشـاره به اینکه انتظارات 
از دولت روحانی بسـیار بالا اسـت، بیان کـرد: معتقدم باتوجه 
بـه اختیاراتی دولـت روحانـی دارد انتظاراتی کـه در جامعه و 
افـکار عمومـی از آن شـکل گرفتـه اسـت نامتقارن اسـت که 
ایـن امـر هـم بـه ضعـف دولـت بازمی گـردد و رقبـای جدی 
آن که از نظر رسـانه ای دسـت برتر دارند، توانسـتند این فکر 
یـا برداشـت را بـرای اکثریـت جامعـه ایرانی ایجـاد کنند که 

روحانـی و دولتـش دچـار یـک انفعال و تنبلی شـده اند.
وی بـا اشـاره بـه این که چنین نقـدی تا حدودی درسـت 
اسـت، عنـوان کـرد: البتـه ایـن را هـم بایـد بپذیریم کـه این 
اتفـاق از سـال ۹5 بـه بعـد مشـهودتر اسـت؛ یعنی هـم خود 
آقـای روحانـی و بسـیاری از دولت مـردان دچار یـک نوع کم 

کاری  و بعضـا انفعال شـده اند. 

* بخـش اعظمـی از برآیند تصمیـات حکومتی به 
پای دولت نوشـته شـده اسـت

ایـن عضـو شـورای عالـی سیاسـت گذاری اصلاح طلبـان 
تاکیـد کـرد: مـا بایـد ایـن واقعیـت را بپذیریـم کـه برآینـد 
تصمیـات حکومتـی در ذهـن جامعـه ۸۰ میلیونـی ما بخش 
اعظمـش به پای دولت نوشـته شـده اسـت و علت آن اسـت 
کـه دولـت در بخـش رسـانه ای و خصوصا سـخنگوی ضعیف 
عمل کرده اسـت.ناصری خاطرنشـان کرد: هرچقدر که دولت 
در بخـش اطلاع رسـانی و کار رسـانه ای ضعیـف عمـل کـرده 
اسـت مخالفانـش در  برنامه ریـزی و داشـتن فضـای رسـانه 
توانسـتند ایـن را بـرای جامعـه جا بیاندازنـد که دولـت در ۲ 
الـی 3 سـال اخیـر دچـار یک کاهلی شـده و به نوعی دسـت 

از امور شسـته اسـت.

* نتیجـه انتخابـات امسـال مجلـس غیـر قابـل 
اسـت پیش بینـی 

این فعال سیاسـی دربـاره اینکه انتقادات بـه دولت به زیاد 

اسـت و در سـال ۹۸ هـم انتخابـات مجلـس پیش رو اسـت،  
عمکلرد نیروهای سیاسـی چگونـه خواهد بود،  اظهار داشـت: 
نتیجـه انتخابـات و رونـد برگـزاری آن را خیلـی نمی شـود 
پیش بینـی کـرد؛ زیـرا سـرعت تحـولات در جامعـه بسـیار 
بالاسـت که در سـال گذشـته هم این مسـاله سـیر صعودی 

داشـته است.
وی ادامـه داد: بالاخـره دولـت نـه بـه عنـوان قـوه مجریه 
بلکه حکومت جمهوری اسـلامی نتواسته اسـت بعد از برجام 
هماهنـگ بـا آن عمـل کند که زمینه خـروج و بهـم زدن آن 

را توسـط هـر شـخص و دولتی بگیـرد و بـا آن مقابله کند.
ناصـر ی افـزود: بنابرایـن ما چـه در حوزه هـای بین المللی 
و سیاسـت خارجـی منطقـه ای در واقع دچار یـک نوع چالش  

شـدیم و شاهد فروکاسـتن توانایی هایمان هستیم.
وی بـا اشـاره بـه بررسـی »FATF« و بلاتکلیفـی آن هـا 
در حـال حاضـر بیـان کـرد: درحـال حاضـر مهم تـر از برجام 
کنوانسـیون ها و پروتکل هـای مالـی   اسـت  کـه تبدیـل بـه 
یـک معضـل شـده و به نظر می رسـد یـک سـردرگمی برای 

تصمیم گیـران بـه وجـود آورده اسـت. 
ایـن عضـو شـورای عالـی سیاسـت گذاری اصلاح طلبـان 
خاطرنشـان کـرد: بـا توجـه به وضعیـت فعلی جامعـه مدنی 
متاسـفانه بـه دلیـل آن که از لحاظ معیشـتی دچـار یک نوع 
تنگنا شـده کف جامعه هم به این برداشـت رسـیده است که 
هر دو جریان سیاسـی به دلیل عدم داشـتن یک برنامه ریزی 
صحیـح و درسـت کارآمدی رفع مشـکلات اقتصـادی  ندارد .

وی بـا تاکیـد بر اینکه انتخابات سـال ۹۸ بـه آن دلیل که 
خواسـت جامعـه یعنی اصـلاح سـاختارها آن طور کـه باید و 
شـاید صـورت نگرفته اسـت غیرقابـل پیش بینی اسـت، بیان 

کرد: اعتقاد بسـیاری از کارشناسـان بر این اسـت که انتخابات 
مجلس دوازدهم برای هر دو گروه سیاسـی موجود در کشـور 

غیرقابـل پیش بینـی خواهد بود.
ایـن فعال سیاسـی اصلاح  طلب خاطرنشـان کـرد: به نظر 
هم می رسـد شـورای نگهبـان و سـتاد نظارت اسـتصوابی بنا 
نـدارد فضـای جدیدی را شـکل دهـد، مانند آن چه در سـال 
7۸ شـاهدش بودیـم و عملا یک مجلس  کامـلا قابل دفاع به 

نام مجلس ششـم شـکل گرفت.

* جریان های سیاسـی بایـد نگـران انتخابات پیش 
باشند رو 

وی با اشـاره به اینکه فضای سیاسـی امروز کشـور بسـیار 
بـا گذشـته متفـاوت اسـت و مـا بایـد شـاخص های جدیدی 
را بـرای آن تعریـف و در نظـر بگیریـم، بیان کـرد: چند نکته 
حائـز اهمیـت را بایـد در این مورد نظر گرفت؛نخسـت آن که 
یـک اراده ای وجـود دارد بـرای مقابله کردن با اثرگـذاری رأی 
مـردم و از سـوی دیگر ضعـف برنامه ریـزی دولت و همچنین 
برآینـد جامعه از ناکارآمدی نظام سیاسـی انتخابات سـال ۹۸ 
را پیچیـده و مبهم می کند. لذا معتقدم  جریان های سیاسـی 

باید نگـران انتخابات پیش رو باشـند.

* افراطیـون بـه طـور جـدی بـرای انتخابـات ۹8 
هسـتند  مشـغول  مجلس 

این عضو شـورا شورای عالی سیاسـت گذاری اصلاح طلبان 
ادامـه داد: البتـه باتوجـه بـه تحولاتی کـه از سـال ۹۲ به این 
طـرف رخ داد، بین جناح اصلاح طلـب و اصولگرایان معتدل و 

عاقل آن چنـان تفاوت نگاه وجـود ندارد.

وی یـادآور شـد: جریـان اصولگـرای رادیـکال و افراطیـون 
تنـدرو بحـث دیگـری دارنـد، ایـن جریـان در برهـم زدن 
بازی هـای منطقـی و عادلانـه یـد طولایـی دارنـد و بـه نظـر 
می رسـد بـه طـور جدی بـرای انتخابـات ۹۸ مجلس سـخت 

هستند. مشـغول 

* سـال ۹8 بسـیار سـال سـختی هم برای مردم و 
هـم دولت خواهـد بود

ناصـری دربـاره اینکـه از سـال ۹6 بـه ایـن طـرف شـاهد 
بودیـم عـده ای مـوج ناامیـدی را در جامعه پمپـاژ می کنند و 
سـعی دارند به نوعی فضا را در سـال ۹۸ به سـمت و سـویی 
ببرنـد کـه دولت علاوه بر اینکه با مشـکلات اقتصادی دسـت 
و پنچه نرم کند با یک سـری مسـائل هم درگیر شـود،  گفت: 
همان طور که بسـیاری از نخبگان و کنشـگران سیاسی هر دو 
جنـاح باتوجـه به شـرایط بین المللـی، تحریم ها و مشـکلات 
بـه ایـن نتیجه رسـیده اند که مسـائل و معضلات مـا در حوزه 
پولی و بانکی برآمده از همین شـرایط اسـت به نظر می رسـد 
سـال ۹۸ بسـیار سـال سـختی هـم برای مـردم و هـم دولت 

خواهـد بود.
وی خاطرنشـان کـرد: بـه خاطـر وجـود همیـن شـرایط 
اسـت کـه جریان رادیـکال تندرو مسـئله فتنـه ۹۸ را مطرح 

می کننـد بـرای ایـن کـه  فـرار رو بـه جلو داشـته باشـند.
ایـن عضـو شـورای عالـی سیاسـت گذاری اصلاح طلبـان 
تاکیـد کـرد: آن چـه کـه می تـوان بـرای انتخابـات مجلـس 
شـورای اسـلامی و سـال ۱۴۰۰ ریاسـت جمهوری بیان کرد 
ایـن اسـت کـه هر تصمیم سـازی جـدی مدنـی اگر بـه وفاق 
تمامـی ارکان ذی ربـط حکومـت نرسـد و یـک جبهـه  همه 

جانبـه و ملـی شـکل نگیـرد باید نگـران سـال ۹۸ بود.

* دولت به تنهایی نمی تواند کاری انجام دهد
وی تاکیـد کـرد: باتوجـه بـه اوضـاع و احـوال دولـت بـه 
تنهایـی نمی توانـد کاری انجـام دهـد و بـه نظـر می رسـد  
می تواند به سـهم خـودش برای انتخابات پیـش روی مجلس 
ریـزی دقیق، عالمانه و کارشناسـی برای روشـن سـازی افکار 
عمومـی نسـبت بـه سـهم خـودش در  ناکارآمـدی مدیریتی 

داشـته باشد.
ناصری افزود: با این کار چند اتفاق بسـیار مهم رخ خواهد 
نخسـت اینکـه بـرای جامعه جـا می افتـد همه مشـکلات به 
گـردن دولـت نیسـت و سـپس ایـن ه اصلاح طلبـان و دولت 
می تواننـد بـه نتایج انتخابات دل ببندنـد و از طرفی دیگر این 
جبهـه شـدیدی که علیه کابینه شـکل گرفتـه را کاهش داد.

ایـن فعـال سیاسـی ادامـه داد: متاسـفانه در ایـن شـرایط 
بزنگاه و حسـاس که چندماهی اسـت شاهدش هستیم دولت 
ارتبـاط و افکارسـنجی بـا جامعـه مدنـی و مخاطب سـازی و 
مخاطـب پذیـری را کلا نادیده گرفته وهمین هم باعث شـده 
روحانـی و قـوه مجریـه تا حـدود زیادی در گوشـه رینگ گیر 

کننـد و بـرون رفتی پیـدا نکنند.

هشدار عبدالله ناصری به جناح های سیاسی:

باید نگران انتخابات پیش رو بود 
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خدايا! مرا از چشم دشمنانم پنهان بدار و من را با اوليايم گرد 
هم آور و آنچه را به من وعده داده اى، به انجام رسان و مرا در 
روزگار غيبتم حفظ كن تا آنگاه كه ظهورم را اجازه دهى و به 

دست من واجبات و سنتّ هاى از يادرفته ات را زنده كن...
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شهرداری قم در ایام نیمه شعبان با برنامه ریزی و 
هماهنگی با ستاد خدمات زائران استان با بسیج کلیه 
امکانات  وتوانمندی های خود وبیش از سه هزار نیروی 
خدماتی و ستادی ، خدماتی به مراتب بهتر از سالهای قبل 

به زائران و شهروندان قمی درجمکران ارایه کرد.

* آماده سازی پارکینگ ها و اقدامات ترافیکی 
آماده سازی بستر رینگ دوم مسجد مقدس جمکران 
، بررسی و کنترل ترافیک، اجرای راه بند و گاردریل، از 

عمده فعالیت های ترافیکی قبل از نیمه شعبان است .
بخصوص  و  شهروندان  به  مطلوب  خدمات  ارائه 
مسافرین و زائرین در برنامه ها و مراسمات به خصوص 
نیمه شعبان همواره دغدغه شهرداری قم بوده که با برنامه 
ریزی های انجام شده و جایگزینی رینگ دوم جمکران 
بعنوان پارکینگ امسال شاهد کمترین مشکل ترافیکی و 

تامین پارکینگ بودیم.

* آذین بندی محدوده مسجد مقدس جمکران 
گفت:  قم  شهرداری  زیباسازی  سازمان  مدیرعامل 
ریسه بندی و آذین بندی های متنوع و جذاب در سطح 
شهر و صحن ها و ورودی های مسجد مقدس جمکران با 
تمام ظرفیت از سوی کمیته زیباسازی ستاد تسهیل امور 

زائرین به مناسبت نیمه شعبان انجام شد.
سید محمد موسوی منش اظهار کرد: کارگاه عملی 
خطاطی یکی از برنامه های فرهنگی است که از سوی 
سازمان زیباسازی شهرداری قم همزمان با جشن بزرگ 
نیمه شعبان با حضور ۱۵ هنرمند برجسته رشته خطاطی 
در محل درب شماره یک مسجد مقدس جمکران برگزار 

شد
وی افزود: کارگاه عملی خطاطی از ظهر روز شنبه تا 
پایان این روز به ارائه آثار هنری در رشته های خطاطی و 
خط  نقاشی بنا به درخواست زائران و همشهریان گرامی 

پرداختند.
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم اذعان کرد: 
ریسه بندی و آذین بندی های متنوع و جذاب در سطح 
شهر و صحن ها و ورودی های مسجد مقدس جمکران 
با تمام ظرفیت از سوی کمیته زیباسازی ستاد تسهیلات 

امور زائرین، به مناسبت نیمه شعبان انجام شد.
و  درخت ها  نورپردازی  کرد:  اظهار  موسوی منش 
سایر مکان های سطح شهر و همچنین صحن شماره 
یک مسجد مقدس جمکران از دیگر اقدامات سازمان 

زیباسازی شهرداری قم به مناسبت نیمه شعبان بود.
وی جا به جایی و نصب ۶ المان  متناسب با اعیاد 
شعبانیه در محدوده رینگ یک مسجد جمکران را از دیگر 
اقدامات سازمان زیباسازی شهرداری قم برشمرد و گفت: 
بالن های شناسایی پارکسوار و پروژکتور های آسمانی نیز 

روز شنبه در محل های مورد نظر نصب شد.

به  منتهی  اتوبوس رانی  هشت گانه   خطوط   *
جمکران در نیمه شعبان رایگان بود

مدیرعامل سازمان اتوبوس رانی شهرداری قم گفت: 
خطوط هشت گانه اتوبوسرانی شهرداری قم به مقصد 

مسجد مقدس جمکران در نیمه شعبان رایگان بود.
امیر یزدی عنوان کرد: به مناسبت نیمه شعبان و میلاد 
مبارک حضرت حجت)ع( از ساعت ۱۰ صبح تاریخ ۳۱ 
فروردین تا ۱۰ صبح ۱ اردبیهشت ماه، خطوط هشت گانه  
جهت  جمکران  مقصد  به  قم  شهرداری  اتوبوس رانی 
نمازگزاران مسجد مقدس  زائران و  تسهیل رفت وآمد 

جمکران رایگان بود.

* اجرای طرح انتظام بخشی پیرامون مسجد 
مقدس جمکران 

 مدیر کل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
قم از اجرای طرح انتظام بخشی پیرامون مسجد مقدس 

جمکران ویژه اعیاد شعبانیه خبر داد.
احمد رضا شفیعی ادامه داد: اجرای طرح انتظام بخشی 
با آماده باش کامل نیروها در قالب اکیپ های خودرویی 
و موتوری ثابت، جلوگیری از تردد موتور سیکلت ها در 
بوستان های پیرامون حرم مطهر حضرت معصومه)س( و 
مسجد مقدس جمکران نیز بخشی دیگر اقدامات اجرایی 

کمیته انتظامی شهرداری قم در این ایام بود.
شفیعی ساماندهی دستفروشان در نقاط مجاز با رعایت 
اصول ترافیکی و اجتماعی، صدور اخطاریه های قانونی به 
مالکین و متولیان صنوف مزاحم، جمع آوری موارد سد 
معبر، همکاری ویژه با عوامل آتش نشانی و خدماتی در 
ایام بارندگی به منظور تامین امنیت در محل های استقرار 
حفاری های  از  جلوگیری  و  مسافران  و  زائران  موقت 
غیرمجاز در مسیرهای منتهی به مسجد مقدس جمکران 
را بخشی دیگر از اقدامات اجرایی کمیته انتظامی شهرداری 
قم برشمرد و گفت: جمع آوری خودروهای فرسوده در 

مسیر، جمع آوری متکدیان و کارتن خواب ها از بوستان ها 
با همکاری عوامل انتظامی، اجرای طرح پارک ممنوع ویژه 
موتورسیکلت ها در معابر اصلی و اجرای طرح های ضربتی 
در راستای پاکسازی کلیه متکدیان، معتادان متجاهر و 
کودکان کار و انتقال آنان به مرکز غربالگری نیز بخشی 

دیگر از برنامه های ویژه این ایام بود.

آوری  جمع   راستای  در  نفر   ۱۵۰ فعالیت   *
زباله های خشک در نیمه شعبان

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم 
گفت: در نیمه شعبان بیش از ۷۰ دستگاه خودرو تفکیک 
از مبدأ در مسجد مقدس جمکران و حریم آن، بلوار پیامبر 
اعظم)ص( و خیابان های منتهی به حرم برای جمع آوری 
پسماند های خشک مستقر می شوند و با همکاری بیش 
از ۱۵۰ نیروی انسانی از عوامل شهرداری به جمع آوری 
ایستگاه های  در  شهروندان  که  خشکی  پسماندهای 

صلواتی تفکیک کرده اند کمک کردند.
عبدالله میر ابراهیمی اضافه کرد: با ایستگاه های صلواتی 
بلوار پیامبر اعظم)ص( و ایستگاه های صلواتی سطح شهر 
هماهنگ شد که با استفاده از کارتن پلاست هایی که 
نیروهای شهرداری در اختیار آن ها قرار می دهند به حفظ 
نظافت اطراف ایستگاه های صلواتی و تفکیک زباله های 

خشک از سایر زباله ها کمک کنند.
زائرین  امور  تسهیلات  ستاد  اجرایی  کمیته  عضو 
سازمان  نیروهای  فعالیت  کرد:  عنوان  قم  شهرداری 
مدیریت پسماند شهرداری در آستانه نیمه شعبان از روز 

شنبه آغاز  و تا پایان روز یکشنبه ادامه یافت..
اقدامات کمیته اجرایی ستاد  ادامه تشریح  وی در 
تسهیل امور زائرین استان قم به مناسبت نیمه شعبان 
بیان کرد: یک گروه هنری در قالب تئاتر خیابانی مفهوم 
رعایت نظافت شهری و مدیریت پسماند را با مفاهیم 
مجسم به نمایش گذاشتند و تعدادی از هنرمندان نیز در 
پوشش عروسک های گوناگون در سطح بلوار پیامبر اعظم 
)ص( به آموزش مفاهیم شهروندی به کودکان پرداختند. 
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم افزود: به 
منظور حفظ پاکیزگی و نظافت معابر و مسیرهای تردد 
زائران، هزار عدد کارتن پلاست، دو تن کیسه زباله مشکی 
در میان ایستگاه های صلواتی مستفر در بلوار پیامبر اعظم 
و محدوده مسجد مقدس جمکران و سطح شهر توزیع 

شد.

* افزایش خطوط سامانه تلفنی ۱۳۷ شهرداری 
به ۲۰ خط 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: 
افزایش خطوط سامانه تلفنی ۱۳۷ شهرداری قم از ۶ خط 
به ۲۰ خط به صورت همزمان و به زبان های مختلف به 
منظور ارائه خدمت بیشتر و بهتر در زمینه راهنمایی زائران 
یکی از اقدامات کمیته اطلاع رسانی ستاد تسهیلات امور 

زائرین شهرداری قم به مناسبت نیمه شعبان بود.
شده  انجام  اقدامات  تشریح  در  کلانترزاده  مهدی 
توسط کمیته اطلاع رسانی ستاد تسهیلات امور زائرین  به 
مناسبت نیمه شعبان اظهار کرد: چاپ و تهیه بورشور و 
راهنمای زائر که مسیرهای ورودی استان را با آسان ترین 
و  مقدس جمکران  مسجد  به سوی  تردد  مسیرهای 
بالعکس نشان  می دهد توسط این کمیته صورت گرفت و 

در آستانه نیمه شعبان اختیار زائران قرار داده شد.
وی ادامه داد: کارت هایی نیز برای اتوبوس ها و زائران 
به منظور معرفی ۱۶ پارکینگ  پیرامون مسجد مقدس 

جمکران تهیه شد.
مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم 
بیان کرد: اختصاص ۱۳۰ سازه تبلیغاتی به برنامه های 
مسجد مقدس جمکران، هیأت های مذهبی استان قم، 
خیرمقدم گویی ها، تشویق برای حضور در پیاده روی بلوار 
پیامبر اعظم)ص( در آستانه نیمه شعبان، محدودیت های 
ترافیکی مسیرهای منتهی به جمکران و پارکینگ ها نیز 
اقدام دیگری است که کمیته اطلاع رسانی ستاد تسهیلات 

امور زائرین شهرداری قم انجام شد.

زائرین  به  الکترونیکی  ویژه  خدمات  ارائِه   *
مسجد مقدس جمکران

رییس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
قم از ارائه خدمات ویژه الکترونیکی به زائرین مسجد 

جمکران خبر داد
سازی  آماده  خبر  اعلام  با  محمدحسینی  کورش 
ارایه خدمات مورد  افزاری ویژه ای برای  سرویس نرم 
نیاز زائرین در مراسم نیمه شعبان امسال، بیان کرد: با 
هماهنگی سه جانبه فیمابین سازمان فناوری اطلاعات 
و ارتباطات شهرداری قم، ستاد شهر هوشمند شهرداری 
قم و اتحادیه نظام صنف رایانه استان قم، امسال سرویس 
الکترونیکی ویژه ای برای خدمات رسانی به زائرین گرامی 

مسجد مقدس جمکران تدارک دید.
رییس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری 
قم افزود: زائرین و مسافرین شهر قم نیاز به دریافت 
خدمات زیادی در طول سفر خود داشتند که از آنجمله 
می توان به نیازهای امداد خودرویی ، درمان و پزشک، 
رستوران و سفارش غذا، اماکن اقامتی، شستشوی البسه، 
شناخت اماکن دیدنی و زیارتی شهر، و امثالهم اشاره کرد.

یافتن  در  سهولت  برای  الکترونیکی  سرویس  این 
خدمات مذکور و معرفی و ارایه اطلاعات مورد نیاز، با 
استفاده از ظرفیت شرکتها و استارت آپ های استان راه 

اندازی شد.

* توزیع ۱۲۰۰۰ قالب یخ بهداشتی جهت توزیع 
بین زائرین 

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری 
قم از تهیه ۱۲۰۰۰ قالب یخ بهداشتی جهت توزیع بین 

زائرین خبر داد.
علیرضا مظفری با اشاره به اقدامات در نظر گرفته شده 
توسط سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری جهت 
استقبال از نیمه شعبان اظهار کرد: هماهنگی با بنیاد 
تعاون زندانیان جهت تهیه و توزیع نان در غرف عرضه 

مایحتاج زائر در آستانه نیمه شعبان صورت گرفت.
وی با اشاره به تهیه ۱۲۰۰۰ قالب یخ بهداشتی جهت 
توزیع در غرف منتسب به سازمان میادین افزود: استقرار 
کیوسک یخ بهداشتی در ۱۰ نقطه در اطراف مسجد 
مقدس جمکران صورت گرفت تا مایحتاج زائر در آنها 

تامین شود.

* استقرار خودروهای آتشنشانی در ۲۸ نقطه 
سطح شهرقم

ایمنی  خدمات  و  اتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم از از استقرار نیروها و ناوگان این سازمان در 

۲۸ مکان سطح شهر در ایام نیمه شعبان خبر داد.
سازمان  تمهیدات  به  اشاره  با  جعفری  عباس 
آتش نشانی در ایام نیمه شعبان اظهار کرد: سازمان آتش 
نشانی قم جهت برقراری ایمنی در نیمه شعبان ازصبح 
شنبه در ۲۸مکان از سطح شهرو اطراف مسجد مقدس 
جمکران  اقدام به استقرار خودروهای عملیاتی و اکیپ 

های موتوری نمودند.
وی با تاکید بر اینکه ۲۴ایستگاه فعال اتش نشانی به 
صورت ثابت در قم فعال بود افزود: این ایستگاه ها از صبح 
شنبه در ۲۰نقطه از اطراف مسجد مقدس جمکران و 
مسیرهای منتهی به مسجد خودروهای عملیاتی و اکیپ 

موتوری مستقربودند.
آتش  عملیاتی  خودروهای  کرد:  اظهار  جعفری 
نشانی و اکیپ موتوری در اطراف حرم مطهر حضرت 
پارکینگ  و  پارکینگ شرقی  عوارضی،  معصومه)س(، 

شهید کاظمی مسقربودند.

* کاشت ۴۰۰ هزار گل فصلی و دائمی به مناسبت 
نیمه شعبا ن

به  مدیرعامل پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
کاشت بیش از ۴۰۰ هزار گل فصلی و دائمی در شهر 
مقدس قم به مناسبت نیمه شعبان اشاره کرد و گفت: در 
مجموع بیش از دو هزار و ۲۰۰ نفر متشکل از هزار و ۷۰۰ 
کارگر پیمانی، ۴۰۰ نیروی امانی و کارشناسان مربوطه و 

مسئولان سازمان، در نیمه شعبان آماده باش بودند.
پیام جوادیان از گل کاری ویژه باغچه های مختلف 
در شهر قم به ویژه در محدوده اطراف مسجد مقدس 
از  بیش  یاد کرد و گفت: خرید و گل کاری  جمکران 
۶۰۰ جعبه گل و نصب در مکان هایی که فضای سبز 
نداشته ایم یکی از دستاوردهای سازمان پارک ها و فضای 

سبز شهرداری قم در هفته های اخیر است.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
خاطرنشان کرد: در برخی پارکینگ ها برای هدایت زائران 
کارشناسان سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم 
مستقر شده اند تا بتوانند با گفتمان مناسب زائران را به 

نقاط مورد نظر هدایت کنند.
وی از احداث فضاهای سبز در پارکینگ های یک، دو، 
سه، چهار و ۵ مسجد مقدس جمکران به عنوان یکی از 
دستاوردهای این سازمان در نیمه شعبان یاد کرد و گفت: 
۵۰ باکس درخت از پروژه های عمرانی به مسجد مقدس 
جمکران منتقل شده است تا بتوانیم فضای مسجد را برای 

زائران مطلوب تر کنیم.
جوادیان به کاشت بیش از ۴۰۰ هزار گل فصلی و 
دائمی در شهر مقدس قم به مناسبت نیمه شعبان اشاره 
کرد و افزود: کنار باب القبله کاشت فضای سبز را نیز 
دنبال کرده و حفاظت آن ها را به خادمان مسجد مقدس 

جمکران سپرده ایم.

* برگزاری ۱۰ جشن مردمی به مناسبت نیمه 
شعبان در قم

قم  ورزشی شهرداری  فرهنگی  مدیرعامل سازمان 
از برگزاری ۱۰ جشن مردمی به مناسبت نیمه شعبان 
در نقاط مختلف شهر مقدس قم از جمله بلوار پیامبر 
جمعیت  که  همانطور  گفت:  و  داد  خبر  اعظم)ص( 
زائران نیمه شعبان افزایش یافته است حجم خدمات و 
برنامه های سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم نیز 

افزایش یافته است.
 ابوالقاسم مقیمی در حاشیه حضور در غرفه ستاد 

تسهیلات زائرین شهرداری قم مستقر در مسجد مقدس 
جمکران، با بیان اینکه سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری 
قم امسال برای نیمه شعبان به صورت جدی برنامه هایی 
را دنبال کرده است، اظهار کرد: در بلوار پیامبر اعظم)ص( 
۳۰۰ متر مربع غرفه و ۵۰ متر مربع استیج ویژه برنامه های 

این سازمان درنظر گرفته شده است.
وی از آغاز برنامه های مختلف سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری قم از صبح امروز یاد کرد و افزود: در استیج 
ویژه این سازمان نمایش تئاتر، اجرای گروه سرود و دیگر 

برنامه های مختلف فرهنگی دنبال شده است.
مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم با 
اشاره به برپایی غرفه های خدماتی از جمله پیرایشگری 
ورزشی  حوزه  در  امسال  کرد:  مطرح  کفش  واکس  و 
غرفه های تیراندازی و بازی های ورزشی و همچنین در 
حوزه فرهنگی نیز غرفه هایی با موضوع دلنوشته ای برای 
امام زمان)عج(، شهدا و کتاب، اقتصاد مقاومتی و آموزش 

کسب و کار برپا شده است.
تانزانیا و  با حضور طلاب  برپایی غرفه هایی  از  وی 
پاکستان یاد کرد و گفت: برای طلاب جامعه المصطفی 
نیز غرفه ای به مساحت ۱۰۰ متر مربع اختصاص یافته 
است که برنامه های این غرفه با مشارکت سازمان فرهنگی 
ورزشی شهرداری دنبال می شود و مهم ترین این برنامه ها 

پاسخ گویی به شبهات دینی به زبان های مختلف است.
مقیمی با اشاره به برگزاری جشن ویژه نیمه شعبان 
در بوستان شهریار نیروگاه قم تصریح کرد: شب گذشته 
در این جشن بیش از هزار و ۵۰۰ نفر حضور یافته و از 
خدمات فرهنگی سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری قم 

بهره مند شدند.
وی از برگزاری ۱۰ جشن مردمی به مناسبت نیمه 
شعبان در نقاط مختلف شهر مقدس قم از جمله بلوار 
که  همانطور  داد:  ادامه  و  کرد  یاد  اعظم)ص(  پیامبر 
جمعیت زائران نیمه شعبان افزایش یافته است حجم 
خدمات و برنامه های سازمان فرهنگی ورزشی شهرداری 

قم نیز افزایش یافته است. 

* فعالیت ۱۰۰ دستگاه تاکسی صلواتی در نیمه 
شعبان 

مدیرعامل سازمان تاکسیرانی شهرداری قم با اشاره 
به اینکه دو هزار و ۵۰۰ تاکسی سواری و ۲۰۰ دستگاه 
ون و همچنین، ۳۰۰ دستگاه تاکسی بی سیم برای نیمه 
شعبان درنظر شده است، گفت: ۱۰۰ دستگاه تاکسی نیز 

به صورت صلواتی در نیمه شعبان فعالیت  داشتند.
 مرتضی عزتی در حاشیه حضور در ستاد تسهیلات 
زائرین شهرداری قم مستقر در مسجد مقدس جمکران، با 
بیان اینکه نشست های هماهنگی نیمه شعبان از یک ماه 
گذشته دنبال شده است، اظهار کرد: با نیروهای داخلی و 
۱۵ شرکت زیر پوشش ۶۱ نفر را در حوزه خدمات رسانی 
و ۲۰ گشت خودرویی و موتورسوار را برای کنترل و 

نظارت درنظر گرفته ایم.
وی با اشاره به اینکه دو هزار و ۵۰۰ تاکسی سواری 
و ۲۰۰ دستگاه ون و همچنین، ۳۰۰ دستگاه تاکسی 
بی سیم برای نیمه شعبان درنظر شداضافه کرد: سایر 
تاکسی هایی که در نقاط مختلف شهر فعالیت دارند زائران 
را تا جمکران منتقل می کنند و نرخ ثابتی درنظر گرفته ایم 

که نفری دو هزار تومان بود.

* تعامل مطلوب شهرداری و پلیس موجب رفع 
مشکلات ترافیکی شده است 

دبیر کمیته حمل و نقل و ترافیک ستاد تسهیلات 
حوزه  در  پلیس  اینکه  بیان  با  قم  استانداری  زائرین 
ترافیک بیشترین ارتباط را با شهرداری دارد، گفت: تعامل 
مطلوبی میان پلیس و شهرداری قم وجود دارد که این 
تعامل موجب رفع مشکلات ترافیکی شهر مقدس قم در 

دوره های مختلف به ویژه نیمه شعبان شده است.
 وحید مقدم در حاشیه حضور در ستاد مدیریت حمل 
و نقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به اینکه اقدامات و 
محدودیت های ترافیکی نیمه شعبان برای خدمات رسانی 
بهتر به زائران انجام شده است، اظهار کرد: بیشتر اقدامات 
مسیرها،  پارکینگ ها،  آماده سازی  جمله  از  ترافیکی 
راهنمای زائران و خدمات رسانی در داخل پارکینگ ها و 

معابر توسط شهرداری انجام می شود.

* نیمه شعبان امسال شاهد انسجام بیشتری در 
خدمات دهی شهری بودیم

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم با بیان اینکه روند خدمات رسانی شهرداری به صورت 
مطلوب درحال دنبال شدن است، گفت: امسال نسبت 
به سال گذشته شاهد انسجام و سامان دهی بیشتری در 

مجموعه خدمات دهی شهری بودیم. 
ستاد  در  حضور  حاشیه  در  سبحانی  محمدتقی 
تسهیلات زائرین شهرداری قم مستقر در مسجد مقدس 
جمکران، با اشاره خدمات شهرداری قم در حوزه ترافیک و 
حمل و نقل اظهار کرد: دسترسی مردم به مسجد مقدس 
به شیوه مطلوب فراهم شده و طرح ترافیک خوبی به اجرا 
رسیده است اما فشار خودروها و حجم زائران زیاد است 
و باید شرایط بهتر این شود چراکه با گره هایی در ورودی 

پیامبر اعظم)ص( روبرو بودیم.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر قم از استقرار ستادهای شهرداری های مناطق در 
پارکینگ های اطراف مسجد مقدس جمکران یاد کرد و 
گفت: نظام مند کردن اتوبوس ها و تاکسی ها و تبلغاتی که 
برای استفاده مردم از ناوگان حمل و نقل عمومی انجام 

شده قابل تقدیر است.
وی از ایجاد سرویس های بهداشتی در پارکینگ های 
شهرداران  گفت:  و  کرد  یاد  جمکران  مقدس  مسجد 
مناطق و مسئولان شهرداری در ستادها حضور دارند و 
در کنار نیروها فعالیت می کنند که این حضور در روند 

خدمات رسانی نیروها تاثیرگذار بود.
سبحانی با اشاره به اینکه اکیپ های آتش نشان در نقاط 
مختلف شهر مستقر هستند، تصریح کرد: غرفه های عرضه 
مایحتاج عمومی برپا شده و نیازهای مردم را رفع می کند.

وی خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه چهار روز تعطیلی 
داشته ایم، حجم زائران طی این روزها پخش شده است هر 
چند اکنون نیز مسافران زیادی در محدوده جمکران داریم 

و حجم مسافران نسبت به سال های گذشته بیشتر بود.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر 
قم ادامه داد: تشکر می کنم از نیروهای شهرداری که به 
صورت شبانه روز و چراغ خاموش درحال خدمت رسانی 

هستند و امیدواریم اجر آن ها را امام زمان)عج( دهند.
وی با اشاره به انجام آسیب شناسی های مختلف نسبت 
به عملکرد شهرداری قم در سال گذشته عنوان کرد: 
امیدواریم این آسیب شناسی ها استمرار داشته باشد تا 

دستاوردهای آن راهگشای سال آینده باشد.
سبحانی با بیان اینکه روند خدمات رسانی شهرداری 
به صورت مطلوب درحال دنبال شدن است، اظهار کرد: 

امسال نسبت به سال گذشته شاهد انسجام و سامان دهی 
بیشتری در مجموعه خدمات دهی شهری بودیم. 

* زحمات شهرداری در نیمه شعبان قابل تقدیر 
است

نماینده مردم قم در مجلس گفت: زحمات نیروهای 
احمر،  فرمانداری، هلال  استانداری،  از جمله  مختلف 
بهداشت و درمان، آتش نشانی، حمل و نقل و ترافیک، 
شهرداری و دستگاه های مختلف که در نیمه شعبان 

مشارکت داشته اند نیز قابل تقدیر است.
احمد امیرآبادی فراهانی در حاشیه حضور در ستاد 
تسهیلات زائرین شهرداری قم مستقر در مسجد مقدس 
جمکران، با بیان اینکه امسال وضعیت از نظر نظم و 
انضباط و روند خدمات رسانی به زائران نسبت به سال های 
گذشته مطلوب تر شده است، اظهار کرد: در حوزه ترافیک 
نیز وضعیت مطلوب تری داریم چراکه مسیر ویژه ای برای 
رساندن مردم به مسجد مقدس جمکران با استفاده از بلوار 

پیامبر اعظم)ص( درنظر گرفته شده است.
اتوبوس های  نیز  شهرداری  امسال  کرد:  اضافه  وی 
جدید را خریداری کرده و برای نخستین بار از آن ها در 
بلوار پیامبر اعظم)ص( استفاده می کند به همین علت 
می توان گفت ناوگان حمل و نقل و ترافیک نیز به شیوه 

مطلوب نوسازی شده است.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی استقبال 
مردم از مراسم نیمه شعبان امسال را مثال زدنی خواند و 
خاطرنشان کرد: جمعیت زائران هر ساله درحال افزایش و 
از طرف دیگر خدمات مجموعه های مختلف نیز مطلوب تر 

از سال گذشته می شود.
وی گفت: زحمات نیروهای مختلف از جمله استانداری، 
فرمانداری، هلال احمر، بهداشت و درمان، آتش نشانی، 
حمل و نقل و ترافیک، شهرداری و دستگاه های مختلف 
که در نیمه شعبان مشارکت داشته اند نیز قابل تقدیر 

است.
امیرآبادی یادآور شد: در ایام نیمه شعبان با توجه 
به حضور چند میلیون نفری زائران در قم، دولت باید 
امسال  هر چند  بیاید؛  استانی  به کمک دستگاه های 
نیمه شعبان با حوادثی از جمله سیل در سطح کشور 
تقارن داشت و بخش عمده ای از امکانات کشور درگیر 
کمک رسانی به سیل زدگان است.وی از برپایی موکب های 
در مسیر پیاده روی پیامبر اعظم)ص( برای جمع آوری 
کمک به سیل زدگان یاد کرد و گفت: جانمایی موکب ها 

توسط شهرداری نیز جالب بوده و قابل تقدیر است.

* تقدیر فرمانده انتظامی استان قم از خدمات 
شهرداری در نیمه شعبان

فرمانده انتظامی استان قم از خدمات شهرداری قم 
در ایام نیمه شعبان و میزبانی از زائران مسجد مقدس 
جمکران تقدیر کرد. سردار غلامرضا در حاشیه بازدید از 
ستاد تسهیلات زائران شهرداری قم مستقر در جمکران از 
فعالیت های ارائه شده از سوی شهرداری قم به زائران در 
ایام نوروز و نیمه شعبان تقدیر کرد. در این بازدید از سوی 
اقدامات صورت  آخرین  از  گزارشی  مدیران شهرداری 
گرفته در امر خدمت رسانی به زائران جمکران ارائه شد. 
فرمانده انتظامی استان قم نیز ضمن مطلوب توصیف 
سطح  ارتقاء  شهری،  مدیریت  و  پلیس  تعامل  کردن 
خدمات دهی به زائران را نتیجه افزایش تعاملات دانست.

* تقدیر فرماندار قم از فعالیت های مدیریت 
شهری 

فرماندار قم ضمن تقدیر از فعالیت های شهرداری قم 
در خدمت رسانی به زائران گفت: صداقت، مدیریت، تدبیر 
و اندیشه در عملکرد شهرداری قم در ایام نیمه شعبان 

مشهود است.
مرتضی حیدری در حاشیه بازدید از ستاد تسهیلات 
زائران شهرداری قم در مسجد مقدس جمکران ضمن  
تبریک نیمه شعبان گفت: در جشن های پایان سال، 
تحویل سال و ایامی که شهر درگیر سیل بود، چیزی که از 
شهرداری و فعالیت های آن دیده شد، صداقت، مدیریت، 
تدبیر و اندیشه مجموعه شهرداری را نشان داد؛ در واقع 
معجونی از همه خوبی ها و انگیزه در عملکرد نیروهای 

شهرداری مشاهده می شود.
وی افرود: شهرداری و در راس آن  شهردار و اعضای 
شورای اسلامی شهر مجموعه ای از خوبی ها و نیکی ها 

برای تحقق خواسته های به حق مردم هستند.
فرماندار قم تصریح کرد: فعالیت های شهرداری قم با 
این خوبی ها تفسیر می شود، همین انتظار هم وجود 
داشت. شهرداری در جشن نیمه شعبان، در سیل ابتدای 
سال و همین طور در استقبال از زائرین ایام  نوروز عملکرد 
قابل توجهی داشت و امیدوارم جدیت و  مدیریت در کارها 

تداوم داشته باشد.

با بسیج کلیه امکانات  صورت گرفت 

اقدامات شهرداری قم در ایام نیمه شعبان
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